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چرا سخنگو و معاون عربی و آفریقایی وزارت خارجه تغییر کرد؟

تغییر دیپلمات یا تغییر موضع؟

مواجهه قانونی و بی تعارف دولت روحانی با پرداخت های نجومی

زمین تسویه حساب های سیاسی تغییر کرد

رییس جمهوری در ضیافت افطار با وزرا، استانداران و روسای سازمان ها تاکید کرد:

امید، تدبیر و اعتدال 
راه نجات کشور

مدیرعامل بانک رفاه برکنار شد 

آیت الله سعیدی امام جمعه قم:

هیچ کس با توسل به زور نمی تواند 
مردم را از حق خود منصرف کند

در برابر حقوق های نامتعارف خواهیم ایستاد
متوقع نباشید که فسادهای گذشته را تبیین نکنیم

هیچ کس نمی تواند نور برجام را نادیده بگیرد

نخست وزیر انگلیس به وعده انتخاباتی خود عمل کرد

زلزله در اتحادیه 
اروپا با شوک 

انگلیسی
پس از سال ها، سرانجام دیوید کامرون نخست وزیر انگلیس به 
وعده انتخاباتی خود عمل کرد و موضوع خروج انگلیس از اتحادیه اروپا 
را به همه پرسی گذاشت. با رای مثبت مردم این کشور، زلزله ای در 
اتحادیه اروپا به پا شد که شوک بزرگی را با تبعات وسیع سیاسی و 

اقتصادی به 28 کشور این اتحادیه تحمیل خواهد کرد.
مردم انگلیس بعد از 43 سال عضویت در اتحادیه اروپا روز پنج 
شنبه در یک اقدام تاریخی به پای صندوق های رای رفتند و با 51.9 
درصد آرا به خروج از این اتحادیه رای دادند تا دوام و قوام آن در آینده 

با چالش های جدی مواجه شود.
خروج انگلیس از اتحادیه اروپا بلافاصله سبب بروز تبعات سیاسی 
اقتصادی متعددی شده است از جمله موجب کاهش بی سابقه ارزش 
پوند در برابر دلار از سال 1985 بدین سو شد که در واقع افت 13 
درصدی را نشان می دهد. دیوید کامرون بعد از مشخص شدن نتیجه 
آرا با یک وقفه نسبتا طولانی در سخنانی کوتاه در جمع خبرنگاران 
دربرابر داونینگ استریت از استعفای خود در آینده خبر داد و گفت: 
قبلا با ملکه انگلیس در این خصوص صحبت کرده است. وی گفت 
که در کنفرانس آینده حزب محافظه کار در اکتبر آینده رهبر جدید 
این حزب انتخاب خواهد شد. کامرون که از حامیان جدی ادامه 
حضور در اتحادیه اروپا بود گفت که به رای مردم انگلیس که خواهان 
خروج از این اتحادیه شده اند بایستی احترام گذاشته شود. وی اظهار 
داشت: فکر نمی کنم که درست باشد من ناخدای این این کشتی 
برای رسیدن به مقصد بعدی باشم. نخست وزیر انگلیس گفت: که 
فعلا نیازی به یک جدول زمانی دقیق )برای زمان استعفا( نیست ولی 
ما باید تا ماه اکتبر سال جاری یک نخست وزیر جدید داشته باشیم. 
'فیلیپ هاموند وزیر خارجه انگلیس در پی اعلام نتیجه همه پرسی 
مبنی بر خروج از اتحادیه اروپا در مصاحبه اختصاصی با سی ان ان 
به صراحت گفت: از نفوذ انگلیس درجهان کاسته شد. وی به عنوان 
نخستین مقام دولتی انگلیس به نتیجه همه پرسی واکنش نشان 
داد و گفت: نتیجه این همه پرسی در تاریخ این کشور ابعادی بزرگ 
خواهد داشت. هاموند درپاسخ به شوک حاصل از این همه پرسی که 
به خروج انگلیس از اتحادیه اروپا رای داده شد، گفت: در کوتاه مدت 
دولت به تثبیت بازار تلاش می کند و در میان مدت به مذاکره با 
طرف های اروپایی برای داشتن بهترین روابط ممکن در راستای منافع 
مردم انگلیس خواهد پرداخت. وزیرخارجه انگلیس در پاسخ به این 
پرسش که چرا دولت کامرون دست به چنین خطری زد گفت: این 
دمکراسی است و مردم انگلیس این تصمیم را گرفتند و وظیفه کنونی 
ما )دولت( این است که بهترین نتیجه ممکن را از این همه پرسی در 
درازمدت برای انگلیس بدست آوریم. هاموند در ادامه افزود: چیزی که 
اکنون کشور به آن نیاز دارد ثبات است و فکر می کنم که شخص 
نخست وزیر )دیوید کامرون( بهترین فرد در زمان کنونی باشد و باید 
وی دراین سمت باقی بماند. وزیرخارجه انگلیس به صراحت گفت: 
بارها در جریان کارزار این همه پرسی گفتم و به شدت بر این باورم 
که )باخروج انگلیس از اتحادیه اروپا( از نفوذ انگلیس درجهان کاسته 
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روزنامه صبح ایران

و  نداشته  که شاکی خصوصی  زندانیانی  تمامی  آزادی  از  گنجی  دادستان 
محکومیت آن ها کمتر از 6 ماه باشد خبر داد.

مصطفی برزگر گنجی پیش ازظهر پنج شنبه در نشستی خبری در جمع 
خبرنگاران و اصحاب رسانه استان قم گفت: زندانیانی که زیر 6 ماه محکومیت 
داشته باشند، در صورتی که شاکی خصوصی نداشته باشند و جرائم آن ها جزو 

جرائم خاص نباشد به مناسبت عید فطر همگی آن ها آزاد خواهند شد. 
دادستان عمومی و انقلاب استان قم گفت: فضای مجازی قم به روز رصد 
می شود و تیم های خاصی، گروه های اجتماعی را به طور مرتب چک می کنند. وی 

بیان داشت: انتشار تصاویر مستهجن و مبتذل در فضای مجازی جرم 
است و زندانی دارد که در صورت مشاهده برخورد می شود. گنجی 

افزود: با تبلیغات سالن های آرایش که وضع نامطلوب در فضای 
دارند نیز برخورد می شود. 

کشورهای  از  ساکنانی  قم  شهر  در  داشت:  اظهار  وی 
مختلف زندگی می کنند که ماهانه به طور متوسط بین 15 
تا 20 درصد جرائم اتفاق افتاده در استان؛ مربوط به اتباع 

کشورهای دیگر است. ..

دادستان گنجی:

زندانیان با محکومیت کمتر از ۶ ماه آزاد می شوند
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سرنوشت نامعلوم پول های 
ملت در دولت دهم

معاون اول رئیس جمهور تشریح کرد:

دولت احمدی نژاد یک فساد سیستمی را به جان نظام انداخته است

دولت با پرداخت های خارج از عرف برخورد جدی خواهد کرد

هیچ خط قرمزی در مبارزه با فساد قائل نیستیم

یک جوان 10 هزار میلیارد تومان از منابع کشور را در اختیار داشته و امروز حتی یک ریال از آن بازنگشته است
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با مجوز هیئت مدیره به شماره 55/15286 مورخ 1394/06/08در نظر دارد از طریق 

مزایده عمومی نسبت به فروش یک قطعه زمین واقع در میدان ولی عصر . خیابان جام جم 

بر شارع 15 متری  با کاربری کارگاهی با مشخصات ذیل اقدام نماید.

توضیحات:
1. بهای پیشنهادی باید از حیث مبلغ، مشخص، معین و بدون ابهام بوده و در پاکت لاک و مهر 

شده)دربسته( تسلیم گردد.
2. مبلغ سپرده شرکت در مزایده معادل5درصد مبلغ پایه قطعه مورد مزایده مندرج در آگهی می باشد 
که شرکت کنندگان باید به حساب سپرده شماره 1006220288 بانک شهر شعبه صفائیه به نام سازمان 

توسعه و عمران واریز و یا به صورت اوراق مشارکت و اوراق ضمانت تحویل نمایند.
3. شرکت در مزایده و ارائه پیشنهاد به منزله قبول شروط طبق ضوابط جاری آئین نامه معاملات 

شهرداری می باشد.
4. متقاضیان محترم می توانند جهت دریافت مدارک و اطلاعات تکمیلی و اسناد شرکت در مزایده 
و ارائه پیشنهادات از آگهی نوبت دوم تا تاریخ 1395/04/23 از ساعت 8 الی13 به نشانی قم- خیابان 
معلم – مجتمع ناشران- طبقه پنجم- سازمان توسعه وعمران قم مراجعه و یا با تلفن 37840660 الی 61 

تماس حاصل نمایند.
5. تمامی اوراق و اسناد شرکت در مزایده باید از سوی متقاضیان با قید کلمه)قبول است( امضا شود.

6. مدت قبول پیشنهادات از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم، تا تاریخ 1395/04/23 می باشد.
توسعه  پنجم،سازمان  ناشران،طبقه  معلم،مجتمع  قم،خیابان  پیشنهادات:  تسلیم  محل   .7

وعمران،مسئول حراست سازمان.
8. سازمان توسعه وعمران شهرداری قم در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات واصله مختار است.

9. برنده مزایده موظف است ظرف یک هفته از تاریخ ابلاغ نتیجه مزایده نسبت به انجام معامله اقدام 
نماید. در غیراین صورت ضمن ضبط سپرده وی به نفع سازمان توسعه و عمران شهرداری قم موضوع 

مزایده به شخصی که پیشنهاد او در رتبه دوم قرار گیرد واگذار می گردد.
10. کلیه هزینه نقل و انتقال ) عوارض – مالیات و غیره( به عهده برنده مزایده می باشد.

11. هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.
12. شرکت کنندگان می بایست در چارچوب لایحه قانونی منع مدخله کارکنان دولت)مصوب 1337( 

اقدام نمایند.
13. پیشنهادات رسیده در تاریخ 1395/04/24 ساعت10صبح در محل سازمان توسعه و عمران مفتوح 

و قرائت می گردد.

سازمان توسعه و عمران شهرداری قم 

روابط عمومی سازمان توسعه و عمران قم 

آگهی مزایده )نوبت اول(
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ابعاد منطقه ای 
و بین المللی پیام سردار

صدور پیام بی سابقه سردار قاسم سلیمانی بعد از آنکه 
مقام های بحرینی لغو تابعیت آیت الله شیخ عیسی قاسم را 
اعلام کردند، با بازتاب وسیع خبری درداخل و خارج روبرو 
شد. در مطلب پیش رو تلاش کردم از منظر تحلیلی سیاسی 

به ابعاد مختاف مهم این نامه بپردازم. اگرچه تصور می کنم در بحث کارشناسی عمیق تر 
میتوان به ناگفتنی های بسیار بیشتری هم دست یافت.

1- مخاطب اصلی این پیام بیش از انکه آل خلیفه باشد، حامیان دولت بحرین هستند. 
بویژه عربستان وگرنه تکلیف دولت بحرین با مداخله نظامی عربستان در این کشور از سال 
2011 روشن شد. در واقع دولت آل خلیفه تحت الحمایه عربستان است. با نامه ملک 
سلمان به حمد بن عیسی پادشاه بحرین درباره هشدار سردار سلیمانی، نامه مرجع اصلی 
مخاطبش را پیدا کرد. 2- سخنان اقای لاریجانی در مجلس و موضع گیری وزارت خارجه 
در محکومیت اقدام لغو تابعیت از یک مرجع دینی در بحرین حکایت از این واقعیت روشن 
دارد که نامه سردار سلیمانی شخصی نبوده واقدامی مکمل سایردستکاهای کشورازجمله 
وزارت خارجه وریاست جمهوری است. 3- تحلیل آقای حمید ابوطالبی معاون سیاسی 
رئیس دفتر رئیس جمهور هم کاملا حساب شده برای پوشاندن تبعات سیاسی حقوقی 
موضع گیری سردار سلیمانی در مجامع بین المللی است. در واقع موضع دولت جایی برای 
دفاع از منافع ایران در مجامع بین المللی باز می کند و نامه سردار سلیمانی جایی برای دفاع 
از منافع منطقه ای ایران وحمایت از کسانی که درواقع متحدان منطقه ای ایران محسوب 
می شوند. 4- عدم مداخله درامور داخلی سایر کشورها امری پسندیده و حساب شده برای 
احترام به حاکمیت ملی کشورها و استقلال سیاسی دولتها محسوب می شود. در این مورد 
بین صاحب نظران اختلاف نظر است که این عدم مداخله در امور داخلی کشورها به صورت 
مطلق پذیرفته می شود یا فقط در امور کشورهایی که دارای دولتی مستقل و متکی به آراء 
عمومی هستند واز نظر حقوق بین الملل مشروعیت و و مقبولیت دارند، مصداق پیدا می 
کند. براین اساس دولتهایی که با زوراسلحه یا تحت حمایت دول بیگانه بصورت نامشروع از 
نظر حقوق بشر به حاکمیت غیر مردمی خود در کشور شان ادامه میدهند، نباید از حقوق 
عدم مداخله در امور داخلی و حق حاکمیت ملی برخوردار شوند. همچنانکه بعد از فروپاشی 
شوروی و برهم خوردن نظام دو قطبی در جهان، از سال 1991 آمریکا به بهانه دفاع ازحقوق 
کردهای شمال عراق در برابر تهاجم و سرکوب ارتش صدام، محدود پروازی برای رژیم 
عراق در مدار 23 درجه بوجود آورد. در واقع از همان زمان بنیاد این رویه حقوقی را با زور 
بوجود آورد. در ماجرای بوسنی هرزه گوین هم در سال 1992 مداخله بشر دوستانه بهانه 
آمریکا برای کمک به مردم بوسنی در برابر صربها بود. در سال 1999 هم استان خودمختار 
کوزوو که از صربستان مستقل اعلام شد و آمریکا به همین بهانه حاکمیت ملی صربستان 
و استقلال این کشوررا نادیده گرفت و با عنوان مداخله بشردوستانه به صربستان حمله 
کرد ودر نهایت کوزوو مستقل اعلام شد. البته به دلیل مخالفت روسیه هنوز نتوانسته عضو 
رسمی سازمان ملل شود. بنابراین نظریه که مورد حمایت آمریکا و متحدانش است بخاطر 
حمایت از حقوق از دست رفته شهروندان کشورها به هر شکل مجاز از نظر حقوق بین 
الملل می توان به آنها کمک کرد. بر اساس این دیدگاه دوم است که گفته می شود دیگر 
دوران چهار دیواری اختیاری در حقوق بین الملل به سرآمده است. در این دوران بی قطبی 
در جهان سیاست، تنها کشورهایی حق حاکمیت ملی و استقلال شان محترم شمارده 
می شوند که دولتهای مردمی و متکی به آراء عمومیبر آن کشورها حاکم باشد. 5- با نامه 
صریح سردار سلیمانی که بی شک با هماهنگی با مراجع ذی صلاح بوده است، ایران تکلیف 
خودش را در باره بحرین روشن کرده است. دراینجا باید دید ایران به کدام یک از دو نظریه 
فوق در حقوق بین الملل استناد و تکیه می کند. به نظر میرسد فعلا ایران نمی تواند بخاطر 
خوشایند این یا آن کشور، دست از حمایت ازمتحدان خود درمنطقه بردارد. بویژه متحدانی 
که اصولا بخاطر روش مسالمت آمیزی که در پنج سال گذشته در پیش گرفته اند، بهانه ای 
به دست دولت سرکوبگر بحرین نداده اند که انها را متهم به عملیات تروریستی یا براندازی 
مسلحانه کند.  6- براین اساس است که حتی دولت آمریکا و فرانسه به آل خلیفه در باره لغو 
تابعیت آیت الله شیخ قاسم هشدارمی دهند. درست است کاخ سفید و الیزه به دلیل رابطه 
خوبی که با آل خلیفه دارند اقدام آنها را محکوم نمی کنند؛ اما به وضوح نشان می دهند 
که اولا موضع ایران را کاملا درک می کنند، ثانیا حاضر نیستند همه تخم مرغ های خود را 
در سبد آل خلیفه بگذارند بنابراین آمادگی ندارند برای دلارهای حاصل از فروش اسلحه به 
کشورهای منطقه خلیج فارس، دست از شعارهای دفاع از حقوق بشر بردارند. ثالثا آماده اند 
اگر امتیازهای جدید کسب کنند با دولت فعلی بحرین یا حامیان عربستانی انها بازهم کار را 
ادامه دهند. زرنگی آمریکایی ها و غربی ها در مجموع در این است که آموختند چگونه حتی 
دشمنان خود را نه تنها دوست خود، بلکه در بسیاری موارد خود باخته و عاشق خود سازند.

7- باید دید واکنش آل خلیفه در برابر این پیام مهم چه خواهد بود. احتمالا یا ادامه 
همسویی با عربستان خواهد بود که خود در حال پوست اندازی سیاسی - اجتماعی است 
یا آنکه آل خلیفه زودتر از آل سعود، عمق پیام حاج قاسم را درک خواهد کرد. در نتیجه 

مسیر جدیدی را در پیش می گیرد. 

حجت الاسلام صدیقی در خطبه های نماز جمعه تهران:

سرنوشت شاه ایران در انتظار 
آل خلیفه و آل سعود است

امام جمعه موقت تهران ضمن محکوم کردن سلب تابعیت شیخ عیسی قاسم رهبر 
شیعیان بحرین توسط رژیم آل خلیفه گفت: سرنوشت شاه مخلوع ایران در انتظار آل خلیفه 

و آل سعود است.
حجت الاسلام کاظم صدیقی امام جمعه موقت تهران در خطبه های نماز جمعه پایتخت 
با اشاره به پیش رو بودن هفتم تیرماه، سالروز شهادت 72 تن از شهدای انقلاب و شهادت 
آیت الله بهشتی، اظهار داشت: شهید بهشتی استاد بزرگوار و ولی نعمت ما بودند، سالروز 
هفتم تیر را به مردم ایران و رهبر معظم انقلاب تسلیت عرض می کنم، این شهدا جزو 
نخبگان انقلاب بودند. حجت الاسلام صدیقی با اشاره به ششم تیرماه سالروز سوءقصد به 
جان حضرت  آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب، گفت: خداوند در آن روز به ما کرم و 
لطف کرد و جان ایشان را از این حادثه به سلامت داشت و مقدر این بود که کشتی انقلاب 
بعد از امام به گِل ننشیند و در ساحل ظهور با رهبری داهیانه حضرت آیت الله خامنه ای 
پیش برود. وی در ادامه سخنانش سلب تابعیت شیخ عیسی قاسم توسط رژیم آل خلیفه را 
به شدت محکوم کرد و گفت: سلب تابعیت شیخ عیسی قاسم نشانه استیصال، بیچارگی و 
ذلت آل خلیفه و حکومت نامشروع بحرین است، رژیم آل خلیفه حکومتی است که مردمش 
آن را قبول ندارند، حکومتی که فلسفه اش باید خدمت به مردم باشد، امروز تبدیل به خیانت 
به مردم شده است، مردم بحرین یک تقاضای مشروع قابل قبول در میان همه جهانیان دارند 
و توقع شان این است که یک رأی داشته باشند، خودشان بتوانند برای سرنوشت کشورشان 
تصمیم گیری کنند و رأیشان اعتبار داشته باشد، این درخواست مشروع مردم بحرین آن 
هم در دنیایی است که تا این حد دم از دموکراسی می زند. امام جمعه موقت تهران تأکید 
کرد: شاهدیم حقوق بشر آمریکایی و غربی 5 سال است حرکت مسالمت آمیز، مظلومانه، 
مستمر و خستگی ناپذیر مردم بحرین را می بیند که با گلوله پاسخ داده می شود و علما در 
این کشور به زندان می روند و شیخ سلمان بزرگوار به 9 سال حبس محکوم می شود و نهایتاً 
رهبر معنوی آن کشور سلب تابعیت می شود، اما باز هم سکوت می کند. صدیقی یادآور شد: 
ما این حرکت رژیم آل خلیفه در سلب تابعیت شیخ عیسی قاسم را محکوم می کنیم و آن 
را ظالمانه می دانیم و هشدار می دهیم که این حرکت های شما مثل حرکت های شاه سابق 
مملکت ماست، شاه سابق مملکت ما از سال 42 تا 57 هر چه کشت و زندانی و شکنجه 
کرد، خودش ضعیف تر شد و نهایتاً پا به فرار گذاشت، بدانید چنین سرنوشتی در انتظار 

آل سعود و آل خلیفه ان شاءالله خواهد بود.

آیت الله سعیدی امام جمعه قم:

هیچ کس با توسل به زور نمی تواند 
مردم را از حق خود منصرف کند

امام جمعه قم گفت: روز قدس حرکتی مقابل سیاست های تفرقه انگیزانه و ضد اسرائیل 
است و هر صدایی برخلاف این مسیر بلند شود، خیانتی بزرگ است.

آیت الله سیدمحمد سعیدی ظهر امروز در خطبه های نماز جمعه در مصلی قم با اشاره 
به هفته قوه قضائیه، نقش شهید بهشتی در شکل گیری انقلاب اسلامی را مورد توجه 
قرار داد و گفت: شهید بهشتی فعال ترین فرد در تدوین قانون اساسی و مدیرترین فرد در 
اداره مجلس خبرگان قانون اساسی بود. وی با تاکید بر اینکه شهید بهشتی اسطوره عزت 
و افتخار بود، به روز جهانی قدس اشاره کرد و افزود: روز قدس روز کابوس اسرائیل است 
اما غالب سران کشورهای اسلامی نه تنها از این فرصت برای ضربه زدن به اسرائیل استفاده 
نمی کنند بلکه گاها زمزمه ارتباط با این رژیم غاصب را دارند. آیت الله سعیدی ادامه داد: 
رژیم آل سعود در ادامه اهداف آل یهود کاری کردند که نظر از سمت اسرائیل به سمت 
جنگ بین کشورهای اسلامی برگردانده شد و این خیانتی بزرگ به جهان اسلام بود. وی با 
تأکید بر اینکه امروز هر صدایی برخلاف مسیر ضد اسرائیل بلند شود خیانتی بزرگ است، 
تصریح کرد: روز قدس حرکتی مقابل سیاست های تفرقه انگیزانه است. امام جمعه قم با 
اشاره به سلب تابعیت شیخ عیسی قاسم رهبر شیعیان بحرین، اظهار کرد: نظام حاکم بر 
بحرین در ادامه تلاش برای هویت زدایی از جامعه این کشور اقدام به سلب تابعیت رهبران 
شیعیان بحرین کرده اند در حالی که مطابق میثاق نامه سازمان ملل هیچ کشوری نمی تواند 
از شهروند خود سلب تابعیت کند که این اقدام خشم مردم و علما را در پی داشته است. 
وی خاطرنشان کرد: حکام بحرین گام دیگری به سوی سرنگونی نظام دیکتاتوری خود 
برداشتند چراکه هیچ کس با توسل به زور نمی تواند مردم را از حق خود منصرف کند. 
آیت الله سعیدی با اشاره به دیدارهای صمیمی با رهبر انقلاب در ماه رمضان، منویات مقام 
معظم رهبری در خصوص ضرورت تقدیر از هنرمندان ارزشی را مورد اشاره قرار داد و 
خاطرنشان کرد: هنر اگر در خدمت دین و حفظ آبروی نظام باشد ارزشمند است وگرنه 
هنرمندی که در قالب هنر آبروی مردم و ملت خود را می برد و فرهنگ خود را به تمسخر 

می گیرد هیچ ارزشی ندارد.

محمد جواد ظریف: 

ترتیبات دفاعی ایران خارج از میز مذاکره است
در دیدار وزیر امور خارجه کشورمان و اعضای کمیسیون روابط خارجی پارلمان هلند، 
موضوع برجام، تحولات کشورهای منطقه اعم از عراق و سوریه مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

محمد جواد ظریف در این دیدار تاکید کرد: افراط گرایی یک تهدید جهانی است و هیچ 
کس نمی تواند نیروهای افراطی را به تنهایی مهار کند. وی افزود: جنگ پاسخ افراط گرایی 
نیست و ما به یک رویکرد جامع برای مبارزه با این پدیده نیاز داریم. وزیر خارجه کشورمان 
در پاسخ به سوال یکی از اعضای کمیسیون روابط خارجی پارلمان هلند تاکید کرد، موضوع 
آزمایش موشکی ارتباطی با برجام ندارد و موضوع ترتیبات دفاعی ایران خارج از میز مذاکره 
است. وی با اشاره به این که در زمان جنگ تحمیلی کشورهای غربی و شرقی از صدام 
حسین حمایت می کردند و سلاح های پیشرفته در اختیارش قرار می دادند، گفت: ایران 
در زمان جنگ تنها بود و در حال حاضر تنها به تقویت بنیه دفاعی خود می پردازد. ظریف 
افزود: ایران و هلند می توانند در موضوعاتی مانند گرد و غبار و مدیریت منابع آبی با هم 

تبادل نظر و تجریه کنند.
 وضعیت بحرین بسیار تأسف بار است

وزیر امور خارجه کشورمان همچنین در نشست مشترک با »برت کُندرس«، وزیر  امور 
خارجه هلند، بستن راه های اعتراض مسالمت آمیز برای مردم بحرین را خطرناک خواند. وی 
افزود: تهران معتقد است که جامعه بین المللی باید توجه بیشتری به اوضاع بحرین داشته 
باشد. ظریف گفت: وضعیت بحرین بسیار تأسف بار است و به نظر می رسد به خاطر فشارهای 
خارجی که از زمان تهاجم عربستان سعودی به این کشور وارد شده، راه های مخالفت صلح آمیز 
برای مردم بحرین بسته شده و ما بر این باور هستیم که این وضعیتی بسیار خطرناک است 
و مستلزم توجه بیشتر جامعه بین المللی است. برت کُندرس نیز در این نشست خبری 
ضمن اشاره به اهمیت توافق هسته ای ایران گفت: من فکر می کنم این توافق برای دیپلماسی 
بین المللی، معیاری مهم است و البته همان طور که پیشتر گفته ایم، اهمیت آن در اجرای این 
توافق از هر دو طرف است و ما در این زمینه هم نظر هستیم. وزیر امور خارجه هلند همچنین 
افزود: در بسیاری از حوزه های همکاری دیگر، مانند حوزه  اقتصادی نیز ما پیشرفت های خوبی 
داشته ایم و البته ما در مورد مسائلی که گاهی حساس تر هستند نیز به بحث و گفت وگو 
پرداخته ایم. برت کُندرس با بیان این که »ایران در منطقه آشوب زده ای واقع شده است« 
گفت: در نشست با آقای ظریف درمورد مسائل منطقه از جمله عراق و سوریه صحبت کردیم.

رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت نظام:

اقدام سردار سلیمانی درباره بحرین 
بسیار مهم بود 

دکتر ولایتی با اشاره به سلب تابعیت آیت  الله شیخ عیسی قاسم گفت: این اقدام دولت 
بحرین خلاف مقررات بین المللی، حقوق انسانی و مبانی اسلام است و مردم بحرین و جهان 

اسلام در مقابل این اقدام ساکت نخواهند نشست.
علی اکبر ولایتی پس از دیدار با اعضای شورای مرکزی تجمع عربی و اسلامی در جمع 
خبرنگاران افزود:  آیت الله شیخ عیسی قاسم عالم بزرگ بحرین مورد احترام علما، مردم و 
حوزه های علمیه جهان اسلام است و شخصی شناخته شده و مجاهدی فی سبیل الله به 
شمار می رود. وی تأکید کرد: اگر دولت بحرین از اقدامات خود دست برندارد و بخواهد به 
این اقدام غیرقانونی خود جامه عمل بپوشاند بداند که با مقاومت مردم بحرین و جهان اسلام 
مواجه خواهد شد. ولایتی در پاسخ به این سؤال که نامه سردار سلیمانی فرمانده سپاه قدس 
ایران در این رابطه چه پیامی به همراه دارد، گفت: آنچه که سردار سلیمانی به عنوان مسئول 
سپاه قدس انجام داد کار بسیار مهمی بود و بدین معناست که جهان اسلام در قبال اقدام 
دولت بحرین ساکت نخواهد نشست. وی همچنین در دیدارش با اعضای شورای مرکزی 
تجمع عربی و اسلامی گفت: تشکیل این تجمع کار بسیار مهم و مردمی است و از جمله 
نهادهای مردمی به شمار می رود که مسلمان پسند است. رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک 
مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: در حالی که جوانان ما و مجاهدان فی سبیل الله جان 
بر کف از اسلام و سرزمین اسلامی دفاع می کنند لازم است اساتید، پزشکان، نمایندگان 
مجلس این اقدامات و جانفشانی ها را در تنویر افکار عمومی تبیین و آشکار کنید. ولایتی 
با اشاره به شرایط سوریه تأکید کرد: حمله دشمنان اسلام به دولت و مردم سوریه حمله 
به مقاومت بود و وظیفه ماست که از مقاومت دفاع کنیم زیرا مقاومت ایستادگی مسلمانان 
در برابر تهاجم و اشغال صهیونیست هاست. وی با بیان اینکه مقاومت اشکال مختلفی دارد، 
افزود: همین که مردم، دولت و ارتش عراق در حال جنگ علیه تروریست ها و داعشی ها 
هستند و خوشبختانه توانسته اند موفقیت های چشمگیری داشته باشند و اخیراً نیز شهر 

فلوجه را تقریباً آزاد کنند آن هم ایستادگی در برابر استکبار و صهیونیست ها است.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

ظریف هیچ حرکتی مغایر 
با سیاست های کلی نظام نداشته است

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با تأکید براینکه سیاست تمام قوای ایران درقبال 
سوریه یکپارچه است، گفت: جمهوری اسلامی در هر حالتی از سوریه و حکومت بشار 
اسد تا پایان دوره ریاست جمهوری وی حمایت می کند و قائل به برگزاری انتخابات آزاد 

در موعد مقرر است.
عزت الله یوسفیان ملا با بیان اینکه غرب به دنبال ایجاد گمانه زنی درخصوص وجود 
تناقض در سیاست های جمهوری اسلامی نسبت به سوریه است، گفت: غرب تلاش دارد 
بگوید در سیاست های ایران درقبال سوریه یکپارچگی وجود ندارد در حالی که تمام 
دستگاه های داخلی در تمام دوره ها نقشه راه یکسانی نسبت به این کشور داشته اند. نماینده 
مردم آمل و لاریجان در مجلس شورای اسلامی در ادامه با تأکید بر اینکه ایران هیچ 
تغییری در قبال سیاست های خود نسبت به سوریه نداشته و نخواهد داشت، عنوان کرد: در 
کنفرانس خبری که با حضور ظریف در یک کشور اروپایی انجام شد، برخی خبرنگاران تصور 
کردند چون فضای خارج از کشور ایران است ممکن است وزیر خارجه پاسخی دهد که آنها 
بتوانند از آن بهره برداری سیاسی کنند در صورتی که این اتفاق نیفتاد. وی افزود: وزیر امور 
خارجه کشورمان تا کنون هیچ حرکتی مغایر با سیاست های کلی نظام نداشته و بسیار پخته 
عمل کرده است لذا نمی توان هیچ ادعایی را مبنی بر اینکه ظریف انعطاف پذیری جدیدی 
در خصوص مسائل سوریه پیدا کرده به وی نسبت داد. عضو کمیسیون برنامه، بودجه و 
محاسبات کشور مجلس در پایان خاطرنشان کرد: سیاست های جمهوری اسلامی ایران 
در قبال سوریه همواره واحد بوده و تمام قوای کشور به همراه نیروهای مسلح و امنیتی نظر 

یکپارچه و سیاست یکسانی در این خصوص دارند که در هیچ بعدی قابل تغییر نیست.

بروجردی:

 دولت نگران فضاسازی ها نباشد
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس تاکید کرد که فضاسازی علیه 

دولت مختص به دوره یازدهم نیست و در همه ادوار بوده است.
علاءالدین بروجردی در گفت و گو با خبرآنلاین، درباره شایعه سازی علیه دولت و 
اظهارات سخنگوی دولت مبنی بر شکل گیری اتاق فکر علیه دولت، اظهار کرد: اصلا از 
وجود چنین اتاق فکری اطلاع ندارم؛ اما این وضعیت مسبوق به سابقه است؛ شایعاتی به 
صورت طرفینی همیشه وجود داشته است. نماینده مردم بروجرد ادامه داد: در همه ادوار از 
اینگونه صحبت ها وجود داشته و خیلی نباید اینها ملاک نظر دولت ها قرار بگیرد چون علیه 
همه دولت ها بوده است. وی درباره مانور روی حقوق های نجومی به عنوان ابزاری برای 
تبلیغ علیه دولت نیز گفت: اگر حقوق ها واقعیت داشته باشد، تاسف بار است و ضروری 
است که با جدیت پیگیری و تعدیل شود. بروجردی درباره برخی فضاسازی ها و تلاش برای 
یک دوره ای شدن روحانی نیز گفت:  هنوز برای اظهارنظر درباره انتخابات بسیار زود است و 

معلوم نیست اینگونه نظرپردازی ها اثرگذار باشد.

معاون اول قوه قضائیه:

مقابل همه مفسدان اقتصادی 
و عناصر ضدفرهنگی می ایستیم

معاون اول قوه قضائیه: قول می دهیم با همه کمبودها، در مقابل همه مفسدان اقتصادی، 
اخلاقی و عناصر ضد فرهنگی بایستیم و دست آنها را با کمک همه مردم از انقلابمان 

کوتاه کنیم.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در سخنرانی پیش از خطبه های نمازجمعه 
تهران افزود: این هفته به مناسبت شهادت معمار قوه قضائیه، شهید دکتر بهشتی به نام 
هفته قوه قضائیه نامگذاری شده است، در سال 1360 اتفاقی در ایران افتاد که نقطه عطفی 
برای انقلاب اسلامی بود. وی گفت: ماجرای هفتم تیر از یک سو برگ زرینی از اثربخشی 
شهادت است و از طرفی خون شهدای ما دست مدعیان دروغین مدافع حقوق بشر را رو 
کرد. محسنی اژه ای افزود: آمریکا از قبل انقلاب تا امروز، جنایت های زیادی در ایران 
اسلامی مرتکب شدند و در طول این 37 سال هر جنایتی که در ایران رخ داده به نحوی 
آمریکا در آن شریک بوده است. معاون اول قوه قضائیه گفت: جنایاتی که منافقین مرتکب 
شدند مورد حمایت آمریکا  است واگر خون مظلومان نبود چهره این منافقین و حامیانشان 

روشن نمی شد. 
محسنی اژه ای با اشاره به جنایت آمریکا افزود: منافقین با حمایت آمریکا فرزندان عزیز 
این آب و خاک را از انقلاب گرفتند و بزرگانی همچون شهید بهشتی و یارانش را که  72 تن 
بودند تنها در یک اقدام از ما گرفتند. وی گفت: مگر می شود به شیطان بزرگی که در همه 
جنایت ها، کودتاها، ترورها، تخریب ها و تحریم ها نقش داشته دست دوستی داد. محسنی 
اژه ای افزود: کسانی که امروز تلاش می کنند چهره خشن و خطرناک آمریکا را تزئین و 
جنایات آمریکا را کم رنگ کنند، آیا به ملت خیانت نمی کنند؟ معاون اول قوه قضائیه گفت: 
آمریکا بداند که اگر بخواهد با تغییر روش ها مردم را فریب دهد، مردم ما هوشیار هستند 
و قبول نمی کنند و آمریکا بداند که مردم ما با پیروی از ولی امر مسلمین تا آخرین نفس 

در مقابل ظلم ایستاده اند.

یادداشت

خبـــر

رهبر انقلاب در در دیدار رئیس جمهور و 
اعضای هیأت دولت به موضوع حقوق های 
کلان اشاره و تأکید کردند: موضوع حقوق های 
نجومی، در واقع هجوم به ارزش ها است اما همه 
بدانند که این موضوع از استثناءها است و باید 

حتماً با آن برخورد شود.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام 
معظم رهبری، رهبر معظم انقلاب اسلامی عصر 
روز )چهارشنبه( در دیدار رمضانی رئیس جمهور 
و اعضای هیأت دولت به تبیین چند حکمت از 

نهج البلاغه پرداختند.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به کلامی 
از حضرت امیرالمومنین )ع( درخصوص نحوه 
عملکرد در شرایط فتنه، گفتند: حضرت علی )ع( 
توصیه می کنند که در شرایط فتنه که تشخیص 

حق و باطل برای مردم بسیار مشکل می شود، باید به گونه ای 
عمل کرد که هیچ بهره ای به نفع فتنه ایجاد نشود.

رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان کردند: در شرایط فتنه 
همچون قضایای سال 88، نباید سخن، سکوت، اقدام و حتی 

نوع نگرش، موجب تقویت فتنه شود.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: البته ممکن است 
برخی افراد به دلیل گرایش های خاص خود، تمایلی به حضور 
صریح در مقابل فتنه نداشته باشند اما نباید از او هم به نفع فتنه 
بهره برداری شود. ایشان با اشاره به یکی دیگر از حکمت های 

حضرت علی )ع( در نهج البلاغه، به موضوع نگاه طعمه ای به 
مسئولیت برای رسیدن به ثروت و امتیازهای خاص پرداختند و 
گفتند: چنین نگاهی به مسئولیت که در واقع یک امانت است، 

موجب کوچک و حقیر شدن انسان خواهد شد.
رهبر انقلاب اسلامی در همین خصوص به موضوع اخیر 
حقوق های کلان اشاره و تأکید کردند: موضوع حقوق های 
نجومی، در واقع هجوم به ارزش ها است اما همه بدانند که این 
موضوع از استثناءها است و اکثر مدیران دستگاهها، انسانهای 
پاک دست هستند، اما همین تعداد کم نیز خیلی بد است و باید 

حتماً با آن برخورد شود.

ایشان با اشاره به دستور رئیس جمهور به 
معاون اول برای پیگیری موضوع خاطرنشان 
کردند: این موضوع نباید شامل مرور زمان شود 
بلکه باید حتماً به صورت جدی پیگیری و نتیجه 

آن به اطلاع مردم رسانده شود.
اساس  بر  گفتند:  اسلامی  انقلاب  رهبر 
اطلاعاتی که به من رسیده است، میزان دریافتی 
مدیران در بیشتر دستگاهها، در حد معقول است 
و دریافتی های کلان، مربوط به تعداد اندکی از 
مدیران است که باید با همین موارد اندک هم 
برخورد قاطعانه انجام شود. حضرت آیت الله 
خامنه ای در بخش پایانی سخنان خود به یکی 
دیگر از حکمت های حضرت علی )ع( در نهج 
البلاغه اشاره کردند و گفتند: باید همواره مراقب 
زبان بود زیرا بسیاری از مشکلات انسان، ناشی 
از زبان است. ایشان تأکید کردند: مشکلات ناشی از مراقبت 
نکردن از زبان برخی اوقات جنبه های شخصی دارد اما در 
برخی موارد نیز مشکلات اجتماعی به وجود می آورد که باید 
بسیار مراقب این موضوع بود. پیش از سخنان رهبر انقلاب 
اسلامی، حجت الاسلام والمسلمین روحانی رئیس جمهوری، 

گزارشی از مهمترین اقدامات و فعالیتهای دولت بیان کرد.
در پایان این دیدار، نماز مغرب و عشاء به امامت رهبر انقلاب 
اسلامی اقامه شد و حاضران روزه خود را همراه با ایشان افطار 

کردند.

رهبر معظم انقلاب در دیدار رئیس جمهور و اعضای هیأت دولت تاکید کرد :

لزوم پیگیری و برخورد قاطع دولت با حقوق های نجومی
اخبار

معاون اول رییس جمهوری گفت: باید 
مسوولین نظام بر سر مسایل اصلی کشور 
با هم توافق داشته باشند تا بتوانند اولویت 
های اقدام و عمل را برای استفاده از فرصت 
ها و مقابله با تهدیدات به خوبی تشخیص 

داده و برای اجرای آن برنامه ریزی کنند.
 اسحاق جهانگیری پنجشنبه شب در 
ضیافت افطار با وزرا، معاونان وزرا، استانداران 
و روسای سازمان ها،  با بیان اینکه امروز 
جامعه به سرعت در حال تغییر است و شاید 
کسی تصور این را در ده سال گذشته نمی 
کرد که تغییر و تحولات جدی اجتماعی 
به این شکل در کشور روی دهد، گفت: ما 
باید در تصمیم گیری ها به این نکته توجه 
داشته باشیم که تغییرات پیش آمده در 

جامعه و جهان چه الزاماتی داشته و رای و خواسته مردم از 
مسئولان در چه زمینه هایی است.

مسئولان اجرایی دچار سیاست زدگی 
و سیاسی بازی ها نشوند

معاون اول رییس جمهوری افزود: کشوری که دورنما 
نداشته و نداند به کجا می خواهد برسد تمام توان، استعداد 
و ظرفیت های خود را بیهوده از بین خواهد برد. دکتر 
جهانگیری ادامه داد: مسئولان دستگاههای اجرایی باید 
توجه داشته باشند که هرگز دچار سیاست زدگی و سیاسی 

بازی ها نشوند. 
معاون اول رییس جمهوری با تاکید بر اینکه مسئله 
بهبود وضعیت اقتصادی و تقویت سازو کارهایی که موجب 
قدرت اقتصادی کشور شده و بتواند افق روشنی را در این 
راستا برای کشور فراهم کند از اولویت های اقدام و تصمیم 
گیری برای دولت تدبیر و امید بوده است، اظهار داشت: 
رییس جمهوری و اعضای تیم اقتصادی دولت زمان زیادی 
برای بررسی مسایل اقتصادی اختصاص داده اند و جلسات 
متعدد و کارشناسی زیادی در این زمینه برگزار شده است. 
دکتر جهانگیری مسئله برجام و رسیدن به توافق بین 
المللی را یکی دیگر از دغدغه ها و مسائل اصلی دولت 
یازدهم برشمرد و افزود: دستیابی مذاکره کنندگان به توافق 
با قدرت های جهانی اقدامی مهم و تاریخی بود و ما در این 
توافق توانستیم به همه دستاوردهای مورد نظر خود اعم از 
رفع تحریم ها، رسیدن به حقوق هسته ای و به رسمیت 
شناختن فعالیت هسته ای ایران در جهان دست پیدا کنیم. 
معاون اول رییس جمهوری با اشاره به اینکه امروز دوران 
پسابرجام شرایطی را ایجاد کرده که توسعه و پیشرفت 
کشور در فضای بهتری انجام شود، خاطرنشان کرد: البته ما 
در دوران تحریم نشان دادیم که می شود با سیاست گذاری 
و برنامه ریزی صحیح به دستاوردهای خوبی دست یافت 
که نمونه آن تصمیمات دولت در سال های 92 و 93 بود 

که منجر به ثبات اقتصادی در کشور شد. 

دکتر جهانگیری با بیان اینکه یکی از اولویت های دولت 
با توجه به شرایط کنونی، اجرای سیاست های ابلاغی 
اقتصاد مقاومتی در کشور است، اظهارداشت: دولت برنامه 
گسترده و دقیقی در این راستا دارد چرا که ما اقتصاد 
مقاومتی را اقدامی مسکن و عاجل تلقی نکردیم بلکه این 
سیاست ها یک برنامه راهبردی برای حرکت کشور به 

سمت پیشرفت است

واحدهایی که دچار رکود شده اند
 به چرخه تولید بازگردانیم

معاون اول رییس جمهوری با اشاره به نامگذاری سال 
1395 از سوی رهبر معظم انقلاب تحت عنوان اقتصاد 
مقاومتی؛ اقدام و عمل تصریح کرد: دولت با تشکیل ستاد 
فرماندهی اقتصاد مقاومتی، اولویت های خود در این عرصه 
را برای همه سازمان ها و دستگاه ها ابلاغ کرده  و به صورت 

مستمر بر اجرای آن نظارت دارد. 
داخلی  تولید  درآوردن  به حرکت  دکتر جهانگیری 
کشور را از اهم اقدامات اولویت دار دولت در راستای اجرای 
سیاست های اقتصاد مقاومتی عنوان کرد و اظهار داشت: 
باوجود برخی سخنان و تبلیغات سوء، امروز بسیاری از 
واحدهای تولیدی صنعتی و خدماتی کشور با نشاط در 
حال فعالیت هستند و با برنامه ریزی های دولت  قصد 
داریم برخی واحدهایی را که دچار رکود شده اند، به چرخه 

تولید بازگردانیم. 
معاون اول رییس جمهوری توجه و تاکید به بازار و 
تصویب بسته حمایتی از صادرات غیر نفتی در سال 1395 
را از دیگر اقدامات دولت برشمرد و گفت: مهمترین کار 
ما در این زمینه این است که موانع صادرات را در کشور 
برطرف کنیم که در این راستا استانداران استانهای مرزی 
باید نظارت و پیگیری کامل در مرزها داشته باشند و موانع 

را برطرف کنند. 
دکتر جهانگیری مبارزه با قاچاق را از دیگر برنامه های 
دولت در راستای حمایت از تولید داخلی دانست و افزود: 
دولت دستاوردهای خوبی در زمینه مبارزه با قاچاق کالا 

بویژه قاچاق سوخت داشته است و در این 
زمینه تلاش های بیشتری انجام خواهد شد.

هیچ خط قرمزی در مبارزه با فساد 
قائل نیستیم

بیان  با  رییس جمهوری  اول  معاون   
اینکه تاکید جدی دولت بر واگذاری طرح 
های نیمه تمام عمرانی در کشور به بخش 
خصوصی است، گفت: در سال جاری باید 
واگذار  خصوصی  بخش  به  طرح   2500
شود که استانداران باید در راستای ایجاد 
زمینه های تحقق آن  تلاش کنند. دکتر 
جهانگیری اصلاح نظام بانکی را از اقدامات 
مهم و قابل پیگیری در دولت تدبیر و امید 
عنوان کرد و ادامه داد: سیستم بانکی کشور 
نیازمند رفع مشکلات و گرفتاری هاست تا بتواند موجب 

تحرک در اقتصاد شود. 
معاون اول رییس جمهوری تضعیف و تخریب قانون و 
نهادهای رسمی که بار اصلی کنترل و نظارت را در کشور 
به عهده داشتند به عنوان میراث رسیده به دولت یازدهم 
از گذشته دانست و گفت: دولت با تاکید بر قانونگرایی در 
مسیر مبارزه بی امان با فساد گام برداشت چراکه متاسفانه 
با یک فساد سیستمی که به جان نظام افتاده بود روبرو 
بودیم و بر اساس دستور رییس جمهوری هیچ خط قرمزی 
در مبارزه با فساد قائل نیستیم. دکتر جهانگیری ادامه داد: 
برای هیچ کس قابل قبول نیست در کشوری یک جوان 10 
هزار میلیارد تومان از منابع کشور را در اختیار داشته باشد 
و امروز حتی یک ریال از آن بازنگشته است؛ باید مشخص 
شود که این پول به چه شیوه ای در اختیار او قرار گرفته و 

ما این را پیگیری می کنیم.

دولت با پرداخت های خارج از عرف
 برخورد جدی خواهد کرد

معاون اول رییس جمهوری با اشاره به موضوع پرداخت 
های بالای حقوق به برخی مدیران گفت: دولت به هیچ 
وجه نسبت به این موضوع کوتاه نخواهد آمد و در این راستا 
از دیوان محاسبات، سازمان بازرسی و دستگاههای اجرایی 
میزان دریافتی مدیران ارشد را برای بررسی خواسته ایم. 
دکتر جهانگیری با تاکید بر اینکه دولت با تمام پرداخت 
های خارج از عرف برخورد جدی خواهد کرد، افزود: پول 
های اضافی باید به خزانه بازگردد و افرادی که این کار را 
کردند برکنار خواهند شد. معاون اول رییس جمهوری با 
اشاره به اینکه بر اساس تصمیم دولت تمامی دستگاههای 
اجرایی موظف شده اند تا افزایش حقوق در دستگاهها را 
تنها با هماهنگی و موافقت شورای حقوق و دستمزد انجام 
دهند، اظهار داشت: بر اساس تصمیم دیگر دولت هیچ 
ذینفعی حق ندارد در مورد ارائه تسهیلات و خدمات به 

خود تصمیم گیری کند.

معاون اول رئیس جمهور تشریح کرد:

سرنوشت نامعلوم پول های ملت در دولت دهم

رییس جمهوری امید، تدبیر و اعتدال را 
راه نجات کشور از مشکلات دانست و تاکید 
کرد: دولت یازدهم با امید، تدبیر و اعتدال، 
حرکت کشور را در مسیر درستی قرار داده و 

به این روند ادامه خواهد داد.
حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن 
روحانی پنجشنبه شب در ضیافت افطار 
استانداران و روسای  با وزرا، معاونان وزرا، 
مسوولان  اینکه  بر  تاکید  با  ها،  سازمان 
اجرایی کمربندها را برای 14 ماه پیش رو 
محکمتر  ببندند، گفت: کارهایی در این 33 
ماه انجام شد که نه تنها برای مخالفان که 
حتی برای دوستان ما هم باورکردن تحقق 

آنها دشوار بود.
رییس جمهوری تصریح کرد: ثبات بازار 
اقتصادی، برجام و طرح تحول سلامت، سه 
دستاورد و پیروزی بزرگ این دولت بود که 

هیچکس نمی تواند آنها را انکار کند.
 دکتر روحانی، فرصت خدمت به مردم 
نظام  اجرایی  مسوولان  برای  توفیقی  را 
این  گفت:  و  دانست  اسلامی  جمهوری 
فرصت دائمی نیست و در گذر است و اگر 
مردم  ایثار  و  رأی، مجاهدت  با  جایگاهی 
پیدا کردیم، باید تبدیل به یک فرصت برای 
خدمت شود و اجازه نداد این فرصت تضییع 
گردد. رییس جمهوری با تاکید بر ضرورت 
پرهیز از افراط گرایی و حرکت در مسیر 
اعتدال و میانه روی اظهارداشت: افراط باعث 
بدبختی کشور می شود، فرصت ها را نابود 

و روابط ما با دنیا و مردم را خراب می کند.
دکتر روحانی با اشاره به شیوه اعتدالی 
اعتدال  راه  امام  گفت:  )ره(  امام  حضرت 
را انتخاب کرد و همه را در صف انقلاب 
اسلامی قرار داد و انقلاب را با کمترین هزینه 
و با بالاترین دستاورد، به پیروزی رساند و 
هنر همین است. اضافه کردن مخالف هنر 
نیست هنر این است که صف مقابل را جذب 

و در درون انقلاب هضم کنیم.
از  دیگری  بخش  در  روحانی  دکتر 
سخنان خود به موضوع برجام اشاره کرد و 
اظهارداشت: برجام پیروزی بزرگ سیاست 
خارجی ما است و هیچکس نمی تواند این 
نوری را که در سایه وحدت ایستادگی و 
تلاش مردم و راهنمایی های مقام معظم 
رهبری و کارشناسان با تجربه ما محقق شد، 

نادیده بگیرد.
رییس شورای عالی امنیت ملی ادامه 
داد: در این دولت به موفقیت های بسیاری 
رسیدیم که برای نمونه هیچ کس باور نمی 
کرد که PMD تمام شده محسوب شود و 
امروز هیچ کس نمی تواند این کار عظیم و 

پیروزی بزرگ ملت را از یاد ببرد.
رییس جمهوری ادامه داد: مخالفان و 
حتی موافقین این دولت نیز باور نمی کردند 
شرایط  وجود  با  بتواند  یازدهم  دولت  که 
سخت در ابتدای کار یک اقتصاد باثبات و 
در مسیر صحیح ایجاد کند و الان 33 ماه 
است که شاهد بازاری آرام و باثبات در داخل 

کشور هستیم.
دکتر روحانی با اشاره به اینکه برخی 
در داخل نمی توانند این بازارمتعادل کنونی 
را تحمل کنند، گفت: همه اقدامات دولت 
از آن مردم است و اگر مردم به این دولت 
اعتماد نمی کردند ثبات بازار امکان پذیر نبود.

نظم  اینکه  بیان  با  جمهوری  رییس 
اقتصاد و تلاش های انجام شده برای مسیر 
درست مالی، پولی و بانکی همه فرعیات 
بوده و اصل اعتماد مردم و سرمایه اجتماعی 
است، اظهار داشت: الان ثبات و آینده بازار 
پولی، مالی، کالایی و ارزی برای همگان قابل 

پیش بینی است.
تلاش های  به  اشاره  با  روحانی  دکتر 
دولت تدبیر و امید برای کاهش تورم که در 
40 سال اخیر بی نظیر بوده است،  ادامه داد: 
کاری که انجام شد در یک مسیر درست، 

 ثابت و ادامه دار بود.

به دستاورد  اشاره  با  رییس جمهوری 
هیچ  داشت:  اظهار  سلامت،  تحول  طرح 
دولتی در ایران و جهان وجود ندارد که بتواند 
چنین کار بزرگی را انجام دهد و 11 میلیون 
ایرانی به پوشش بیمه درمانی اضافه شده اند.

دکتر روحانی در ادامه به برخی تلاش 
های مخالفان برای سد کردن راه خدمت 
دولت به مردم اشاره کرد و گفت: هر روز 
یک برنامه ریزی می شود که هم ذهن مردم 
تخریب و هم مارا از مسیر منحرف کند اما 
اینها در پیشبرد هیچیک از طرحهایشان 

موفق نبوده و نخواهند بود.
دکتر روحانی اظهارداشت: آنها هر جا به 
میدان آمدند شکست خوردند؛ چون نه حق 
گفتند و نه نیتشان برای خداوند و مردم بود. 
وقتی نیت برای کارهای حزبی و جناحی 
شد، موفقیت نخواهند داشت و مهمتر آنکه 
ما نباید در این دام بیفتیم  البته باید جایی 
که لازم بود پاسخ داد و چنانچه اشکالی 

هست رفع کرد.
همه  از  داد:  ادامه  جمهوری  رییس 
دست اندرکاران و مسئولان اجرایی دولت 
می خواهم که در این دام نیفتند، البته باید 
پاسخگو بود و اشکالات را برطرف کنیم. این 
دولت رمضانی است، چرا که در ماه رمضان 
کار خود را شروع کرد و ان شاء الله دولت حق 

باشیم، اما دولت معصوم نیستیم.
دکتر روحانی با بیان اینکه اکثر مدیران 
ارشد دولت در مسیر درست، برای خدا و 
به  برای خدمت رسانی  با حقوق متعارف، 
دولت کار و تلاش می کنند، اظهار داشت: اما 

موارد غیرقابل قبولی نیز وجود دارد که قطعاً 
برخورد خواهیم کرد.

مراسم  به  اشاره  با  جمهوری  رییس 
افطاری هیأت دولت با مقام معظم رهبری، 
اظهار داشت: ایشان فرمودند بایستید و ما نیز 
حتماً در برابر حقوق های نامتعارف خواهیم 
ایستاد و دکتر جهانگیری نیز موظف شدند 
تا لحظه آخر این قضیه را پیگیری کرده و به 

مردم گزارش دهد.
دکتر روحانی تأکید کرد: اگر خطایی 
از عذرخواهی لکنت  صورت پذیرد دولت 
زبان نخواهد داشت اما در عین حال متوقع 
نباشید که فسادهای گذشته را نیز برای 

مردم تبیین نکنیم.
رییس جمهوری با بیان اینکه هیچ کس 
در داخل و خارج از کشور نمی تواند پایه  های 
از  باید  بزند، گفت:  برهم  را  برجام  استوار 
فضای پیش روی برجام در راستای اقتصاد 
مقاومتی به خوبی استفاده کرد و با فشارهای 

روحی و تبلیغاتی عقب ننشینیم.
دکتر روحانی با تأکید بر اینکه دولت 
مقاومتی  اقتصاد  وجود  تمام  با  یازدهم 
بند   24 تمام  باید  گفت:  دارد،  قبول  را 
سیاست های اقتصاد مقاومتی را اجرا کنیم 
و حرکت بزرگ اقتصادی را در سایه اقتصاد 

مقاومتی، در سال جاری عملی می کنیم.
از همه دستگاه های  رییس جمهوری 
زبانی واضح،  با  تا  اجرایی درخواست کرد 
خدمات و مشکلات را برای مردم تبیین 
نمایند و ادامه داد: اگر مردم راه و مسیر 
درست را ببینند به کمک دولت خواهند 
آمد و قطعاً با کمک مردم پیروز خواهیم شد.

پیروزی  به  اشاره  با  روحانی  دکتر 
ماه  هفدهم  در  بدر  جنگ  در  مسلمانان 
مبارک رمضان، گفت: اگر بگوییم سرنوشت 
اسلام با این جنگ رقم خورد، اغراق نکرده ایم 
و خداوند نیز در قرآن تأکید کرده که ناتوان 
بودید و کمک الهی منجر به پیروزی در این 

جنگ شد.
رییس جمهوری تأکید کرد: الان نیز باید 
با تقوا که همان پایبندی به قانون، وظیفه 
این مسیر  الهی است  و اجرای دستورات 
را ادامه دهیم تا در پایان دولت یازدهم در 
پیشگاه خدا، ملت و امام زمان )عج( سرافراز 

و سربلند باشیم.

رییس جمهوری در ضیافت افطار با وزرا، استانداران و روسای سازمان ها تاکید کرد:

امید، تدبیر و اعتدال راه نجات کشور

حسن بهشتی پور
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آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,540,000یک مثقال طلا

1,048,100یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,260,000سکه بهار آزاد ی

10,280,000سکه امامی

5,150,000نیم سکه

2,680,000ربع  سکه

1,800,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 37,000,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,800,000 پژو 

SLX 405 30,700,000 پژو 

ELX 40,200,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,500,000 تند ر 

LX 32,900,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,300,000 سمند LX سال

EF7 30,300,000 سمند 

ELX 35,800,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

کاهش بدهی بانک ها به بانک مرکزی:

 افزایش 34 درصدی سپرده های مدت دار 
جدیدترین آمار اقتصادی بانک مرکزی از کاهش بدهی بانک ها به این بانک و افزایش 34 

درصدی سرمایه گذاری های مدت دار نزد بانک ها حکایت دارد. 
به گزارش ایرنا، شماره جدید نشریه الکترونیکی گزیده آمارهای اقتصادی مربوط به 
اسفندماه 1394 امروز پنجشنبه توسط بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران منتشر  شد. این 
نشریه به صورت ماهانه منتشر می شود و حاوی جدیدترین اطلاعات و آمارهای اقتصادی در 
بخش های پولی و بانکی، تراز پرداخت ها، مالی و بودجه و بازار سرمایه است. نگاهی به آمار 
کلی مندرج در این نشریه نشان می دهد که نقدینگی در اسفندماه 1394 به رقم 10172.9 
هزار میلیارد ریال رسید که نسبت به سال قبل از آن )1393( 30 درصد رشد نشان می دهد.

حجم پول نیز در این مدت 1367.1 هزار میلیارد ریال بوده است که نسبت به سال 93 برابر 
13.2 درصد رشد را تجربه کرده است ضمن آنکه میزان شبه پول نیز در این مدت 8805.8 
هزار میلیارد ریال بوده که رشد 34.2 درصدی را نشان می دهد.نگاهی به خالص دارایی ها 
و بدهی های بانک ها و موسسات اعتباری غیربانکی در این مدت حکایت از آن دارد که در 
مدت یاد شده مجموع دارایی بانک ها به رقم 20402.8 هزار میلیارد ریال رسیده است که 
رشد 25.2 درصدی را نسبت به سال 93 نشان می دهد. این دارایی ها شامل دارایی خارجی، 
اسکنان و مسکوک، سپرده های قانونی و دیداری نزد بانک مرکزی، بدهی بخش دولتی اعم 
از دولت و شرکت های دولتی، بدهی بخش غیردولتی و سایر دارایی بانک ها است. آمار این 
بخش نشان می دهد که بدهی های بخش دولتی به رقم 1218.3 هزار میلیارد ریال رسیده 
است که 1191.3 هزار میلیارد ریال آن مربوط به دولت بوده، 18.6 درصد رشد داشته و 
27 هزار میلیارد ریال آن مربوط به شرکت ها و موسسات دولتی است که در این بخش 
شاهد کاهش 23.9 درصدی نسبت به سال 93 هستیم. درباره بدهی بانک ها و موسسات 
اعتباری غیربانکی نیز این آمار نشان می دهد سپرده های بخش غیردولتی به رقم 9800.9 
هزار میلیارد ریال رسیده است که رشد 31.2 درصدی را نسبت به سال 93 نشان می دهد. 
سهم سرمایه گذاری مدت دار از این بخش 8187.4 هزار میلیارد ریال و بخش قرض الحسنه 
469.8 هزار میلیارد ریال است که به ترتیب 34.2 درصد و 20.2 درصد رشد را نشان می 
دهد. بدهی بانک ها به بانک مرکزی نیز به رقم 836.1 هزار میلیارد ریال رسیده که کاهش 
2.6 درصدی را نشان می دهد که 16.6 درصد آن مربوط به بانک های تجاری، 68.5 درصد 

مربوط به بانک های تخصصی و 14.9 درصد مربوط به بانک های غیردولتی است.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: جریان مافیایی 
که سهام عدالت را اداره می کند پاسخگو نیست و باید 

تعیین تکلیف شود.
محمدرضا پورابراهیمی با بیان اینکه دولت هرچه سریعتر 
مافیای   : افزود   ، کند  تکلیف  تعیین  را  مافیا  این  باید 
اقتصادی که اداره سهام عدالت را بر عهده دارد انتفاعی 
برای مردم و دولت ندارد قطعاً دولت مجامع آنها را برگزار 
نمی کند ضمن اینکه از سال 85 کاغذی به مردم به نام 
برگ سهام عدالت دادیم که نه خاصیتی دارد و نه سودی، 
نه به مجمع می رود و نه می تواند انتقال مالکیت انجام 
دهد حتی برخی از صاحبان سهام عدالت فوت کردند 

بدون اینکه نفعی ببرند.
وی اضافه کرد : سهام عدالت 40 درصد از واگذاری های 
بزرگ اصل 44 قانون اساسی است 40 درصدی که ارزش 
سبد اراق بهادار آن 95 هزار میلیارد تومان است بلاتکلیف 

ترین دارایی در اقتصاد کشور هم محسوب می شود. 
مربوط  عدالت  سهام  سوم  یک  گفت:  پورابراهیمی 
به دولت و دو سهم آن مربوط به مردم و قابل تفکیک 
است از این رو دولت می تواند به اندازه ارزش سهام خود، 
شرکت هایش را جدا و بخش مردمی را واگذار کند تا مردم 

از آن انتفاع ببرند. 
وی افزود: اینکه جریان مافیایی به دنبال منافع خود است 

مهم نیست اما اینکه پایین ترین نرخ بازده در اقتصاد کشور 
مربوط به شرکت هایی است که سهام عدالت، 40 درصد از 
سهام آنهاست امری مهم و تاثیرگذار در اقتصاد است البته 
نتیجه گیری ما بر اساس گزارش هایی است که صورت های 

مالی آنها را داریم که حتماً باید اصلاح شود. 
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: سیاست های 
اصل 44 قانون اساسی با هدف کاهش تصدی گری های 
دولت ابلاغ شده است و قرار بود بعد از مدتی سهم دولت 
در اقتصاد به کمترین حد برسد اما اگرچه از نظر شکلی 
اصل 44 بر اساس ضوابط،اجرایی و بخش زیادی از آن 
انجام شده است اما با رویکرد محتوایی فاصله زیادی دارد. 
پورابراهیمی افزود: آنچه که در حوزه شکلی اتفاق افتاده 
این است که سهم دولت از نظر مکانیزم هایی مانند بازار 
سرمایه و مزایده عرضه شده و کاهش تصدی گری و سهم 
دولت به شکل ظاهر اتفاق افتاده است اما روی دیگر سکه 
و واقعیت این است که آن مقدار سهمی که از طریق بازار 
نهادهای  در حوزه  دوباره  واگذار شده  بورس  و  سرمایه 
غیردولتی با ماهیت غیرخصوصی در اقتصاد وارد شده و 
به مجموعه ای تبدیل شده است که در عمل به صورت 
غیرمستقیم دولت اداره می کند. وی ادامه داد: به عنوان 
مثال قبلًا پالایشگاه توسط وزارت نفت، بانک ها و بیمه 
و  مجموعه های خودروسازی ها  و  اقتصاد  وزارت  توسط 

معادن توسط وزارت صنعت اداره می شد اما امروز همه این 
صنایع توسط وزارت دیگری به نام رفاه و تأمین اجتماعی 
اداره می شود که متولی همه صندوق هایی است که در 
زمان عرصه سهام، از دولت خریدند یعنی صندوق هایی 
که نام آنها نهاد عمومی غیردولتی است اما به علت اشکال 
در ساختار نهادهای مالی در اقتصاد ایران، مستقیم توسط 

دولت اداره می شوند. 
پورابراهیمی گفت: نحوه اداره این نهادها هیچ تفاوتی 
نکرده و از نظر من حتی به مراتب بدتر از زمان اجرای 
اصل 44 شده است زیرا قبل از اجرای اصل 44 وزیر نفت 
پاسخگوی پتروشیمی و پالایشگاه بود، وزیر اقتصاد بابت 
بیمه و بانک ها جوابگو بود و وزیر صنعت، معدن و تجارت 
بابت خودروسازی معدن و فولاد پاسخگ می داد اما امروز 
که می خواهیم موضوعات، تخلفات و مشکلات را پیگیری 
کنیم وزرا می گویند 20 درصد سهام داریم و مربوط به 
ما نیست. وی افزود: اتفاقی که افتاده این است نهادهای 
عمومی غیردولتی که کاملًا توسط دولت اداره می شوند 
در یک ساختاری مانند وزارت رفاه و تأمین اجتماعی، هر 
کدام 10 تا 15 درصد از سهام این شرکت ها و مجموعه ها 
را خریدند، ظاهراً واگذاری به بخش غیردولتی انجام شده 
اما در عمل به مراتب از زمانی که قبلًا دولت اداره می کرده 
بدتر اداره می شود که چالش جدی اجرای اصل 44 در 

اقتصاد کشور است. 
و  عمومی  نهاد  به  چه  واگذاری ها  افزود:  پورابراهیمی 
چه به سهام عدالت کاملًا با روح اجرای اصل 44 قانون 
اساسی منافات دارد اما در شکل، کاملًا قانونی واگذار شده 
است که به نظرم باید در محتوای واگذاری ها تجدید نظر 
و بازنگری جدی انجام شود. وی با بیان اینکه مجلس به 
همه موضوعات می تواند ورود کند گفت: در کمیسیون 
کمسیون ها  سایر  و   44 اصل  کمیسیون  و  اقتصادی 
این  و  نداریم  موضوعات  این  به  ورود  برای  ممنوعیتی 

بحث ها قابل پیگیری است. 
و  ورود  واگذاری ها  موضوع  به   : گفت  پورابراهیمی 
گزارش ها را به دولت ارائه کردیم و منتظر اعمال نتایج 
گزارش ها از سوی دولت هستیم اما اگر دولت در خصوص 
سهام عدالت اقدام نکند قطعاً امسال این کار را شروع 

خواهیم کرد.
اصلاح ساختارهای  در خصوص  وی همچنین گفت: 
اقتصادی، مجلس دهم به شکل جدی ورود خواهد کرد و 
مطمئن هستیم تا زمانی که اصلاح ساختارها در نهادهای 
اقتصادی ایران انجام نشود وضع امروز اقتصاد، ما را به 

هدف پیش بینی شده نمی رساند.

 معاون اقتصادی بانک مرکزی گفت:  امرار و معاش از طریق سپرده گذاری در بانکها در 
هیچ جای دنیای معمول و به نفع کشور نیست.

پیمان قربانی معاون اقتصادی بانک مرکزی با حضور در برنامه گفتگوی ویژه خبری درباره 
تصمیم خودجوش بانک ها مبنی بر کاهش نرخ سود سپرده بانکی از 18 به 15 درصد گفت: 
پیام این اقدام ایجاد تطابق بیشتر میان نرخ های سود با واقعیت های اقتصاد کلان است که 
آثار مثبتی را در جنبه مصرف و سرمایه گذاری در خانوارها و سرمایه گذاری بنگاه ها و فعالان 

اقتصادی در کشور دارد.
در ادامه مدیرعامل بانک مسکن در ارتباط تلفنی با این برنامه در پاسخ به این پرسش که 
آیا کاهش نرخ سود سپرده بر قیمت مسکن تأثیر دارد؟ گفت: با کاهش نرخ سود سپرده 
بخش واقعی اقتصاد به ویژه ساخت مسکن نیازی نیست با سود سپرده های بانکی که بدون 

ریسک بازدهی بالایی دارد رقابت کند..
محمدهاشم بت شکن افزود: اکنون انبوه ساز می تواند بجای سپرده گذاری پول خودش، 
 واحدهای نیمه تمام خود را تکمیل کند. با کاهش نرخ سود تسهیلات هم طرف عرضه و 
هم طرف تقاضای مسکن تقویت می شود و در نتیجه به تدریج شاهد رونق بازار مسکن 

خواهیم بود.
مدیر عامل بانک مسکن گفت: با توجه به اینکه بخش مسکن چند سال در رکود و ثبات 
قیمتی است کاهش نرخ سود تسهیلات به تدریج بر روی قیمت ها اثر می گذارد و روند 

معاملات را بهتر می کند.
در ادامه قربانی معاون اقتصادی بانک مرکزی گفت: شرایط فعلی بازار مسکن ما به گونه ای 
است که میان عرضه و تقاضا تعادل مطلوب و به میزان کافی عرضه وجود دارد. امسال 
علائمی از رونق ملایم غیر تورمی در بازار مسکن مشاهد می شود که می تواند بسیاری از 

فعالیت های وابسته را به حرکت وا دارد.
قربانی گفت: کاهش نرخ سود سپرده و تسهیلات زمینه را برای تسهیل دوره رونق فراهم 
می کند امّا دچار تلاطم یا افزایش و جهش قیمت نخواهیم شد همان گونه که کاهش نرخ 
سود از 20 به 18 درصد تأثیر زیادی نداشته است. با توجه به تک رقمی شدن نرخ تورم هنوز 

هم نرخ سود سپرده های بانکی بیشتر از 5 واحد درصد از تورم بالاتر است..

قربانی افزود: کاهش نرخ تورم ، نرخ رشد اجاره بها را هم در سال های آینده کم خواهد کرد.
وی با بیان اینکه  علاوه بر کاهش نرخ سود سپرده باید نرخ سود تسهیلات هم کاهش 
یابد، گفت: "بانک مرکزی در حال رصد بازار است و در آینده نزدیک این موضوع اتفاق 

خواهد افتاد.
قربانی افزود: بانک مرکزی در یک تا 2 جلسه آینده شورای پول و اعتبار،  گزارش لازم را به 
این شورا ارائه خواهد کرد و تصمیم لازم با رعایت همه ملاحظات اتخاذ خواهد شد و بانک 

مرکزی در این جهت اقدم خواهد کرد.
معاون اقتصادی بانک مرکزی گفت: اقتصاد ما بانک محور است و تأمین مالی خارجی 
و بازار سرمایه در سال های اخیر محدودیت زیادی داشته و همه بار بر روی نظام بانکی 

بوده است. 
وی درباره تأثیر کاهش نرخ سود سپرده های بانکی بر روی بازار ارز و طلا گفت: پیش بینی 

ما این است که نرخ تورم سال 95، تک رقمی خواهد بود.
قربانی افزود: اکنون هم نرخ سودهای سپرده بانکی به اندازه کافی جذابیت دارد و نرخ سود 

سپرده های بانکی منطقی تر شده است و تلاطم نخواهد داشت. 
در ادامه نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران هم در ارتباط تلفنی با این برنامه، مطالبات 
معوقه بالا، بدهکاری فراوان دولت به نظام بانکی، رقابت ناسالم با مؤسسات مالی غیر مجاز، 
صورت های مالی غیرشفاف و بنگاه داری بانک ها را از جمله مشکلات بزرگ نظام بانکی  

برشمرد.
پدرام سلطانی گفت: در این شرایط کاهش نرخ سود بانکی باید به نفع اقتصاد کشور و 
بخش واقعی اقتصاد باشد امّا در عمل چنین نیست زیرا شکاف تأمین مالی در کشور را به 

شدت افزایش خواهد داد.
وی ادامه داد: تعادل عرضه و تقاضای تسهیلات به هم خورده و بخش کمی از نقدینگی، 

قابل عرضه به بخش واقعی اقتصاد است.
سلطانی افزود: در حالی که حجم نقدینگی کشور بیش از یک تریلیون و 50 هزار میلیارد 
تومان است امّا مانده بدهی نظام بانکی رقمی در حدود یک سوم این میزان است سؤال 

اینجاست که بقیه نقدینگی در کجاست.

با  گفت:  طباطبایی  علامه  دانشگاه  علمی  هیات  عضو 
توجه به لغو تحریم ها و کاهش هزینه های واردات، قیمت 

خودروهای وارداتی باید بین 30 تا 40 درصد کاهش یابد.
امرالله امینی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد:  در زمان 
تحریم حدود 10 درصد هزینه های واردات مربوط به نقل 

و انتقال پول بود.
وی با بیان اینکه حدود 20 تا 30 درصد هزینه ها نیز صرف 
واردات غیر مستقیم از کشورهای واسطه ای چون امارات 

می شد، خاطرنشان کرد: خوشبختانه با اجرایی شدن برجام 
و لغو تحریم ها این هزینه ها حذف شده است. این کارشناس 
صنعت خودرو ادامه داد: در حال حاضر بیشتر شرکتهای 
واردکننده خودرو واردات مستقیم از کشورهای تولیدکننده 
را آغاز کرده اند و هزینه های اضافی نقل و انتقال پول نیز 
حذف شده است. وی افزود: بنابراین شرکتهای واردکننده 
خودرو باید قیمت این محصولات را بین 30 تا 40 درصد 
این حد  کاهش دهند زیرا هزینه های واردات خودرو در 

کاهش یافته است. امینی با بیان اینکه متاسفانه به دلیل 
ضعف نظارت ها و نوع عملکرد وزارت صنعت، شرکتهای 
تصریح  نداده اند،  کاهش  را  قیمت ها  خودرو  واردکننده 
کرد: شرکتهای واردکننده خودرو قدرت زیادی داشته و 
اعمال نفوذ می کنند. وی خاطرنشان کرد: با این حال اگر 
خرید  از  قیمت ها  واقعی شدن  زمان  تا  مصرف کنندگان 
خودداری کنند شرکتهای واردکننده خودرو نیز مجبور به 

کاهش و اصلاح قیمت ها خواهند شد.

رئیس کمیسیون اقتصادی تاکید کرد:

 لزوم تعیین تکلیف مافیای سهام عدالت

امرار معاش با سود سپرده های بانکی هیچ  جای دنیا معمول نیست 

  کاهش نرخ سود، مسکن را گران نمی کند

یک مدرس دانشگاه:

قیمت خودرو باید 3۰ تا 4۰ درصد کاهش یابد 

رئیس سازمان حمایت :

افزایش تعرفه تلفن ثابت خلاف قانون است
رئیس سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولید کنندگان گفت  : افزایش تعرفه و حق 

امتیاز تلفن ثابت ، خلاف قانون است. 
رئیس سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولید کنندگان با بیان اینکه خبر افزایش تعرفه 
تلفن ثابت و حق امتیاز تلفن ثابت را امروز از رسانه ها شنیدم ، گفت: اگر صحت داشته باشد، 
خلاف قانون است. سید محمود نوابی افزود: بسیار امیدوارم که این موضوع سریعاً از سوی 
مسئولان وزارت ارتباطات تکذیب شود.  وی گفت: دستگاه هایی که براساس قانون اجازه 
افزایش قیمت کالا و خدمات به آنها داده شده است اگر بخواهند قیمتی را افزایش دهند 
باید فرآیند مصوب را طی کنند. نوابی افزود : به همه دستگاه ها ابلاغ شده است درخواست 
افزایش حداکثر تا شش درصد قیمت را بر اساس اسناد و مدارک و کار کارشناسی در اختیار 
سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان قرار دهند. وی گفت : وزارت ارتباطات اگر 
می خواست قیمت تلفن ثابت را افزایش دهد باید این درخواست را همراه با مدارک و اسناد 
تقدیم سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولید کنندگان می کرد که همکاران ما بعد از 
بررسی اگر به هر درصد منطقی می رسیدند آن را ابلاغ می کردند و آنها نیز می توانستند به 
صورت قانونی نرخ این خدمات را افزایش دهند. معاون وزیر صنعت ، معدن و تجارت افزود: اگر 
دستگاهی بخواهد بیش از شش درصد به قیمت های خدمات خود اضافه کند بعد از بررسی 
در سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولید کنندگان به کارگروه تنظیم بازار ارسال می 
شود و مصوبه تنظیم بازار را باید معاون اجرایی رئیس جمهور ابلاغ کند.نوابی گفت : تا معاون 
اجرایی رئیس جمهور این افزایش را ابلاغ نکرده است هیچ دستگاهی حق افزایش قیمت را 
نخواهد داشت.وی تصریح کرد : اگر این خبر صحیح باشد و شرکت مخابرات راسأ افزایش 
قیمت داده باشد خلاف قانون است و وظیفه ماست که در این باره پرونده ای تشکیل دهیم 
و به سازمان تعزیرات حکومتی بفرستیم که بعد از صدور حکم در این سازمان این ارقام باید 

به حساب مردم بازگردد.

مدیر کل مسکن بنیاد مسکن انقلاب اسلامی  خبرداد:

حذف شروط مسکن مهر شهرهای زیر 25 هزار نفر
مدیر کل مسکن بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گفت : شروط خرید مسکن مهر شهرهای زیر 

25 هزار نفر برداشته شده است.
امید محمد در گفتگوی اختصاصی با خبرنگار خبرگزاری صدا وسیما گفت: در اجرای قانون 
بودجه سال 86 ، بنیاد مسکن متولی اجرای مسکن مهر در شهرهای زیر 12 هزار نفر جمعیت 
شده است و در مجموع قرار بود 380 هزار واحد مسکن مهر را در شهرهای زیر 25 هزار نفر 
جمعیت بسازیم.وی افزود : بانک های عامل هم معرفی شدند اما در ادامه از لحاظ منابع 
اعتباری مسکن مهر برنامه ها را به347 هزار واحد کاهش دادیم.محمدی افزود: مسکن مهر را 
در 95 شهر زیر 25 هزار نفر ساختیم و تاکنون حدود 304 هزار و 400 واحد معادل88 درصد 
برنامه ساخت به اتمام رسید که 291 هزار و 500 واحد واگذار شد و ساخت 13 هزار واحد 
هم به اتمام رسیده و در مرحله تامین خدمات زیر بنایی  است و بخشی هم مشکل دارد.وی 
تصریح کرد: برنامه ریزی و تلاش ما این است تمام پروژه های باقی مانده مسکن مهر امسال 
تمام شود اما نیازمند همکاری سایر بخش های هستیم.محمدی افزود: متقاضیان حدود 15 
هزار واحد مسکن مهر از ادامه دریافت تسهیلات انصراف دادند و حدود 27 هزار واحد باقی 
مانده است که در سال جاری به اتمام می رسد و از این میزان 7 هزار واحد فاقد متقاضی 
است.مدیر کل مسکن بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گفت : اخیراً دستورالعمل حذف شرایط 
خرید مسکن مهر بدون متقاضی ابلاغ شده است که در گام اول به مدت یکماه از متقاضیان 
ثبت نام کردیم و سابقه مالکیت و تاهل برداشته شد و در حال حاضر هم تمام شرایط خرید 
مسکن مهر شهرهای زیر 25 هزار نفر حذف شده است.وی تاکید کرد : در 15 استان مسکن 
مهر فاقد متقاضی است از جمله 2500 واحد در استان تهران) در شهرهای زیر 25 هزار نفر( 
1500 واحد در استان همدان و هزار و 50 واحد در استان آذربایجان شرقی، عمده حجم 
واحدهای فاقد متقاضی است.محمدی با اشاره به اینکه طرح های مسکن مهر برای افتتاح 
رسمی باقی نمی ماند، گفت: در شهرهای زیر 25 هزار نفر 67 در صد از عمکرد ما مربوط به 
خود مردم است و پروژه های که در قالب پروژه های انبوه سازی ساخته می شود به محض 
تحویل در اختیار متقاضیان قرار می گیرد. مدیر کل مسکن بنیاد مسکن انقلاب اسلامی تاکید 
کرد: تلاش می کنیم پرونده مسکن مهر به جز واحد های فاقد متقاضی را در استان ها تا پایان 
سال ببندیم.محمدی افزود : در استان چهار محال و بختیاری ، کهگیلویه و بویراحمد ، قم ، 
قزوین ، زنجان و مازندران، استان هایی هستند که پروژه ها تمام شده و فقط کارهای بانکی 
برای فروش اقساطی مانده است که تمام شود تا خاتمه مسکن مهر شهرهای کوچک را در 
استان ها اعلام می کنیم.محمدی تصریح کرد : زمانی پروژه های مسکن مهر را خاتمه یافته 

می دانیم که فروش اقساطی انجام و سند هم واگذار شود.

عضو خانه صنعت و معدن ایران: 

مهار تورم به قیمت رکود تولید هنر نیست 
عضو هیات رییسه خانه صنعت و معدن ایران گفت: مهار تورم به قیمت رکود ویرانگر 
و  بخش خصوصی  را  تورم  نرخ  کاهش  هزینه  نباید  و  نیست  هنر  تولیدی  واحدهای 

تولیدکنندگان پرداخت کنند. 
بیژن پناهی زاده در گفت وگو با ، اظهار کرد: تورم بوجود آمده در اقتصاد کشور حاصل 
ناکارآمدی سیاست های اقتصادی دولت های پیشین بوده است و نباید هزینه این اشتباهات 
و سیاست های نادرست را بخش خصوصی پرداخت کند.  وی افزود: اگر قرار است تورم مهار 
شود باید وضعیت اقتصادی نیز تحرک داشته باشد اما با رکود به وجود آمده در اقتصاد، 
واحدهای تولیدی عملا امید خود را از دست داده اند.  پناهی زاده تصریح کرد: واحدهای 
تولیدی و بخش خصوصی از رکود اقتصادی ضرر و زیان فراوانی دیده اند و دولت باید به فکر 
جبران این خسارات به بخش خصوصی باشد و در این زمینه برنامه راهبردی و موثری را در 
نظر بگیرد.  پناهی زاده در خصوص برگزاری جلسات ستاد تسهیل در استان عنوان کرد: 
تعداد زیادی واحد تولیدی به بانک ها در این جلسات معرفی شده اند اما تاکنون هیچ کدام از 
این واحدها تسهیلاتی دریافت نکرده اند، زیرا نرخ سود تسهیلات مشخص نیست.  وی ادامه 
داد: بانک ها به دنبال آن هستند تا با ارائه تسهیلات جدید، مطالبات پیشین خود را دریافت 
کنند و به نوعی اگر تسهیلاتی ارائه شود صرفا برای پرداخت معوقات واحدهای تولیدی به 
بانک ها است.  پناهی زاده تصریح کرد: طبق بخشنامه بانک مرکزی قرار شده تا 10 درصد از 
منابع بانکی به واحدهای کوچک و تولیدی داده شود که این 10 درصد برای احیای واحدهای 
تولیدی و ایجاد اشتغال کافی نیست و باید بیش از 70 درصد از منابع بانک ها به واحدهای 
تولیدی اختصاص یابد.  وی خاطرنشان کرد: هیچ برنامه ملموس برای حمایت از واحدهای 
تولیدی ارائه نشده است و امیدواریم برای کاهش مشکلات این واحدها تلاش شود تا از رکود 

خارج شوند.

 افزایش تولید و صادرات نفت، دسترسی ایران به دارایی های 
مسدود شده و ایجاد فضای جذب سرمایه های خارجی از مهمترین 
دستاوردهای »برجام« برای اقتصاد ایران در نگاه رسانه های عربی 
است؛ دستاوردهایی که به تحلیل این رسانه ها، رشد اقتصادی 

چشمگیر ایران در سال های آینده را درپی خواهد داشت. 
برجام، روند اجرایی و دستاوردهای آن از مهمترین مسایل مربوط 
به تحولات ایران است که همچنان در کانون توجه رسانه های 
خارجی قرار دارد. رهایی از تحریم ها، آزادی دارایی های مسدود 
شده، بهبود وضعیت اقتصادی ایران، افزایش تولید نفت و پیشی 
گرفتن صادرات بر واردات از جمله مهمترین نکته های مطرح شده 
در رسانه های بین المللی در تشریح دستاوردهای برجام است. 
رسانه های جهان عرب نیز از زمان شروع اجرایی شدن برجام 

تاکنون تحلیل های گوناگونی در این زمینه منتشر کرده اند.
این گزارش به برخی محورهای تحلیلی رسانه های عربی درباره 

دستاوردهای برجام می پردازد.
 ** دستاوردهای ایران پس از برداشته شدن تحریم ها 

امارات عربی  الخلیج«  لبنان و »اخبار   روزنامه های »النهار« 
متحده از جمله رسانه هایی هستند که نتیجه لغو تحریم ها علیه 
ایران را کانون توجه قرار دادند. این رسانه ها پیش بینی کردند 
اقتصاد ایران در نتیجه استفاده از دستاوردهای توافق هسته ای 

و برداشته شدن تحریم ها در مسیر شکوفایی قرار خواهد گرفت.
روزنامه النهار بیست و ششم خردادماه در این باره نوشت: »فدریگا 
موگرینی« مسوول سیاست خارجی اتحادیه اروپا اعلام کرده است 
که اتحادیه اروپا فعالیت بیشتری را در پیش می گیرد تا شرکت 
ها و بانک ها را برای داشتن روابط با ایران پس از توافق هسته ای 
تشویق کند. او در نشست رسانه ای در نروژ )اسلو فروم( از افزایش 
22 درصدی تجارت میان ایران و اتحادیه اروپا در چهارماه نخست 

امسال خبر داد.
النهار افزود: صادرات نفتی ایران از چهار سال گذشته تاکنون به 
بالاترین میزان رسیده است. فروش نفت ایران 2 برابر شده است. 
ایران با روندی بالاتر از آنچه تحلیلگران پیش بینی کرده بودند، 

سهم خود را در بازارها پس از برداشته شدن تحریم ها بازیافت. 
روزنامه اخبار الخلیج نیز در گزارش پانزدهم اردیبهشت ماه خود، 
به نقل از نشریه انگلیسی »اکونومیست« درباره دستاوردهای برجام 
برای ایران نوشت: اقتصاد ایران از آغاز سال 2016 میلادی مولفه 
های قدرت خود را بازیافته است. پیش بینی می شود اقتصاد این 

کشور در سال 2016 رشد 4.9 درصدی را شاهد باشد و تا سال 
2020 میانگین رشد پنج درصد را تجربه کند. 

این روزنامه افزود: سهم درآمدهای نفتی در بودجه سال های 
2016 و 2017 ایران، بیش تر از 25 درصد نیست. تاکنون نزدیک 
به 32 میلیارد دلار از سرمایه های مسدود شده ایران آزاد شده 
است و صادرات نفتی ایران نزدیک به 700 هزار بشکه تا پایان 
سال جاری افزایش خواهد یافت. همچنین، ایران قصد دارد درهای 
اقتصاد خود را به روی سرمایه گذاری خارجی باز کند و هدف این 
کشور آن است که سالانه 30 تا 50 میلیارد دلار سرمایه خارجی 

جذب کند. 
میلیارد و 800  به 157  نزدیک  ایران  روزنامه،  این  نوشته  به 
میلیون بشکه ذخایر نفتی در اختیار دارد. همچنین، حدود 18.2 
درصد از ذخایر گازی جهان را نیز دارا است و هم اکنون بر تشویق 

شرکت های نفتی برای بستن قرادادهای بلندمدت و سودآور تمرکز 
کرده تا این بخش را که در دوره تحریم ها به شدت آسیب دیده 

بود، توسعه دهد. 
 ** ایران در مسیر رشد فزاینده اقتصادی

 تارنمای »مرکز پژوهش های راهبردی قاهره« پنجم اسفند 
ماه 1394، درباره دستاوردهای برجامی ایران نوشت: پیش بینی 
می شود در 2 سال آینده، اقتصاد ایران با افزایش صادرات نفتی 
این کشور به بازارهای بین المللی، جهش بزرگی را شاهد باشد 
و وضعیت دیگر بخش های اقتصادی این کشور نیز بهبود یابد. 
با توجه به وجود مانع هایی که در عرصه بین المللی و داخلی 
در مسیر بهره برداری ایران از دستاوردهای اقتصادی برجام وجود 
دارد یا این دستاوردها را کاهش می دهند، باز هم می توان گفت 
بدون تردید رهاوردهای اقتصادی ایران در این مسیر بیش از سطح 

انتظار خواهد بود. 
در ادامه آمده است: در دوره اعمال تحریم های اقتصادی علیه 
ایران، اقتصاد این کشور در مسیر ورود به ساختار اقتصادی و مالی 
جهان با سختی های بسیاری دست و پنجه نرم کرد. تحریم ها، 
چالش های اقتصادی بسیاری از جمله افزایش تورم و کاهش ارزش 
پول ایران را به دنبال داشت. این مسایل، کاهش رشد اقتصاد و 
رکورد را به وجود آورد و این چالش به شکلی آشکار در سال های 
2012 و 2013 میلادی دیده شد. اما برخلاف گذشته، به نظر 
می رسد برداشتن تحریم ها اوضاع اقتصادی ایران را بهبود خواهد 
بخشید و اقتصاد این کشور می تواند بار دیگر در نظام جهانی ادغام 
شود و سهم صادرات نفتی ایران در بازارهای جهانی را افزایش دهد. 
برداشتن تحریم ها سقف تولید نفت ایران را حدود 500 تا 700 

هزار بشکه در روز افزایش خواهد داد. 
تارنمای مرکز پژوهش های راهبردی قاهره در ادامه با اشاره 
به اینکه تنها با سپری شدن یک ماه از برداشتن تحریم های 
اقتصادی، ایران به دستاوردهای زیادی از این توافق رسید، نوشت: 
در ماه ژانویه شرکت خودروسازی ایران با شرکت فرانسوی »پژو- 
سیتروئن« قراردادی به ارزش 444 میلیون و 700 هزار دلار امضا 
کرد. همچنین، قرار شد شرکت مشترکی بین 2 طرف برای پنج 
سال آینده به منظور تولید ماشین های فرانسوی تاسیس شود. در 
حقیقت، شرکت های خارجی برای استفاده از فرصت های سرمایه 
گذاری در بازارهای ایران صف کشیده اند. این صف کشیدن ها تنها 
مربوط به دوره پس از تحریم ها نبود، بلکه برخی از این شرکت ها 
چند ماه پیش از برداشتن تحریم ها هیات هایی را برای سرمایه 

گذاری و بستن قرارداد به ایران اعزام کردند. 
 ** عملی شدن وعده های رییس جمهوری ایران 

روزنامه »رای الیوم« چاپ لندن با انتشار گزارشی در بیست و نهم 
دی ماه 1394 به گشایش های اقتصادی در ایران پس از برجام 
پرداخت و نوشت: ایران به طور واقعی از انزوای اقتصادی رهایی 
یافت. »حسن روحانی« رییس جمهوری ایران با برداشتن تحریم 
ها به وعده های انتخاباتی خویش عمل کرد و ایران را به عنوان یک 
کشور پویا به عرصه بین الملل باز گرداند. اگر ایران از نظر دیپلماسی 
در سال های تحریم و تنگنا توانست در ژرفای جهان عرب حضور 
اسطوره ای داشته باشد، هم اکنون و در شرایطی که بار تحریم ها 
از دوش این کشور برداشته شده است، خود را به عنوان طرف پیروز 

در تنش با غرب می بیند. 

تحلیل رسانه های عربی؛ 

ایرانِ پسابرجام در مسیر پیشرفت و رشد اقتصادی
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جزئیات جلسه با مهاجم پرسپولیس؛

 آقای گل برای ماندن شرط گذاشت!
در حالی که برخی از پیشکسوتان فوتبال در جلسه شبانه مهدی طارمی را متقاعد کردند 
تا در پرسپولیس بماند اما نگرانی بزرگ بهترین گلزن لیگ پانزدهم این است که شرطش 

از سوی هوادار متمول عملی نشود.
نشستی که پنجشنبه شب در یکی از رستورانهای شمال تهران برگزار شد تا زمینه ماندن 
مهدی طارمی در پرسپولیس را فراهم کند، با یک ابهام بزرگ برای این بازیکن همراه بود 
که وی بارها به اشاره مستقیم و غیر مستقیم این نگرانی را به پیشکسوتان حاضر در این 

جلسه منتقل کرد.
در حالی هوادار متمول به طارمی قول داده مبلغ مورد نظرش که گفته می شود نزدیک 
به 2 میلیارد تومان است را پرداخت کند اما مهاجم سرخپوشان در گفتگوهای خصوصی 
با پیشکسوتان حاضر در جلسه عنوان کرده که نگران پرداخت نشدن مبلغ قراردادش از 

سوی این هوادار است.
طارمی که به طور شفاهی برای ماندن در پرسپولیس موافقتش را اعلام کرده است، 
در واکنش به توضیحات پیشکسوتانی نظیر خداداد عزیزی که سابقه بازی در فوتبال 
آلمان و آمریکا را دارد پذیرفته است که رفتن به خارج از ایران و قرار گرفتن در 
ترکیب ثابت تیم ها مشکلات خاص خودش را دارد ولی برای ماندن در پرسپولیس 
هم این نگرانی را دارد که هوادار متمول به وعده ای که داده است عمل نکند و عملا 
مهاجم پرسپولیس فرصت رفتن به تیم های خارجی و بهره بردن از مبلغ قرارداد بالا 

را از دست بدهد.
به گفته یکی از حاضران در این نشست، مهدی طارمی خطاب به این هوادار متمول 
خواهان دریافت 50 درصد از قراردادش قبل از عقد قرارداد شده است که واکنش این 
هوادار، نگرانی های طارمی را بیشتر کرده است چرا که فرد متمول پرداخت این مبلغ را 
نپذیرفت و قول داده تا یکی، دو روز آینده تنها 35 درصد مبلغ درخواستی را به مهاجم 

پرسپولیس بدهد.
در صورتی که این هوادار نتواند به وعده ای که داده عمل کند، ادامه حضور طارمی در 
پرسپولیس با ابهامات بیشتری مواجه خواهد شد. این در حالی است که این هوادار که 
قبلا تیمداری هم می کرده است، سابقه پرداخت نکردن تعهداتش به بازیکنان را دارد که 
همین پیشینه باعث نگرانی مهدی طارمی شده و همین امر کار وی برای ادامه حضور در 

پرسپولیس را سخت کرده است.
این تلاشها در حالی صورت می گیرد که باشگاه پرسپولیس که اصولا باید مسئول 
پیگیری تمدید قرارداد طارمی باشد، کار را به فردی واگذار کرده که هیچ مسئولیتی در 
این باشگاه ندارد و تنها مدعی است که به عنوان یک هوادار به این باشگاه خدمت می کند 
ولی به نظر می رسد این هوادار که علاقه ویژه ای به به دست آوردن محبوبیت نزد هواداران 
پرسپولیس دارد بیشتر به دنبال بازی های تبلیغاتی و رسانه ای است. البته پرداخت مبلغ 

پیش قرارداد مهدی طارمی می تواند خلاف این موارد را ثابت کند.

پس از مذاکره غیرقانونی با تیم اتریشی

سامان در راه پیوستن به ماشین سازی
سرپرست گسترش فولاد گفت: جلسه کمیته انضباطی باشگاه در خصوص سامان 

نریمان جهان برگزار شد که او در این جلسه ابراز پشیمانی کرد.
حسن آذرنیا در خصوص حضور سامان نریمان جهان در کمیته انضباطی باشگاه 
گسترش فولاد اظهار داشت: نریمان جهان به خاطر اینکه بدون اجازه و هماهنگی برای 
مذاکره به اتریش سفر کرده بود در اختیار کمیته انضباطی قرار گرفت و روز چهارشنبه 

هم جلسه او برگزار شد.
 وی ادامه داد: نریمان جهان در آن جلسه ابراز پشیمانی کرد و حالا قرار است که کمیته 
انضباطی رای خود را در خصوص او صادر کند که احتمالا این موضوع فردا یا پس فردا 

اعلام خواهد شد. 
سرپرست گسترش فولاد در مورد اینکه گفته می شود ماشین سازی خواهان جذب 
نریمان جهان است، تاکید کرد: روز گذشته سهرابی مدیرعامل باشگاه ماشین سازی 
جلسه ای را با سمندر مدیرعامل باشگاه گسترش فولاد برگزار کرد که البته من از 
محتوای آن جلسه باخبر نیستم اما آنطور که شنیدم باشگاه ماشین سازی خواهان 

جذب نریمان جهان است. 
جمشید خطیبی قائم مقام باشگاه ماشین سازی هم در مورد پیوستن نریمان جهان به 
ماشین سازی گفت: در حال حاضر کارهای انتقال این بازیکن به ماشین سازی صورت 

می گیرد و حالا باید ببینیم در چند روز آینده چه اتفاقی خواهد افتاد.

کمالوند دوشنبه به ایران بازمی گردد

عقد قرارداد با نصرتی، به شرط تأیید پزشکی
مدافع گسترش فولاد در صورتی که تست های پزشکی را با موفقیت پشت سر بگذارد، 

در این تیم ماندنی خواهد شد.
 در حالی که اعلام شده بود کمالوند امروز از سفر اروپایی اش بازخواهد گشت، اما قرار 
است او دوشنبه برگردد. گسترش فولاد هم روز دوشنبه به تهران می آید و کمالوند همراه 
با تیمش روز سه شنبه راهی کشور ترکیه خواهد شد تا این تیم اردوی تدارکاتی اش را 

برگزار کند.
خبر دیگر در مورد گسترش فولاد اینکه این تیم هنوز قراردادی با محمد نصرتی امضا 
نکرده است. نصرتی قبل از پایان سال 94 دچار مصدومیت شدید شد و از ناحیه زانو تحت 
عمل جراحی قرار گرفت. این بازیکن اگر تست ها و آزمایش های پزشکی را با موفقیت پشت 

سر بگذارد، به فعالیتش در این تیم ادامه خواهد داد.

امیرحسین کریمی با گسترش فولاد تمدید کرد
قرارداد امیرحسین کریمی با گسترش فولاد تبریز تمدید شد.

امیرحسین کریمی که فصل گذشته از تیم سپاهان به صورت قرضی به گسترش فولاد 
آمده بود، با حضور در باشگاه سپاهان، قراردادش را با این تیم فسخ کرد و به صورت رسمی 
به جمع آبی پوشان تبریزی پیوست.این بازیکن جوان، قرارداد دو ساله ای با گسترش فولاد 

امضا کرده و قرار است فصل آینده هم شاگرد فراز کمالوند باشد.

دوباره آندو شاگرد مجید جلالی می شود؟
  کاپیتان تیم ملی نمی تواند به استقلال بازگردد. به گزارش وبسایت نود ،  آندرانیک 
تیموریان به احتمال فراوان بازهم شاگرد مجید جلالی خواهد شد. البته این مربی تجربه 
خوبی از کار با کاپیتان تیم ملی ندارد چراکه آندو فصل گذشته در اکثر بازی های سایپا 

در نیم فصل دوم مصدوم بود.
 او قرار بود جای نکونام را پر کند اما پس در نیم فصل دوم یک بازی محروم بود و 8 دیدار 
را هم به دلیل مصدومیت از دست داد. با این حال جلالی باز هم در پی جذب تیموریان 
است و از باشگاه خواسته تا توافق نهایی را با این بازیکن انجام دهند. تیموریان پول کمی 

برای این انتقال نمی خواهد و دوطرف مشغول چانه زنی هستند.

پرسپولیسی ها با تاخیر به اوکراین می روند
 زمان اردوی تیم فوتبال پرسپولیس در کشور اوکراین تغییر کرد.

 در حالی که قرار بود تیم فوتبال پرسپولیس از 6 تیر ماه اردوی خود را در کشور اوکراین 
برگزار کند اما این اردو به تاخیر افتاد.به دلیل اردوی تیم ملی رفتن پرسپولیسی ها در 
هاله ای از ابهام قرار داشت اما وقتی کارلوس کی روش سرمربی تیم ملی اردوی ملی پوشان 
در ارمنستان را لغو کرد مسئولان پرسپولیس به تکاپو افتادند تا این اردو برگزار شود و به 

دلیل دیر اقدام کردن سرخپوشان زمان این اردو هم به تاخیر افتاد.
به همین دلیل کاروان تیم فوتبال پرسپولیس برای برپایی اردوی 10 روزه در اوکراین 

پنجشنبه 10 تیر ماه تهران را به مقصد کیف ترک خواهد کرد.

مدیر فنی هیرنوین:

 قوچان نژاد نقش مهمی در تیم ما خواهد داشت
مدیر فنی تیم هیرنوین هلند از عقد قرارداد با رضا قوچان نژاد، مهاجم پیشین تیم 

چارلتون ابراز رضایت و خوشحالی کرد.
هامسترا پس از عقد رسمی قرارداد دو ساله با رضا قوچان نژاد گفت: در جستجوی 
بازیکنان رده سنی 25 تا 32 سال جهت تقویت تیم هیرنوین هستیم. بازیکنان جوان 
و مستعد زیادی داریم، اما با کمبود تجربه روبه رو هستیم و این روال را پیش خواهیم 

گرفت.
وی افزود: از انتخاب رضا قوچان نژاد راضی هستیم. حضور او باعث افزایش قدرت خط 
حمله تیم هیرنوین می شود. این بازیکن تجارب زیادی دارد. قوچان نژاد نقش مهمی در 

زمین و خارج از زمین در تیم هیرنوین خواهد داشت.
رضا قوچان نژاد، مهاجم 28 ساله تیم ملی ایران به عنوان بازیکن آزاد راهی تیم هیرنوین 
هلند شد تا پس از 7 سال دوباره پیراهن این تیم را بر تن کند. او از آکادمی باشگاه هیرنوین 
به دنیای فوتبال معرفی شد و در فصل جدید اردیویژه هلند دومین بازیکن ایرانی این 

رقابت ها پس از علیرضا جهانبخش محسوب می شود.

شور و حال المپیک در ورزش بیشتر شده؛

هادی ساعی:امیدوارم اخبار خوب این روزها 
در المپیک هم شنیده شود

دارنده سه مدال بازی های المپیک در رشته تکواندو با تاکید بر اینکه این روزها خبرهای 
خوب و امیدبخشی از اردوی ورزشکاران المپیکی شنیده می شود، گفت: امیدوارم این اخبار 

در المپیک هم به گوش برسد.
هادی ساعی با اشاره به شرایط ورزشی کشور در آستانه برگزاری سی و یکمین دوره 
بازی های المپیک، گفت: شرایط ورزش به نسبت پیش از ایام عید که اصلا حال و هوای 
المپیکی نداشت خیلی بهتر شده است. هر چه بیشتر به المپیک نزدیک تر می شویم شور و 

حال این رویداد را در ورزش کشورمان بیشتر حس می کنیم.
وی ادامه داد: البته نیاز است این شرایط المپیکی پررنگ تر شده و جایگاه آن در ورزش 
کشور بیشتر از این تقویت شود. برای این منظور باید ورزشکاران از همه جهات تحت پوشش 
قرار بگیرند و همزمان امکانات و تجهیزات لازم همراه با توجه به مسائل روحی و روانی برای 

آنها مهیا شود.
نماینده تکواندوی ایران در سه دوره بازی های المپیک 2000 سیدنی، 2004 یونان و 
2008 چین خاطرنشان کرد: لازم است که در یک ورزشکار المپیکی آمادگی جسمانی، 
تکنیکی و فنی همراه با آمادگی روحی و روانی رشد داده شود، نه اینکه این مقوله ها را جدای 
از هم در نظر بگیریم. رسیدن به نتیجه لازم در این زمینه هم مستلزم آن است که مسئولان 
و ورزشکاران ارتباط بیشتر و بهتری با افرادی که می توانند به خصوص به لحاظ روانی کمک 

حالشان باشد، داشته باشند.
ساعی در ادامه این گفتگو در مورد پیش بینی که از عملکرد کاروان ایران در المپیک ریو 
دارد، به خبرنگار مهر گفت: به هر حال این روزها اخبار خوبی از اردوی ورزشکاران و تیم 
های المپیکی در رشته های مختلف می شنویم. امیدوارم این اخبار در المپیک هم شنیده 
شود و ورزشکاران بتوانند در این رویداد به گونه ای عمل کنند که نتیجه آن بازتاب دوباره 

چنین اخباری باشد.
دارنده چندین مدال جهانی و المپیک در رشته تکواندو تصریح کرد: البته طبیعی است 
که در جریان المپیک به خاطر استرس و فشار بالا کار ورزشکاران و تیم ها سخت می شود؛ 
بنابراین هر ورزشکار و تیمی که بتواند از دو فاکتور استرس و فشار روانی دورتر شود قطعا 
فاصله خود را با نتایج بهتر، نزدیک تر خواهد کرد. هادی ساعی که قرار بود ناظر ملی المپیک 
در فدراسیون تکواندو با این دو نهاد همکاری داشته باشد، گفت: البته ظاهرا قرار نبود چنین 
اتفاقی بیافتد و در نهایت این مسئولیت علیرغم تصمیم اولیه ای که گرفته شد، به من داده 
نشد. با این حال تا حد زیادی در جریان وضعیت چهار تکواندوکار المپیکی کشورمان هستم. 
سه نماینده ما در بخش مردان آمادگی خیلی خوبی دارند و شانس مسلم کسب مدال 
هستند. کیمیا علیزاده هم اگر به خودباوری لازم برسد طوری که بتواند توانایی هایش را 
اجرایی کند قطعا می تواند صاحب مدال شود. تکواندکار پیشین تیم ملی ایران تاکید کرد: 
من به عنوان ناظر کمیته ملی المپیک در فدراسیون تکواندو انتخاب نشدم چون ظاهرا به 
صلاح  نبود! این نقطه ضعف کمیته ملی المپیک است که اجازه می دهد ناظران فدراسیون 
ها توسط روسای آنها انتخاب شوند. موضوعی که باعث شد به رغم انتخاب من توسط کمیته 
به عنوان ناظر فدراسیون تکواندو در نهایت فرد دیگری مسئولیت این کار را بر عهده بگیرد 

چون رئیس فدراسیون اینگونه می خواست.

انتظاری برای کسب سهمیه المپیک نداریم؛

محمود مشحون: قهرمانی های اخیر بسکتبال 
باب میل خیلی ها نیست

رئیس فدراسیون بسکتبال با تاکید بر اینکه با وجود نتایج خوبی که تیم ملی در مسابقات 
اخیر داشته و دیدگاهش نسبت به کسب سهمیه المپیک تغییر نکرده است، گفت: 

قهرمانی های اخیر باب میل خیلی ها نیست.
 محمود مشحون درباره شرایط تیم ملی بسکتبال پیش از دو اعزام برون مرزی به لتونی و 
لیتوانی و پس از آن حضور در محل برگزاری رقابت های گزینشی المپیک در ایتالیا توضیح 
داد و گفت: هیچ بقالی نمی گوید ماست من ترش است اما نتایج اخیر گویای شرایط خوب 

امروز ملی پوشان است.
وی تصریح کرد: با اقداماتی که در رابطه با ترکیب تیم ملی، کنار گذاشتن برخی بازیکنان و 
جوانگرایی انجام دادیم خیلی ها منتظر بودند تا ناکامی های تیم ملی را یکی پس از دیگری 
شاهد باشند. این دسته از افراد اصلا فکر نمی کردند که تیم جدید در مسیری که در پیش 
گرفته به موفقیتی برسد اما ملی پوشان در اولین حضور در مسابقات غرب آسیا با وجود 

خیلی شرایط، قاطعانه قهرمان شدند.
رئیس فدراسیون بسکتبال ادامه داد: تیم ملی بسکتبال در فیلیپین هم برگزارکننده دو 
دیدار تدارکاتی مقابل تیم ملی این کشور بود که نتایج آن اگر چه شکست بود اما برای ما 
قابل قبول بود. فراموش نکنیم همین سال گذشته ایران با وجود نفراتی مثل صمد نیکخواه 
بهرامی، حامد آفاق و مهدی کامرانی با 10 امتیاز اختلاف مغلوب فیلیپین شد و در دیدارهای 
اخیر هم با وجود تغییراتی که در ترکیب این تیم داشت با همین اختلاف امتیاز نتیجه را 
واگذار کرد.مشحون ضمن تقدیر از عملکرد تیم ملی بسکتبال در تورنمنت بین المللی اطلس 
اسپورت و قهرمانی به دست آمده در این تورنمنت گفت: تصور خیلی ها این بود که مقدونیه 
تیم ضعیفی است اما این چنین نبود و ملی پوشان ما توانستند مقابل این تیم خیلی خوب 
ظاهر شوند. آنها در اولین دیدار مقابل لیتوانی بازی سختی داشتند اما در دیدار دوم به راحتی 
بازی کردند و نتیجه را به سود خود رقم زدند. اطلس اسپورت شاید رویدادی در حد انتخابی 
المپیک نبود اما تیم های شرکت کننده در آن به اندازه ای آماده بودند که قهرمانی ایران را 
ارزشمند می کند.وی تاکید کرد: در مجموع آنچه که به آن توجه داریم این است که این 
بازیکنان جوان آب دیده شوند و در آینده بتوانند جایگاه واقعی خود را در بسکتبال ایران و 
تیم ملی به دست بیاورند. برای این منظور باید تمرینات آنها با جدیت و بدون توجه به کسب 
هر نتیجه ای در رویدادهای آتی پیگیری شود تا بیشتر و بهتر بتوانند توانایی های خود را 
در آینده به نمایش بگذارند.رئیس فدراسیون بسکتبال در بخشی از گفتگویش با خبرنگار 
مهر تاکید کرد: با وجود دو قهرمانی که توسط تیم ملی در غرب آسیا و تورنمنت اطلس 
اسپورت به دست آمد هرگز دیدگاهمان نسبت به رقابت های گزینشی المپیک در ایتالیا 
تغییر نکرده است. کماکان انتظاری برای کسب سهمیه از این مسابقات نداریم اما در عین 
حال ایمان داریم که هیچ کار ممکنی، غیرممکن نیست و احتمال رقم خوردن هر نتیجه 

ای در هر رویدادی وجود دارد.

خبرگزاری فارس: از تعطیلی 17 روزه لیگ برتر تا امکان 
برگزاری دیدار دوستانه در اروپا/ زمان برگزاری اردوی بعدی 

تیم ملی مشخص شد
تیم ملی ایران قبل از دیدار با قطر از هفته اول رقابت های 
مقدماتی جام جهانی 2018 روسیه به احتمال زیاد یک دیدار 

تدارکاتی را در اروپا برگزار خواهد کرد.
پس از حاشیه های اخیری که طی روزهای گذشته دامنگیر 
تیم ملی ایران، مهدی تاج و کارلوس کی روش روز گذشته 
مسائل  درباره  طرفین  و  کرده  برگزار  را  مشترکی  جلسه 

مختلفی به صحبت پرداختند.
بر همین اساس یکی از نگرانی های کی روش در این بین به 
خلل وارد شده به برنامه های تیم ملی و لغو دو اردوی این تیم 
مربوط می شد و سرمربی تیم ملی به دفعات در این جلسه 
نسبت به موانعی که باعث شدند تا اردوی ارمنستان و اتریش 
لغو شوند، انتقاد کرد. تاج نیز ضمن بررسی راهکارهای موجود 
برای رفع این موانع یک بار دیگر کی روش را در برخورد با 
آنها به صبوری و خویشتنداری دعوت کرده و از وی خواست 
تا با آرامش خاطر بیشتری نسبت به برنامه های آماده سازی 
برای تیم ملی تمرکز کند. هرچند که در این بین کی روش 
همچنان به برگزاری اردو برای دیدار با قطر همان 4 روز قبل 
از دیدار با این کشور از هفته اول مقدماتی جام جهانی طبق 
برنامه فیفادی پافشاری می کرد اما تاج در نهایت او را متقاعد 
کرده که برای آماده سازی تیم ملی فقط به روزهای فیفادی 
اکتفا نکرده و باید روزهای بیشتری را صرف این موضوع کند. 
در نهایت نیز برنامه ای تدوین و به تصویب طرفین رسید که 
طی آن مقرر شد تا فصل شانزدهم لیگ برتر 3 روز زودتر آغاز 
شده تا این 3 روز در نهایت به اردوی تیم ملی قبل از دیدار با 

قطر و چین متصل شود.
بر همین اساس طبق برنامه قبلی قرار بود تیم ملی از تاریخ 

2 شهریور ماه سال جاری به مدت 14 روز برای دیدار با قطر 
و چین که دو تاریخ 11 و 16 شهریور برگزار می شود اردوی 
تدارکاتی خود را برگزار کند که به تبع آن نیز لیگ برتر به 
همین میزان یعنی 2 هفته تعطیل می شد اما طبق برنامه 
جدید مقرر شد تا اردوی تیم ملی 3 روز زودتر یعنی از تاریخ 
30 مرداد آغاز شود که به این ترتیب لیگ برتر نیز 17 روز 

تعطیل خواهد شد.
 در این بین رایزنی ها برای برگزاری دیدارهای تدارکاتی 
نیز آغاز شده است. البته از آنجایی که تا قبل از 8 شهریور، 
تقویم کشورهای مختلف با روزهای فیفا دی مطابق ندارد، این 

موضوع کار را برای پیدا کردن حریف تدارکاتی برای شاگردان 
کی روش سخت کرده با این حال رایزنی ها برای برگزاری دیدار 
دوستانه قبل از دیدار با قطر و چین ادامه دارد. این در حالی 
است که حتی این امکان وجود دارد که تیم ملی برای برگزاری 
دیدار تدارکاتی نیز راهی اروپا شود ضمن اینکه مذاکرات با 
فدراسیون های تایلند و استرالیا نیز ادامه دارد تا یکی از این 
دو کشور قبل از دیدار با ایران به در دیداری تدارکاتی به 
مصاف کشورمان بروند. به نظر می رسد در حالی که تایلند 
پاسخ مثبت خود را ارائه کند، این دیدار دهه اول شهریور در 

تهران برگزار شود.

 سرمربی تیم فوتبال سایپا گفت: در اختلاف نظری که بین کی روش و برانکو پیش آمده من 
با نظر برانکو موافق هستم.

 حسین فرکی در لیگ برتر شانزدهم سرمربی تیم سایپا است و مثل همیشه او به دور از 
هیاهو و حاشیه در حال آماده سازی تیمش برای حضور در مسابقات لیگ برتر است. فرکی 
که سال ها به عنوان مربی در کنار برانکو در تیم ملی حضور داشته می تواند گزینه خوبی برای 

اظهارنظر کارشناسی در مورد اختلاف با سرمربی و تیم پرسپولیس باشد.
با فرکی در مورد شرایط تیم سایپا و همچنین اختلاف برانکو و کی روش گفت وگویی به 

شرح زیر انجام دادیم.
شرایط سایپا چگونه است؟

ما طبق برنامه کارمان را انجام می دهیم و تمرینات آمادگی جسمانی در حال برگزاری است 
و همه چیز در سایپا خوب است. تیم ما از روز نوزده تیرماه هم راهی گرجستان می شود و تا 
بیست و نهم در این کشور اردو می زنیم. در این مدت سه بازی تدارکاتی هم خواهیم داشت. 
این اولین تجربه اردویی ما در کشور گرجستان است. امیدوارم همه چیز در عمل هم خوب 

پیش برود و در این کشور اردوی آماده سازی خوبی داشته باشیم.
ظاهرا بنا به دلایل امنیتی به ترکیه نمی روید و اردوی شما برای اولین بار در کشور 

گرجستان برگزار می شود.
شرایط گرجستان بهتر است. مسافت پروازی ما با این کشور کمتر است. البته موضوع 
امنیتی هم مدنظر بود زیرا ترکیه این روزها اوضاع خیلی خوبی ندارد و ما نمی خواستیم 

باعث نگرانی بازیکنان و خانواده هایشان باشیم. می خواهیم در آرامش و به دور از استرس کار 
آماده سازی تیم را انجام دهیم.

ذوب آهن برای فروش حسن زاده به سایپا درخواست 800 میلیون پول نقد یا 
مبادله این بازیکن با ترابی را کرده است.

از باشگاه ذوب آهن ممنون هستم. آنها پاسخ نامه ما را دادند و در این نامه فقط خواهان 
همین مبلغ شدند و صحبتی از مهدی ترابی نشد و اصلا بحث ترابی و انتقال او به ذوب آهن 
مطرح نیست در حال حاضر نیز مسئولان باشگاه در حال رایزنی با ذوب آهن هستند تا شرایط 
متعادل تری ایجاد شود و اگر در مذاکرات به توافق برسیم حسن زاده ظرف روزهای آینده به 
سایپا اضافه خواهد شد. ظاهرا ماشین سازی تبریز هم همین رقم را می خواسته پرداخت کند. 

در هر صورت اگر به توافقی معقول و منطقی برسیم حسن زاده را جذب می کنیم.
 اختلاف نظر کی روش و برانکو این روزها باعث به راه افتادن یک جنگ رسانه ای 

بین این دو مربی شده است نظر شما چیست؟ 
من با برانکو تجربه سال ها کار در تیم ملی را دارم. تا جایی که من خاطرم هست اردوهای 
تیم ملی در زمان ما کوتاه مدت بود تا به لیگ لطمه ای نزند. برانکو هم دراین اختلاف نظر از 
حقش دفاع می کند. او مسئولیت یک تیم باشگاهی را برعهده دارد و باید در قبال هواداران 
این باشگاه که همان هواداران و دوستداران تیم ملی هم هستند پاسخگو باشد. همه ما به تیم 
ملی علاقه داریم و دوست داریم تیم ملی موفق شود. برانکو هم با توجه به تجربیاتش در تیم 
ملی نسبت به این شرایط معترض شده است. او از حق تیمش دفاع می کند زیرا پرسپولیس 
ملی پوشان زیادی دارد. اختلاف نظر طبیعی است و من با نظر برانکو موافق هستم. کی روش 

هم نظر دیگری دارد و نظرش قابل احترام است.
 برخی از دوستداران کی روش می گویند برانکو در زمان سرمربیگری تیم ملی 

اردوهای بلندمدت زیادی را قبل از بازی با قطر برگزار می کرد.
 بستگی داشت بازی در چه مرحله ای و با چه تیمی باشد. بازی های مقدماتی جام جهانی، 
مقدماتی جام ملت ها و روزهای فیفا با یکدیگر متفاوت بود اما مطمئنا اردوهای بلند مدت برای 

تیم ملی برگزار نمی کردیم تا لیگ آسیب ببیند. 
برخی هم از بیانیه های کی روش و نوع ادبیات این سرمربی انتقاد می کنند. اینکه 

او در بیانیه هایش از مار و گرگ صحبت می کند. 
من در این مورد نظری ندارم. هر کسی مسئول گفتار و کردار خودش است و هر فردی 
از یک نوع ادبیات استفاده می کند اما این شرایط خوب نیست زیرا ممکن است طرف مقابل 
هم مقابله به مثل کند. ما مربیان باید خیلی از مسائل را رعایت کنیم که اگر این کار انجام 
نشود الگوی بدی در جامعه به وجود خواهد آمد و این الگو باعث ضعف ما می شود. من 
این نوع بی حرمتی ها را تایید نمی کنم. می توان اختلاف نظرها را خیلی زیباتر و محترمانه تر 

حل کرد.

یکی دیگر از اعضای هیئت مدیره استقلال از حضور در جمع آبی ها انصراف داد.
چندی پیش اعضای هیئت مدیره باشگاه استقلال معرفی شدند و بر این اساس منصور پورحیدری، 

مسعود معینی، کامل تقوی نژاد، شهاب جهانیان و محمدرضا حسین زاده به عضویت هیئت مدیره آمدند.
یک روز پس از اعلام رسمی اسامی از سوی وزارت ورزش، حسین زاده، مدیرعامل بانک ملی انصراف خود 
را از حضور در هیئت مدیره استقلال اعلام کرد تا هیئت مدیره آبی ها چهار نفره شود. چندی بعد وزارت 
ورزش اعلام کرد که حسن زمانی عضو پنجم هیئت مدیره استقلال است و با این شرایط به نظر می رسید 
دیگر مشکلی وجود نخواهد داشت اما باز هم هیئت مدیره آبی ها دستخوش تغییرات شد چرا که کامل 
تقوی نژاد نیز انصراف خود را اعلام کرده است. اگر چه دلیل این کار مشغله کاری او بوده اما گفته شده 

مسائل دیگری هم در میان بوده است.
با این شرایط بار دیگر هیئت مدیره استقلال چهار نفره شد و باید دید وزارت ورزش چه تصمیمی خواهد 

گرفت و چه فردی جایگزین تقوی نژاد می شود.

جزئیات جلسه کی روش و تاج

از تعطیلی ۱۷ روزه لیگ برتر تا امکان برگزاری دیدار دوستانه در اروپا

فرکی: من با نظر برانکو موافق هستم

 وزارت ورزش این بار چه تصمیمی می گیرد؟

انصراف تقوی نژاد از حضور در هیئت مدیره استقلال

لطفا آرامش فوتبال را بهم نزنید! 

چه کسی مقصر اختلاف کی روش و برانکو است؟
در روزهای گذشته سرمربی تیم ملی فوتبال ایران 
و پرسپولیس در حالی با یکدیگر به صورت لفظی 
درگیر شدند که شاید هر دو آنها خواسته های منطقی 
داشته اند اما با کنکاش در سرمنشاء این اختلاف ردپای 
فردی را می توان یافت که در حقیقت عدم انجام درست 
وظایفش باعث ایجاد این اختلاف شده است. فردی 

که نقشش در این ماجرا کمتر مورد توجه بوده است.
فوتبال  برای  روز گذشته  ایسنا، چند  گزارش  به 
ایران روزهای پر حاشیه ای بوده و آرامش نسبی بعد 
انتخابات فدراسیون فوتبال را مختل کرده است. دو 
مربی خارجی، محبوب و سرشناس فوتبال ایران در 
متن این اتفاق قرار داشته اند، یکی با صحبت های خود 
در فضای مجازی و دیگر در رسانه ها آتش این اختلاف 

را بر افروخته اند.
* آرامش نسبی فوتبال را حفظ کنید

در اینکه فوتبال ایران مشکل دارد، شکی نیست، در 
کمبود امکانات و سخت افزار هم تردیدی وجود ندارد 
و تحمل این شرایط در برهه ای که اغلب کشورهای 
دیگر با مشکلات پیش پا افتاده فوتبال ایران مواجه 
نیستند، فقط با ایجاد آرامش و برنامه ریزی امکان 

پذیر است.
هنوز دوران هشت ساله مدیریت علی کفاشیان و 
حاشیه های مختلفش را کسی فراموش نکرده است. 
دوره ای که کمتر روز آرامی را به خود دید و مکررا شاهد 
اختلاف و تفرقه میان اهالی فوتبال بودیم اما یکی دو 
بوده است.  برای فوتبال  ماه گذشته روزهای آرامی 
مهدی تاج با حضور کم رنگ در رسانه ها و کنترل 
ارکان فدراسیون پس از انتخابات توانسته تا حدودی 
موفق عمل کند اما کی روش و برانکو ناخواسته آرامش 

نسبتا مطبوع فوتبال ایران را برهم زده اند.
اختلاف دو مربی فعلی و سابق تیم ملی از آن جنس 
اختلاف هایی است که معمولا در فوتبال ایران وجود 
ملی،  تیم  هواداران  واکنش  موجب  حتی  و  داشته 
البته  است.  استقلال هم شده  پرسپولیس و حتی 
در حال حاضر هر دو مربی فیتیله بیان اعتراضات و 
اختلافات را پایین داده اند و انتظار می رود دیگر شاهد  
چنین اتفاقاتی نباشیم چرا که این رفتارها همان طور 
که نشان داد چیزی جز ضرر و اتلاف وقت و هزینه برای 

فوتبال ایران در بر ندارد.

* کی روش و برانکو چه می گویند؟
کار  و  است  فوتبال  ملی  تیم  سرمربی  کی روش 
سختی را هم برای صعود به جام جهانی در پیش دارد. 
به همین دلیل او وظیفه دارد برنامه ریزی مناسبی را 
برای تیم ملی انجام دهد و دلش هم می خواهد در 
بیشترین زمان ممکن ملی پوشان ایران را در اختیار 
داشته باشد؛ همانگونه که برانکو نیز در زمان حضورش 
در تیم ملی در مواردی 25 روز بازیکنان حاضر در لیگ 
ایران را به اردو برده است. پس تا اینجا او برای منافع 
تیم ملی عمل کرده است و مانند تیم های ملی قطر و 
چین درخواست اردوی بلند مدت برای تیم ملی ایران 

کرده است.
در سوی مقابل هم برانکو هدایت یکی از پرطرفدار 

ترین تیم ایران را برعهده دارد و او هم باید انتظار چند 
ده میلیون هوادار را برآورده کند. او می خواهد اردوی 
آمادگی پیش از شروع فصل لیگ تیمش را باتمام 
بازیکنان برگزار کند و روند آماده سازی بازیکنانش را 
با حضور همه بازیکنان به انجام برساند. باشگاه او برای 
بازیکنان هزینه کرده، پس او هم می خواهد بازیکنان 

ملی پوشش را در تیم خود داشته باشد.
* مشکل اصلی چیست؟

سرمربی تیم ملی و اعضای فدراسیون می گویند 
که قبل از تصویب برنامه های تیم ملی، این برنامه به 
طور کتبی با باشگاه ها ابلاغ شده و ظاهرا مخالفتی 
هم وجود نداشته اما باشگاه ها و علی الخصوص باشگاه 
پرسپولیس می گویند بعد از تصویب اردو به آنها نامه 

زده شده است پس این برنامه با هماهنگی باشگاه ها 
نبوده است.

کلید حل این معما را می توان در صحبت های روز 
گذشته رییس فدراسیون فوتبال پیدا کرد؛ جایی که 
تاج درباره برگزاری اردوی تیم ملی در ارمنستان و 
اتریش گفت که قبل از اجرایی شدن این برنامه ها، در 
تاریخ 11 خرداد در جلسه هیات رییسه سازمان لیگ 
که متشکل از نماینده هیات های فوتبال استان ها، 
نمایندگان باشگاه های لیگ برتری و حتی لیگ دسته 
یک و دو است، بحث و تبادل نظر شده و در نهایت هم 

رای به برگزاری این اردوها داده شده است.
نکته کلیدی صحبت های تاج اشاره به اعضای هیات 
رییسه است. در واقع نماینده باشگاه های لیگ برتر در 

اینجا وظیفه بیان نظرات باشگاه ها را دارد. چطور می 
شود در حالی که باشگاه ها از برگزاری این اردو ناراضی 

هستند، نماینده باشگاه ها با آن موافقت کند؟
* چه دلیلی باعث اختلاف برانکو و کی روش شد؟

نماینده باشگاه های لیگ برتری در هیات رییسه 
فدراسیون فوتبال هم کسی نیست جز منصور قنبرزاده، 
مدیرعامل سابق نفت تهران. آیا بهتر نبود قنبرزاده پیش 
از اعلام نظرش درباره این اردو نظرات باشگاه ها را هم 

جویا می شد تا شاهد این اختلافات نباشیم؟
 حتی تاج این جمله را هم گفت که اگر باشگاه ها 
با اردو مخالفت می کردند، برنامه دیگری را تدارک می 
دیدند تا بالاخره رضایت باشگاه ها را در عین حفظ 

منافع تیم ملی جلب کنند؟
 شاید پاسخ این سوال هم این باشد که چون قنبرزاده 
در حال حاضر سمتی در هیچ باشگاه لیگ برتری ندارد، 
نتوانسته از شرایط باشگاه ها با خبر شود. حتی اگر 
مدیرعامل سابق نفت با چند باشگاه لیگ برتری مکاتبه 
کوچکی را انجام می داد به راحتی می توانست از نظرات 
این طیف مخالف با برگزاری اردوی تیم ملی با خبر 
شود و در نتیجه آرامش فوتبال ایران هم حفظ می شد.

فعلی همانقدر که  نظر می رسد در شرایط  به   
ایران اهمیت  حکم فرما بودن آرامش برای فوتبال 
دارد، تصمیم گیری درباره وضعیت منصور قنبرزاده 
که نماینده باشگاه های لیگ برتری در هیات رییسه 
سازمان لیگ است اما سمتی در هیچ باشگاهی ندارد، 
ضرورت داشته باشد چرا که او باید نقش رابط باشگاه 
ها و فدراسیون فوتبال را ایفا می کرد اما عملا به وظایف 

پیش پا افتاده خود عمل نکرده است.
 مهدی تاج رییس فدراسیون فوتبال نیز در این 
مدت تلاش کرده تا همواره در همه اختلافات فوتبالی 
راه حل های میانه را اتخاذ کند تا به قول معرف نه سیخ 
را بسوزاند و نه کباب را، اما به نظر می رسد که این 
سیاست همیشه نخواهد توانست مشکل گشا باشد، 
لازم و ضروری است که رییس کم حرف این روزهای 
فدراسیون فوتبال در برخی موارد با روشنگری صریح تر، 
از اتفاقات احتمالی و عمیق شدن اختلافات کوچک 
جلوگیری کند. چرا که ادامه این اختلافات آشکار و 
بعضا مبهم مربیان و مدیران فوتبالی می تواند بدنه 

فوتبال و روند آرام آن را به آشوب بکشاند.
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محققین اروپایی روباتی را طراحی کرده اند که قادر به کاوش در اعماق آب است.
نام این روبات جالب BlueROV2 است و برای کاوش در اعماق آب و دیدن دنیای پر رمز و 

راز دریا استفاده می شود.
شکل ظاهری BlueROV2 شبیه به یک مکعب است که با داشتن 6 موتور رانشگر می تواند 

در زیر آب به راحتی مانور دهد.  
از ویژگی این روبات رفتن تا عمق 100 متری آب است که می توان از آن به عنوان یک 
ویژگی قابل توجه در BlueROV2 یاد کرد.این روبات دارای کابل بسیار بلندی است که یک سر 
کابل به بدنه روبات نصب می شود و سر دیگر کابل را می توان به لپ تاپ یا تبلت متصل کرد تا 
تصاویر ارسالی را با وضوح بالا مشاهده کرد.همچنین با نصب اپلیکیشن مخصوص این روبات با 
نام QGroundControl می توان هدایت آن را از طریق لپ تاپ یا تبلت به عهده گرفت.از ویژگی 
دیگر  BlueROV2 داشتن سامانه کنترل خودران است که قادر است به صورت مستقل در 
اعماق آب گشت زنی کند.در قسمت بالای این روبات لامپ های LED نصب شده که قسمت 
های تاریک در اعماق آب را روشن می کند تا تصویر برداری به خوبی انجام گیرد.قابلیت دوربین 

این روبات اچ دی و 30/1080p  فریم بر ثانیه است.

زنده نگه داشتن شخصیت انسان ها تا ابد!

استرس پرندگان را هم پیر می کند!

آلودگی هوای خانه حمله قلبی را افزایش می دهد
محققان دانشگاه علوم پزشکی تهران به تازگی دریافته اند 
تماس طولانی با آلودگی هوای خانه ناشی از سوخت  نفت و 
گازوئیل برای تولید گرما، روشنایی و پخت وپز، باعث افزایش 

مرگ ومیر و حمله قلبی می شود.
محققان دانشگاه علوم پزشکی تهران این تحقیق را با 
همکاری انستیتو تحقیقات سرطان انگلستان و امریکا و 

سازمان بین المللی تحقیقات سرطان به انجام رسانده اند.
 circulation براساس این تحقیق که به تازگی در مجله
انجمن قلب امریکا به چاپ رسیده است، سوخت های تمیزتر 

از جمله گاز طبیعی، با مرگ ومیر کمتری ارتباط دارند.
طبق آمار سازمان جهانی بهداشت، نیمی از جمعیت جهان 
در فقر  بسر می برند و برای گرما، روشنایی و پخت وپز، از 

سوخت استفاده می کنند.
محققان ایرانی با رهبری دکتر رضا ملک زاده از پژوهشکده 
گوارش و کبد دانشگاه علوم پزشکی تهران، تماس با آلودگی 
خانگی ناشی از سوزاندن نفت، چوب، گازوئیل، پهن و گاز 
طبیعی را در یک مطالعه مشاهده ای در جمعیت شمال 
شرق ایران در استان گلستان از سال 2004 تا 2008 بررسی 

کردند )مطالعه کوهورت گلستان(.
در این مطالعه از 50 هزار و 45 شرکت کننده، 58 درصد 
آنها خانم و سن متوسط افراد در زمان ورود به مطالعه 52 
سال بود. بیشتر شرکت کنندگان در مطالعه نژاد ترکمن 
داشتند )74 درصد( و در مناطق روستایی زندگی می کردند 

)80 درصد(.
شرکت کنندگان پرسشنامه سبک زندگی را  تکمیل کردند 
که در آن تماس با سوخت خانگی برای پخت وپز و گرما در 

طول زندگی مورد بررسی قرارگرفته است. فشارخون و سایر 
متغیرها نیز به طور منظم اندازه گیری شد.

محققان دریافتند افرادی که از گازوئیل یا نفت استفاده 
می کردند 6 درصد افزایش احتمال مرگ ومیر در طی 10 
سال داشتند. همچنین 11 درصد افزایش احتمال مرگ 
ناشی از بیماری قلبی عروقی و 14 درصد افزایش احتمال 

ابتلا به بیماری قلبی ایسکمیک )در اثر لخته( داشتند.
درحالی که کسانی که از گاز طبیعی استفاده می کردند در 
مقایسه با سایر منابع سوخت، 6 درصد کاهش احتمال ابتلا 

به مرگ ناشی از بیماری قلبی عروقی داشتند.
سامیت، محقق و فلوشیپ بیماری های قلبی عروقی در 
دانشگاه شیکاگو می گوید: می دانیم که محصولات تنباکو 
و سیگار و آلودگی هوای بیرون از منزل با مرگ ناشی از 

بیماری های قلبی مرتبط است.
مطالعه ما با استفاده از سابقه و مدت زمان تماس با آلودگی 
خانگی ناشی از سوخت نفت و گاز، برای اولین بار نشان داد 
که تماس با آلودگی خانگی ناشی از سوخت نیز، یک ریسک 
فاکتور مستقل برای افزایش بیماری های قلبی عروقی، مرگ 

ناشی از حملات قلبی و مرگ و میر کلی است.
میتر نیز معقتد است: ازآنجاکه بیماری های قلبی عروقی 
شایع ترین علت مرگ در دنیاست مهم است که پزشکان 
ازجمله  قلبی  بیماری های  قابل تغییر  فاکتورهای  ریسک 

آلودگی هوای خانه را بررسی کنند.
در این صورت پزشکان می توانند به بیماران و جوامع کنند 
تا به سمت استفاده از سوخت های تمیزتر و کاهش مرگ 

ناشی از بیماری های قلبی عروقی پیش بروند.

 مرحله بعد طراحی مطالعه ای است که بتواند ارتباط دوز - 
پاسخ را بین استفاده از سوخت خانگی و ابتلا به بیماری های 

قلبی عروقی دریابد.

اتاقی که درون چمدان جا می شود!
بسیاری از افراد از وجود ربات ها و ابزارهای پیشرفته دیگری که ژاپن تولید می کند اطلاع 

دارند ولی تعداد کمی مبلمان داخلی ساخت ژاپن را دیده اند.
یکی از مدل های منحصر به فرد طراحی داخلی Foldaway office است که در نمایشگاه  
City after the city توسط Triennale di Milano در ایتالیا به معرض نمایش گذاشته شده 

است. این مبلمان توسط شرکت ژاپنی Atelier OPA ساخته شده است.
این مبلمان ابتکاری اتاقی مجزا و چند منظوره در اختیار کاربر قرار می دهد. این طرح به 

دلیل محدودیت فضای منزل ارائه شده است.
Kenchikukagu بیش از یک مبلمان بوده و معماری قابل حمل دارد. اگر آشپزخانه و یا 
محل کار ندارید و یا نیازمند اتاقی برای مهمان هستید شما قادرید در چند دقیقه این اتاق را 
با بازکردن چمدان در اختیار مهمان خود قرار دهید. این اتاق فضای زیادی اشغال نمی کند 
و بعد از استفاده دوباره درون چمدان جای می گیرد. در زیر چمدان چرخ هایی برای حمل 

راحت تر تعبیه شده است.
اولین نمونه این طرح با جنس چوبی در سال 2008 ارائه و از طریق رسانه ها و شبکه های 
اجتماعی در سراسر دنیا منتشر شد. به همین دلیل سازندگان به دنبال پیشرفت این طرح 
بودند.در طرح جدید به جای چوب از آلومینیوم استفاده شده تا در قیمت و همچنین وزن 

صرفه جویی شود. در حال حاضر این طرح در بازارهای اروپا و آسیا عرضه شده است.
آخرین مدل این چمدان 80 کیلو بوده است.

کاهش هزینه های خانواده
 با ترموستات هوشمند

آزمایشگاه Nest سازنده ترموستات های هوشمند ابزاری برای کمک به کاهش هزینه های 
خانواده ارائه داده است.

ترموستات جدید الگوهای رفتاری خانواده را شناسایی کرده و عملکرد بهینه را ارائه 
می دهد. با استفاده از این ترموستات افراد قادرند هزینه های مصرفی خود را کاهش داده 

و بعد از استفاده از آن قبض خود را با قبض های قبلی مقایسه کرده و تفاوت را دریابند.
مدیر شرکت Ben Bixby اظهار کرد: با کار بر روی الگوهای مصرفی انرژی مدلی طراحی 
کردیم که مصرف کنندگان برنامه مصرفی و هزینه های خود را به راحتی مدیریت کنند. البته 
این مدل با مصرف کمتر هم به خانواده و هم به جامعه کمک می کند.این مدل با دریافت 
الگوی مصرف خانواده، انرژی مصرفی را در ساعات اوج مصرف کاهش داده و در زمان های 
دیگر نیز به خوبی مدیریت می کند.این شرکت مدل خورشیدی این ترموستات را نیز ارائه 

کرده است.

روبات غواص ساخته شد

دانشمندان معتقدند که می توان با فناوری موجود و با 
برای همیشه  به فضای دیجیتال  انتقال حافظه  تکنیک 

شخصیت انسان ها را زنده نگه داشت.
در این فناوری با انتقال کامل اطلاعات موجود در مغز مثل 
حافظه و شخصیت، برای همیشه یک انسان مجازی با فناوری 

واقعیت مجازی به تصویر کشیده می شود.
دانشمندان معتقدند که با پیشرفت های حاصل شده در 
فناوری تصویرسازی هولوگرام می توان صورت مردگان را به 

همراه صدا به صورت سه بعدی نیز مشاهده کرد.
پروفسور میچیو کاکو، فیزیکدان مشهور ژاپنی-آمریکایی 
معتقد است که فناوری دنیای فناناپذیر به زودی رنگ واقعیت 
می گیرد. با استفاده از این فناوری می توان برای همیشه 
شخصیت انسان را زنده نگه داشت و همیشه با عزیزان مرده 

صحبت کرد.
اطلاعات  کامل  انتقال  با  که  است  معتقد  کاکو  دکتر 
شخصیتی، خاطرات مشترک، لهجه و تن صدا به فضای 
مجازی می توان برای همیشه با کسانی که از دنیا رفته اند 

صحبت کرد.

کاکو که پیشتر با ارائه نظریه فیزیکی در مورد دنیاهای 
موازی به شهرت رسیده بود، اکنون با ارائه جزئیات نظریه 
صحبت با مردگان دوباره جنجالی در دنیای علم برپا کرده 

است.
در آخرین کتاب دکتر کاکو با عنوان "آینده ذهن" آمده 
است که بشر حداکثر تا اواخر قرن جاری میلادی به فناوری 
انتقال کامل اطلاعات حافظه به فضای مجازی دست می یابد. 
کرد:  اظهار  میل آنلاین  خبرگزاری  با  مصاحبه  در  وی 
رسیدن به فناوری دنیای فناناپذیر یکجا اتفاق نمی افتد بلکه 
این فناوری مانند سایر علوم بشر به صورت مرحله ای معرفی 

شده و پیشرفت می کند.
وی معتقد است که اولین و نزدیک ترین مرحله نمود این 
فناوری، امکان انتقال خاطرات خوشایند بین ذهن افراد است. 
در نظر بگیرید دوست شما به تعطیلات رفته و خاطرات 
خوشایند خود را بر روی لوح فشرده برای شما ارسال می کند، 
حال شما می توانید با انتقال این اطلاعات به حافظه خود، 
تجربیات خوشایند دوست خود در سفر را دوباره تجربه کنید.

با اینکه نظریات دکتر کاکو تا حدی شبیه فیلم های علمی 

تخیلی است، اما با در نظر گرفتن تجربه و دانش فیزیکی این 
دانشمند باید در نظر داشت که تا عملی شدن این فناوری 
فقط کمی زمان نیاز است. درست مانند اینکه تا دهه 70 یا 
80 میلادی هیچکس از پیشرفت فناوری و ظهور عصر جدید 

ارتباطات و فضای مجازی خبری نداشت.

محققان دانشگاه لوند در سوئد طی یک پژوهش جدید نشان داده اند که زندگی برخی 
پرندگان در مناطق شهری شلوغ و استرس زا می تواند روند پیری آنها را تسریع بخشیده و 

سبب مرگ زود هنگام آنها شود.
این پرندگان که از گونه "چرخ ریسک" بزرگ هستند اگر در سنین پایین در شهرهای 
شلوغ و قرار بگیرند روند رشد طبیعی آنها مختل شده و تاثیرات بالقوه غیر قابل برگشتی بر 

روی آنها صورت خواهد گرفت.
باور این موضوع سخت است اما این دو پرنده که در تصویر وجود دارند، دارای سن یکسان 
بوده و تنها تفاوت آنها این است که پرنده سمت راست در یک محیط شهری بزرگ شده است.

 اگر چه زندگی در شهرها برای پرندگان مزایایی از جمله دسترسی آسانتر به مواد غذایی را 
دارد، اما عواملی مانند استرس، سر و صدا و آلودگی نوری و نزدیکی بیش از حد به انسانها از 

جمله معضلاتی است که این حیوانات با آن دست و پنجه نرم می کنند.
محققان کشف کردند که طول تلومرها)پایانه فیزیکی کروموزم های خطی( در پرندگان 
جوان شهرهای بزرگ کوتاه تر از همتایانشان در مناطق غیر شهری است. تلومرها در انتهای 

هر رشته دی .ان .ای در کروموزوم های بدن قرار داشته و بهترین نوع نشانگرهای سنی هستند. 
تلومرهای کوتاه هم در انسان و هم در این پرندگان بر زندگی کوتاه مدت دلالت می کند.

این پژوهش جدید نشان می دهد محیطی که در آن یک پرنده پرورش می یابد می تواند 
طول این تلومرها را تعیین کند.

محققان، یک گروه از این پرندگان را مورد بررسی قرار دادند. نیمی از آنها در شهر مالمو سوئد 
پرورش یافته در حالی که نیمی دیگر در روستا رشد کرده بودند.

بعد از دو هفته، تفاوت طول تلومرها بین این دو گروه مورد بررسی قرار گرفت. به طور 
معمول ژنتیک تعیین کننده طول تلومر است، اما این مطالعه برای اولین بار نشان می دهد 
که پرورش یافتن در یک محیط پر تنش می تواند تاثیر بسیار بیشتری نسبت به ژنتیک 
داشته باشد.  تاثیری که شهرنشینی بر حیات وحش دارد باید خیلی بیشتر مورد بررسی 
قرار گیرد، زیرا بدون انجام این پژوهشها ما قادر به درک تهدیداتی که در کمین پرندگانی که 
در محیط های شهری هستند، نیستیم.  محققان در حال حاضر به دنبال بررسی بیشتر این 

تاثیرات بر روی انسانها هستند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم: 

برخی ادارات و نهادهای قم 
برای رفع مشکلات همکاری نمی کنند 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با گلایه و انتقاد از برخی سازمان ها و نهادهای استان در 
عدم همکاری با دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: پروژه های بیمارستان سازی و بهداشت و 
درمان بسیار خوبی در سطح شهر و استان در حال احداث است اما متاسفانه برخی از نهادها 
وظیفه خود را در قبال اتمام این پروژه ها انجام نداده و مشکل تراشی می کنند. به گزارش 
روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، دکتر ابوالفضل ایرانی خواه در مراسم افتتاح پایگاه 
اورژانس 115 جاده ای زینبیه قم، طی سخنانی ابراز داشت: اورژانس 115 قم به عنوان یک 
مرکز مهمی است که توانسته با هنر خود رفاقت و همدلی میان دستگاه های مرتبط با خود 
را ایجاد کند که این امر بسیار اثر بخش و مهم است.وی عنوان داشت: با توجه به اجرای طرح 
تحول سلامت در کشور توانستیم مشکلات کهنه قم در حوزه سلامت و بهداشت و درمان 
را تا حدودی بهبود بخشیم که نمونه آن احداث بیمارستان های جدید در سطح شهر و 
همچنین همین پایگاه های اورژانس است.دکتر ایرانی خواه با اشاره به اقدامات دولت در زمینه 
توجه و اهتمام به اورژانس گفت: وزارت بهداشت نگاه ویژه ای به اورژانس هاي بیمارستاني و 
پیش بیمارستاني  بعنوان پیشاني وتابلوي قضاوت و رضایتمندي مردم از خدمات بهداشتي 
درماتي دارد و در جریان طرح تحول سلامت این بخش از خدمات بهبود قابل توجه و بارزي 
داشته است .رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم به خدمات اورژانس هوایی اشاره کرد و گفت: 
این موضوع نیز که از جمله ابتکارات دولت بود شاهد خدمات گسترده آن هستیم و می بینیم 
که در همین استان قم به چه میزان اورژانس هوایی توانسته خدمات رسانی کند و موجبات 
ارامش خاطر و احساس امنیت بیشتر شهروندان عزیز مان شده است . وي در این زمینه از 
نقش هم افزایي و همکاري بي شائبه نیروي انتظامي تقدیر و تشکر ویژه نمود.....وی افزود: 
پایگاه اورژانس هوایی نیز در استان قم در حال احداث است که وزیر بهداشت نیز قول دادند در 
صورت ساخت این پایگاه نخستین مدی کوپتر کشور را که در زمنیه خدمات رسانی اورژانس 
هوایی فعالیت می کند، به قم اختصاص دهد.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم در ادامه با گلایه 
و انتقاد از برخی سازمان ها و نهادهای استان در عدم همکاری با دانشگاه علوم پزشکی قم 
گفت: پروژه های بیمارستان سازی و بهداشت و درمان بسیار خوبی در سطح شهر و استان 
در حال احداث است اما متاسفانه برخی از نهادها وظیفه خود را در قبال اتمام این پروژه ها 
انجام نداده و مشکل تراشی می کنند. و از این ارگانها و سازمانها انتظار کمك و همیاري داریم.

وی ابراز داشت: متاسفانه برخی دستگاه ها و نهادهای استان با ما همکاری لازم را نداشته و 
این امر نیز مشکلات بسیاری را برای ما به وجود آورده که از آنها گلایه و انتقاد داریم.دکتر 
ایرانی خواه افزود: باید همه دستگاه ها و نهادهای شهری و استانی با یکدیگر همدلی و همراهی 
داشته باشند تا بتوانیم پروژه ها را به سرانجام رسانده و در خدمت رسانی به مردم تلاش کنیم.

فرماندار قم:

اورژانس ۱۱5 قم یکی از موفق ترین 
مجموعه های استان است

فرماندار قم گفت: نجات جان انسان ها اهمیت بسیاری دارد و نباید این موضوع را فراموش 
کنیم که اورژانس 115 با تمامی توان خود در نجات جان انسان ها تلاش می کند.  رضا سیار 
در مراسم افتتاح پایگاه اورژانس 115 جاده ای زینبیه قم، طی سخنانی ابراز داشت: اورژانس 
115 قم یکی از مجموعه های موفق در سطح استان است که اقدامات و خدمات ارزشمندی 
را ارائه می کند. وی عنوان داشت: همواره شاهد هستیم که اورژانس 115 با اعزام نیروهای 
تخصصی خود بر سر صحنه ها در راستای خدمات رسانی به مردم تلاش می کند که باید 
همواره قدردان زحمات این عزیزان باشیم. فرماندار قم افزود: نجات جان انسان ها اهمیت 
بسیاری دارد و نباید این موضوع را فراموش کنیم که اورژانس 115 با تمامی توان خود در 
نجات جان انسان ها تلاش می کند. سیار بیان داشت: طبق یک تحقیق صورت گرفته به ازای 
از دست رفتن یک فرد در جامعه، 2 و نیم میلیارد تومان خسارت به کشور وارد می شود که 
با این اوصاف نجات دادن جان یک انسان توسط اورژانس 115 از اهمیت بسیاری برخوردار 
است. وی با اشاره به سیاست توسعه پایگاه های اورژانس گفت: از بالنده ترین اقدامات دولت، 
توجه و توسعه این پایگاه ها است که در راستای خدمات رسانی به مردم اهتمام و تلاش دارند.

سرپرست پلیس راهور قم: تاکید کرد:

لزوم توسعه پایگاه های اورژانس
سرپرست پلیس راهور قم گفت: توسعه این پایگاه ها موجب می شود که مسافت ها در 
انتقال مصدومان کاهش یابد و در صورت بروز تصادف نیز در اسرع وقت خودروهای اورژانس 
به مراکز درمانی برسند.  سرهنگ پوربافرانی در مراسم افتتاح پایگاه اورژانس 115 جاده ای 
زینبیه قم، طی سخنانی ابراز داشت: همکاری میان اورژانس و پلیس امر بسیار مهم و ضروری 
است که در استان قم شاهد این امر هستیم.  وی بیان داشت: این همکاری موجب می شود 
تا آمبولانس های 115 قم به راحتی با همکاری پلیس راهور مصدومان و بیماران را به مراکز 

درمانی رسانده و مشکلی برای مردم به وجود نیاید.



اجتماعی 6

راههای صرفه جویی آب در منازل 

جلوگیری از هدر رفت آب از جمله مواردی است که به صورت یک احساس مشترک 
در همه انسان ها وجود دارد، اما اغلب خود را درگیر این مسئله نمی کنند و حاضر نیستند 
تغییری در زندگی روزمره خود ایجاد کنند . خانه یکی از محل های صرفه جویی آب است.

صرفه جویی آب در منازل در وهله اول ممکن است بی اهمیت به نظر برسد، ولی کسانی 
که با دشواری های کمبود آب آشنا هستند، می دانند که اگر هر مشترک بتواند نقشی 
هرچند اندک در صرفه جویی آب ایفا کند، با توجه به تعداد زیاد مشترکان، درنهایت مقدار 
زیادی آب صرفه جویی خواهد شد.شرایط و فضای زندگی افراد متفاوت است. مسلما 
راهکار و صرفه جویی در آب را هر کس می داند و تلاش می کند . روش صرفه جویی و 

استفاده درست را پیدا کند. راه های صرفه جویی بسیار متنوع است : 
1 - مصرف آشپزخانه:

 بررسی ها نشان می دهد که بین 30 تا 40 درصد آبی که وارد منازل می شود در 
آشپزخانه مصرف می شود. مضربودن پودرهای رخت شویی و مایع های ظرف شویی 
درمنازل و نقش آلودگی آن در آب ها و فاضلاب های ناشی از مصرف خانگی محرز 
شده است.بنابراین اگر استفاده از این مواد به صورت کنترل شده و محدود انجام پذیرد 
نه تنها سهم مهمی در سلامت خانواده خواهد داشت بلکه در مصرف کمتر آب نیز 

موثر می افتد. 
بنابراین حتی الامکان باید سعی شود شست وشوی ظروف درحجم یک لگن آب داغ 
انجام شود و سپس مبادرت به آب کشی کرد. در صورت استفاده از ماشین ظرف شویی 
برای ظرف هایی که به چربی و موادغذایی آغشته نباشند دستگاه روی کوتاه ترین چرخه 
تنظیم و توصیه های کارخانه سازنده دستگاه در راستای صرفه جویی در مصرف آب و 
انرژی جدی گرفته شود. همیشه آب آشامیدنی در بطری های دربسته و درون یخچال 
نگه داری شود، تا مجبور نباشیم برای رسیدن به آب سرد، شیر آب مدتی باز بماند. برای 
شست وشوی لباس های خیلی کثیف، ماشین های لباس شویی اتوماتیک به مراتب از 
غیراتوماتیک مناسب ترند و کمتر آب مصرف می کنند در صورت استفاده از ماشین نوع 
دوم از تکرار در تخلیه و پرکردن آب برای شستن لباس های خیلی کثیف اجتناب کنید. 

2 - استحمام:
 بررسی ها نشان می دهد که برای هربار استحمام 120 لیتر آب مصرف می شود. یکی 
از راه های دیگر صرفه  جویی در حمام آن است که لوله کشی ساختمان طوری انجام شود 
که با کمترین اتلاف آب، آب گرم به دوش برسد. در جاهایی که امکانات فنی اجازه می 
دهد می توان برای افزایش فشار آب شوینده، از شیرهای دهنده هوا در مسیر آب استفاده 
کرد تا با پاشانیدن آب به صورت قطرات ریز، در مصرف آب صرفه جویی شود. این روش 

تا 50 درصد مصرف آب را کاهش می دهد. 
در شست وشوی دست و صورت و مسواک زدن، نیز سعی شود شیر آب کمتر باز بماند 

و با استفاده از یک لیوان آب این کار صورت گیرد. 
3 - کاهش حجم فلاش تانک:

 وجود فلاش تانک های پرحجم و یا سیفون معیوب در توالت می تواند در هر ساعت 
40 تا 100 لیتر آب را هدر دهد. به طور نسبی یک خانواده متوسط درایران 42 درصد آب 

تخصیص داده شده در منزل را روانه زه کش فاضلاب ها می کند.
اگر در منازلی فلاش تانک های پرحجم نصب شده و تعویض آن هزینه بر است، با 
استفاده از ابزارآلات ساده مثل بطری های حاوی شن و قراردادن در داخل فلاش تانک از 
میزان مصرف اضافی آب بکاهیم. از قراردادن آجر در فلاش تانک به دلیل وجود خرده آجر 

و گرفتگی فلاش تانک خودداری شود. 
4 - جلوگیری از چکه کردن شیرآب و سردوش ها: 

چکه کردن و بسته نشدن کامل شیر آب، می تواند تلفات بسیار زیاد آب را در پی داشته 
باشد. می توان میزان آب تلف شده در یک دوره زمانی را با قراردادن یک سطل در زیر 

شیرآب معیوب اندازه گیری کرد. 
5 - منبع انبساط:

 در منازلی که منبع انبساط سیستم شوفاژ آن ها در پشت بام قرار دارد باید سعی شود 
با تنظیم زنگ ساعت از پرشدن و سررفتن منبع و اتلاف آب جلوگیری کرد.

استاندار قم خواستار شد: 

 اهتمام جدی دستگاه های مسئول به کاهش 
آسیب های اجتماعی 

استاندار قم با اشاره به موضوع آسیب های اجتماعی به عنوان یکی از اولویت های اصلی 
کشور، خواستار اهتمام دستگاه های مسئول برای کاهش این آسیب ها شد. 

سید مهدی صادقی استاندار قم در دیدار حجت الاسلام سید علی تهامی مدیرکل 
زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی قم طی سخنانی تلاش برای بهبود زیرساخت های 
زندان های استان قم را مورد تاکید قرار داد.وی با اشاره به آسیب هایی که افراد زندانی را 
در دوران حبس و پس از آزادی از زندان تهدید می کند، افزود: باید با استفاده از ظرفیت 
های دستگاه های استان قم از جمله علوم پزشکی، فنی و حرفه ای و بهزیستی، زمینه ارائه 
آموزش ها و کاهش این آسیب ها را فراهم کنیم. وی با تاکید بر ضرورت کاهش تعداد افراد 
زندانی در قم گفت: باید با ارائه آموزش های لازم در زمینه مهارت های شغلی و برگزاری 
جلسه های مشاوره با زندانیان زمینه عدم ارتکاب جرم دوباره زندانیان آزاد شده را فراهم 
کنیم.  صادقی مشکلات بودجه ای اداره کل زندان های استان قم را مورد توجه قرار داد و 
با بیان اینکه حدود 65 درصد از اعتبارهای دستگاه های اجرایی در اختیار وزارتخانه هاست، 
افزود: اگر پیگیری اداره کل زندان های قم از طریق سازمان زندان های کشور صورت بگیرد 
بودجه بیشتری برای طرح ها جذب خواهد شد. وی خاطرنشان کرد: مجموعه استانداری 
قم نیز تلاش و کوشش می کند تا با استفاده از اعتبارهای استانی، اداره کل زندان ها و 

اقدامات تامینی و تربیتی قم را تا حد ممکن یاری دهد.
 

رئیس اداره امور شعب بانک مهر اقتصاد  استان قم  خبرداد:

پرداخت تسهیلات خرد و کلان
 در قالب های مختلف

در راستای ارتقاء سطح تعاملات و همکاری فی ما بین بانک مهر اقتصاد و اداره کل 
بهزیستی استان قم، بهروز درخشان با دکتر رضا سلیقه دیدار و گفتگو کرد.

رئیس اداره امور شعب بانک مهر اقتصاد  استان قم در این دیدار  به بیان  گزارشی از 
عملکرد و خدمات بانک مهر اقتصاد در استان پرداخت و اظهار داشت: بانک مهر اقتصاد 
منابع خود را به صورت تسهیلات خرد و کلان در قالب های فروش اقساطی، مشارکت، 
مبادله ای و غیره به سایر اقشار جامعه پرداخت می نماید.   بهروز درخشان  افزود :آمادگی 
داریم در راستای  ارتقاء سطح تعاملات و همکاری با اداره کل بهزیستی، تسهیلات گروهی 
را در قالب تفاهم نامه به کارکنان و واحد های تحت پوشش این اداره پرداخت نماید. به 
گزارش روابط عمومی بانک مهر اقتصاد استان قممدیرکل بهزیستی استان قم نیز در این 
دیدار به بیان گزارشی از عملکرد بهزیستی استان پرداخت و گفت: اداره کل بهزیستی 
مجموعه ای بزرگ و با فعالیت های گسترده است که خدمات خود را به افراد تحت پوشش 
ارائه می نماید و نظر به اینکه تعداد کثیری از افراد تحت حمایت  بهزیستی می باشند 
خواهان انجام توافقات با بانک مهر اقتصاد می باشیم . دکتر رضا سلیقه افزود : امیدواریم با 
تعاملات و ارتباطی که فی ما بین برقرار خواهد شد، شاهد ارائه خدمات ارزنده و مطلوب 

بانک مهر اقتصاد به کارکنان و افراد تحت پوشش این اداره در سطح استان باشیم.

طی ماه رمضان انجام شد؛

افزایش 2۰ درصدی اهدای خون در قم
 معاون فنی انتقال خون قم از افزایش 20 درصدی اهدای خون در 15 روز ابتدایی ماه 

مبارک رمضان نسبت به مدت مشابه سال قبل خبر داد. 
به گزارش انتقال خون قم، علیرضا کبیری با اشاره به افزایش اهدای خون در 15 روز 
ابتدای ماه رمضان امسال، افزود: میزان اهدا نسبت به مدت مشابه سال قبل 20 درصد رشد 
داشته است. وی ادامه داد: سال گذشته تعداد هزار و 37 واحد خون در قم اهدا شد که این 
میزان به هزار و 512 واحد در سال جاری افزایش داشته است. معاون فنی انتقال خون قم 
در بخش دیگری از سخنان خود گفت: مرکز اهدای خون حضرت روح الله واقع در میدان 
روح الله در شب های قدر آماده دریافت خون از همشهریان است. وی اضافه کرد: پایگاه 
روح الله واقع در میدان روح الله از ساعات بعد از افطار تا ساعت 24 فعال و آماده دریافت 
خون از داوطلبان است. کبیری بیان کرد: برای پیشگیری از ازدحام علاقمندان می توانند در 
شب های دیگر نیز به پایگاه های انتقال خون مراجعه کنند. لازم به ذکر است در نیمه اول 
ماه مبارک رمضان تا کنون تعداد 500 واحد کیسه خون به شبکه خون رسانی کشوری 

ارسال تا در مراکز درمانی مورد نیاز استفاده شود.

هیچکس نمی تواند ادعا کند در زندگیش استرس 
مسائل مالی  را تجربه نکرده است. مشکلات مالی یکی 
از رایج ترین عوامل استرس زا است و معمولا علل 
اختلافات میان همسران از این قسمت زندگی نشات 
می گیرد و کم کم اگر مدیریت نشود، شعله ور می شود.

گرچه شرایط سخت اقتصادی می تواند بیشترین 
فشار را بر خانواه بیاورد، هنوز می توان راه هایی را 
یافت که خانواده را حفظ کرد و حتی شکوفایی آن را 
تداوم بخشید. اگر می خواهید به طور موثری از عهده 
مشکلات اقتصادی برآیید، شما و همسرتان باید این 
اقدامات مهم را انجام دهید اما قبل از آن عناصر کلیدی 

در این امر را بشناسید.
*برنامه ریزی برای آینده اقتصاد خانواده

بی شک برنامه ریزی برای آینده زندگی در تمامی 
خانواده ها مطرح است. در بطن یک مدل سیستمی 
اقتصاد خانواده، خانواده و اقتصاد آن را نمی توان از 
هم مجزا کرد، بنابراین زمانی که برای هر یک از آنها 
برنامه ریزی می کنیم، ناگزیریم دیگری را نیز مدنظر 
قرار دهیم. توجه به نیازهای آتی خانواده و همچنین 
شناخت فرصت ها و تهدیدهای اقتصاد خانواده در این 
راستا اهمیت دارد. این کار برای تمام اعضای خانواده 
مفید خواهد بود. می توان جلسات خانوادگی را روی 

این موارد متمرکز کرد.
*انجام مشاوره های اقتصادی 

بعضی از زن و شوهرها، پنهان کردن داشته هایشان 
از همسر را کاری درست می دانند و این در حالی است 

که معمولا این شیوه راه به جایی نمی برد.
بعضاً خانواده ها در مدیریت اقتصادی خود از توان 
لازم برخوردار نیستند و یا اینکه با مسائل و مشکلاتی 
مواجه می شوند که به تنهایی از عهده آنان بر نمی 
آیند. امروزه منابع و مراجع بسیاری با موضوع اقتصاد 
خانواده وجود دارد. برگ برنده، شناخت مرجع شایسته 
و مراجعه به آن و کسب مشاوره صحیح است. از منابع 
بالقوه اطلاعات و مشاوره می توان به دوستان و آشنایان، 

اقوام، اعضای خانواده، همکاران شغلی و... اشاره کرد.
*افزایش سطح دانش اقتصادی خانواده 

افزایش سطح دانش و  ابتدایی ترین مرجع برای 
آگاهی و به روزماندن، کتاب ها و نشریات است. ارائه 
آموزش های لازم به فرزندان و ارتقای سطح عمومی 
دانش اقتصادی خانواده می تواند زمینه خوبی برای 

تصمیم گیری های صحیح اقتصادی باشد.
* روحیه همکاری بین اعضای خانواده 

تعامل مناسب بین اعضای خانواده و همچنین اولویت 
بندی نیازهای اقتصادی سبب تقویت و سلامت اقتصاد 

خانواده می شود.
- نکاتی برای بهبود اوضاع مالی خانواده

جدی  مشکلاتی  تواند  می  مالی  امور  اغتشاش 
برای خانواده همراه بیاورد. با این حال، مدیریت پول 
درخانواده ، کار چندان دشواری نیست و باتوجه به 
میزان درآمد و تعیین دخل و خرج صحیح، این بخش 
از زندگی هم می تواند مسیری درست را طی کند. 
مشکلات مالی که تجربه می کنید در صورتی بهبود 
خواهد یافت که با یکدیگر برای یافتن راه حل همکاری 
کنید و برای مدیریت موضوعات مالی در ازدواج تان 

این رویکرد گروهی را ادامه دهید. پس به این نکات 
توجه کنید:

*در مورد موضوعات مالی با همسرتان صریح 
صحبت کنید

 در این راه سخت باید همراه هم حرکت کنید. هیچ 
خرید عمده ای را بدون صحبت کردن با همسرتان 
درباره آن و رسیدن به توافق دوطرفه انجام ندهید. شاید 
تعجب کنید که چه تعداد خریدها یی را اگر شب قبل 

در مورد انجام آنها فکر کرده بودید، انجام نمی دادید! 
در خریدن با وام افراط نکنید

این کار یکی از عوامل مهم وارد آمدن استرس بر 
رابطه ازدواجی است.مصرف بخش بزرگی از حقوق 
دریافتی ماهانه برای پرداخت وام ها باعث می شود، 
آرامش شما سلب شود و نتوانید از زندگی با یکدیگر 

لذت ببرید. بودجه خانواده را با همفکری هم تنظیم 
کنید و این برنامه را رعایت کنید. 

گناه را به گردن یکدیگر نیندازید
گرایش طبیعی وجود دارد که در دوران های سخت 
تقصیر بدبیاری تان را به گردن کس دیگر از جمله 
همسرتان بیندازید. این بازی دیگری را مقصر قلمداد 
کردن در مورد عشق و ازدواج بی فایده است. این راهبرد 

را به کلی فراموش کنید!
اسرار مالی نداشته باشید

بعضی از زن و شوهرها، پنهان کردن داشته هایشان 
از همسر را کاری درست می دانند و این در حالی است 
که معمولا این شیوه راه به جایی نمی برد. اگر همسر 
خود را فردی عاقل و قابل اعتماد می دانید، درآمد و 
مقدار مخارج شخصی تان را با او در میان بگذارید تا 

بهتر بتوانید برنامه ریزی کنید. این آگاهی دونفره به شما 
انگیزه بیشتری برای پس اندازکردن می بخشد.

مخارج تان را محدود به درآمدتان کنید
هیچ اهمیتی ندارد که همسایه تان فلان ماشین مدل 
بالا را خریده یا بچه هایش هر روز یک مدل کفش و 
کیف دارند. شما باید مخارج زندگی تان را در ظرف 
درآمدتان بگنجانید. این را در خانواده نهادینه کنید که 
پول تنها یک وسیله است و به خودی خود، خوشبختی 
نمی آورد. ماشین مدل بالا، مایه خوشحالی و احترام 
و افتخار نیست و الزاما بچه هایی که در رفاه بزرگ 
می شوند به موفقیت دست نخواهند یافت. شما باید 
خوشبختی را در بخش هایی دیگر از زندگی جستجو 

کنید.
پس انداز را جدی بگیرید

در این راه سخت باید همراه هم حرکت کنید. هیچ 
خرید عمده ای را بدون صحبت کردن با همسرتان 

درباره آن و رسیدن به توافق دوطرفه انجام ندهید
هر خانواده ای قطعا به مبلغی احتیاج دارد که برای 
مخارج غیرمترقبه داشته باشد. ماشین خراب می شود، 
ناراحتی های جسمی پیش می آید، به ناگاه با موردی 
برای خرید مواجه می شوید و امثال اینها که پیش بینی 
نمی کنید، اما در هر صورت احتمال وقوع شان می رود. 
وجود این مبلغ برای افراد کهنسال ضروری تر است، 
زیرا انواع مریضی ها افراد پیر را رها نمی کند. داشتن 
مبلغی به عنوان پس انداز، مایه آرامش شما خواهد بود.

از همین امروز اقتصادان شوید
از همین امروز برای حل مشکلات مادی به همراه 
هم "عمل کنید". هنگامی عاشق یکدیگر هستید، به 
تنهایی عمل کردن باعث موفقیت شما نخواهد شد. زوج 
هایی که زندگی مشترک موفقی دارند، به همراه هم با 
مشکلات روبه رو می شوند و برای یافتن راه حل تلاش 
می کنند، و می دانند که تنها راه برای حل یک مشکل 

مالی همکاری کردن با یکدیگر است.
در هنگام موفقیت جشن بگیرید

مثال  برای  مالی می رسید  به موفقیت  هر وقت 
پرداخت وام را به پایان می رسانید یا راهی برای کم 
کردن هزینه ها پیدا می کنید، جشن بگیرید. مسئولیت 
پذیری مالی یک مزیت است. اختصاص دادن زمان به 
جشن گرفتن با یکدیگر احساسی در شما ایجاد می کند 
که رسیدن به هدف بعدی حتی دست یافتنی تر است. 

با مشکلات مالی خانواده چطور کنار می آیید؟

  نگذارید کفگیرتان به ته دیگ بخورد؟!
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جانشین فرماندهی انتظامی استان قم:

عزم  پلیس قم در مبارزه با قاچاق کالا و 
برخورد با قاچاقچیان جدی است

جانشین فرماندهی انتظامی استان گفت: عزم پلیس قم در مبارزه با قاچاق کالا و 
برخورد با قاچاقچیان جدی است. 

به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سرهنگ"حمید رضا اسدی"در سومین جلسه 
قرارگاه جهادی مبارزه با قاچاق کالا فرماندهی انتظامی استان قم، اظهارداشت: باید 
مدیران به فرمان مقام معظم رهبری )مدظله العالی( در زمینه مقابله با قاچاق کالا اهتمام 

ورزند، اراده ها را محکم و عزم ها را جزم کنند تا ریشه قاچاق از بین برود. 
وی افزود: کارکنان فرماندهی انتظامی استان قم آمادگی کامل دارند که با تمام 

مصادیق قاچاق کالا مقابله کنند .
جانشین فرماندهی انتظامی استان با تاکید بر اینکه عزم پلیس قم در مبارزه با قاچاق 
کالا و برخورد با قاچاقچیان جدی است، تصریح کرد: ورود یک کالای قاچاق به تولید 
داخلی لطمه وارد کرده و یک نفر را از چرخه تولید خارج می کند و همین موضوع تبعات 

زیادی را به دنبال خود دارد، از جمله بی کاری که ریشه همه معضلات است. 
سرهنگ اسدی همچنین با اشاره با کیفیت کالای تولید کنندگان داخلی اضافه کرد: 
رقابتی شدن بازار داخلی هم رونق خوبی به چرخه تولید داخلی می دهد و همین موضوع 
می تواند به جلوگیری از ورود قاچاق کالا کمک کند و مردم هم برای کمک به جوانان 

کشورشان باید از خرید کالاهای خارجی تا آنجا که ممکن است ، پرهیز کنند. 

رئیس بازرسی فرماندهی انتظامی استان  قم  خبرداد:

از رد رشوه 5میلیونی تا پیشنهاد رشوه های 
۱۰۰دلاری و کارت عابر بانک

رئیس بازرسی فرماندهی انتظامی استان از امتناع مأموران پلیس قم از رشوه های 5 
میلیون ریالی، 100دلاری و کارت بانکی خبر داد. 

سرهنگ سید محمد سیف زاده در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، 
اظهارداشت: مأموران پاسگاه انتظامی بخش خلجستان با توجه به دریافت خبری مبنی بر 
ایجاد آلودگی صوتی و جریحه دار کردن عفت عمومی در یک خانه باغ، با هماهنگی مقام 

قضائی وارد عمل شده و  8 نفر را به اتهام موارد فوق دستگیر کردند. 
به گفته وی یکی از متهمان مبلغ 5میلیون ریال وجه نقد برای رهایی از قانون پیشنهاد 

کرده که با امتناع پلیس صورتجلسه و ضمیمه پرونده می شود. 
سرهنگ سیف زاده در ادامه به رد رشوه مأمور پلیس راه استان قم اشاره کرد و گفت: 
این مأمور وظیفه شناس در یکی از محورهای مواصلاتی استان به راننده یک دستگاه 
خودرو پراید به علت ارتکاب دو تخلف همزمان سبقت و سرعت غیر مجاز دستور ایست 
داده که پس از توقف، راننده برای چشم پوشی مأمور مبلغ یک میلیون ریال وجه نقد 

پیشنهاد کرده که با امتناع پلیس مواجه و متهم به دادسرا معرفی می شود. 

ترور مداح شیعه در پاکستان نافرجام ماند 
'فرحان علی وارث' از مداحان صاحب نام اهل تشیع پاکستان شب گذشته در شهر 
کراچی مرکز ایالت سند در جنوب این کشور از یک حمله تروریستی جان سالم بدر برد. 
به گزارش ایرنا،  چهارشنبه شب گذشته ساعتی پس از آنکه گروهی از افراد مسلح 
ناشناس در کراچی با حمله به خودوری حامل 'امجد صابری' قوّالی خوان و مدیحه سرای 
معروف اهل سنت پاکستان، وی را به قتل رساندند، حمله تروریستی دیگری برای کشتن 
فرحان علی وارث مداح اهل بیت )ع( در همان شهر نافرجام ماند. 'سید شجاعت رضوی' 
که به نام 'فرحان علی وارث' مشهور است از مداحان پرآوازه شیعیان این کشور به شمار 
می رود. وی چهارشنبه  شب گذشته پس از اجرای یک برنامه تلویزیونی به مناسبت 
ماه مبارک رمضان، در مسیر بازگشت به منزل، با گروهی از مهاجمان موتورسوار مسلح 
مواجه شد اما محافظ پلیس همراه وی با شلیک چند تیر هوایی موفق به فراری دادن 
مهاجمان شد.علی وارث طی گفت وگو با رسانه های پاکستان گفت که تروریست ها 
قصد کشتن وی را داشتند. فرحان علی وارث از روزهای اول ماه رمضان در کنار امجد 

صابری مدیحه سرای مشهور پاکستانی، برنامه های مذهبی اجرا می کرد.

 سارق سابقه داری که در پوشش پیک موتوری و با شگرد پرسیدن آدرس اقدام به سرقت 
از طعمه هایش می کرد در جریان آخرین سرقت و در درگیری با زن جوان، با مصدوم کردن 

وی، از محل حادثه متواری شد.  
به گزارش مهر، 21 خرداد ماه امسال  ماموران انتظامی  در جریان سرقت از دخترجوان قرار 

گرفتند که در درگیری با سارق کیف قاپ موتور سوار به شدت مجروح شده بود.
با اعلام این خبرربلافاصله اکیپی از ماموران  گشت پلیس اگاهی به همراه ماموران اورژانس 
در محل حادثه حاضر شدند؛ بررسی های اولیه نشان می داد سارق که در جریان سرقت 
خود نتوانسته بود کیف دختر جوان را کامل از دستانش در بیاورد با کشیدن کیف او موجب 
شد دختر جوان با پشت سر روی زمین فرود آمده و به شدت از ناحیه سر دچار شکستگی 
و آسیب شود. بعد از این حادثه وی سریعا به  بیمارستان شهدای تجریش منتقل شد و 
باتوجه به اوضاع بد ی که داشت بلافاصله در بخش مراقبت های ویژه بیمارستان بستری 

شد و به کما رفت. 
با توجه به شکایت خانواده دختر جوان تلاش برای به دام انداختن سارق موتور سوار در 
دستور کار ماموران پلیس قرار گرفت. کاراگاهان در نخستین گام از تحقیقات خود به بررسی 
های میدانی دست زدند. بررسی های اولیه نشان می داد مرد 37 ساله که به دنبال آدرس 
می گشت بعد از پرسیدن چند سوال از دختر جوان،  موتور سیکلت بوکسر نوك مدادی خود 
را روشن کرده  تا از صحنه دور شود که وقتی  دید دختر جوان به او شك نکرده است یکدفعه 
دستش را به سمت کیف او برده و کیفش را از روی شانه اش کشیده . با اینکه دختر جوان 
در برابر این اقدام سارق مقاومت می کند او کیف را گرفته و با موتور خود در حالیکه پدال 
گاز را فشار می داد با تمام سرعت ممکن از محل متواری  شد و در همین حال دختر جوان 
تعادل خود را از دست میدهد و به روی آسفالت خیابان پرتاب می شود که در نتیجه سرش 

به زمین خورده و همین ضربه باعث می شود او بیهوش شود . 
با به دست آمدن این سرنخ ها کارآگاهان پایگاه اول پلیس اگاهی با استفاده از یک سری 
اقدامات پلیسی به بررسی دوربین های مداربسته و ایمنی موجود در محل حادثه کردند. یکی 
از دوربین ها همه اتفاقات سرقت از دختر جوان را فریم به فریم ثبت کرده بود . بررسی شماره 
مخدوش موتور سیکلت فرد سارق بهترین سرنخ را در اختیار ماموران قرار داد. بررسی شماره 

پلاک موتور خیلی زود صاحب موتور سیکلت را شناسایی کردند. بررسی هویت صاحب 
موتورسیکلت نشان می داد که وی از متهمان سابقه داری است که همزمان در چندین پایگاه 

پلیس اگاهی تحت تعقیب است و به تازگی از زندان آزاد شده است.
پس از این سارق در مخفیگاه خود در خانه ای واقع در قرچك ورامین شناسایی شد و 
سریعا ماموران انتظامی پایگاه اول پلیس اگاهی متهم را دستگیر و برای بازجویی های اولیه 

به اداره آگاهی منتقل کردند.
ین سارق سابقه دار چهارشنبه به دادسرا احضار شد و بعد از تفهیم اتهام سرقت و کیف 
قاپی خشن به دستور بازپرس نصرتی برای ادامه تحقیقات دراختیار کاراگاهان پایگاه اول 

پلیس آگاهی قرار گرفت .

فرمانده انتظامی شهرستان زابل از کشف 365 کیلوگرم 
انواع مواد مخدر و دستگیری 316 نفر متهم درسه ماهه اول 

سال جاری در این شهرستان خبر داد. 
سرهنگ غلامرضا نجابت در مصاحبه تلویزیونی با شبکه 
استانی هامون یکی از دغدغه های مهم هر جامعه را جرائم 
و آسیب های اجتماعی بخصوص معضل اعتیاد و موادمخدر 
دانست وگفت: شهرستان زابل درهمسایگی کشور افغانستان 
می  دنیا  در  موادمخدر  عمده  ازتولیدکنندگان  یکی  که 
باشد واقع شده و این امرباعث افزایش آمار معتادان در این 

شهرستان و همچنین استان شده است. 
این  مخدر  مواد  با  مبارزه  پلیس  ماموران  افزود:  وی 
شهرستان در سه ماهه اول سال جاری موفق به کشف 365 

کیلوگرم انواع مواد مخدر و دستگیری 316 نفر متهم در این 
راستا شدند. 

فرمانده انتظامی شهرستان زابل از افزایش 225 درصدی 
کشفیات مواد در سال جاری نسبت به مدت مشابه سال قبل 
خبر داد و گفت: 24درصد کاهش جرائم ، 6درصد کاهش 
جرائم خشن، و کشف 90درصدی سرقت ها و جرائم در سال 

جاری از دیگر عملکرد های این فرماندهی بوده است. 
این مقام انتظامی در بخشی دیگر از مصاحبه خود اظهار 
داشت : یکی ازمباحثی که اخیراً درخصوص افزودنی ها به 
موادمخدر سنتی وصنعتی مطرح شده است ، افزودن سرب 
به عنوان چاشنی پنهان در مواد مخدر است که از شگرد های 
جدید قاچاقچیان، جهت افزایش وزن موادمخدر و سود جویی 

بیشتر آنان می باشد. 
سرهنگ نجابت ادامه داد: این سرب باعث صدمه زدن به 
سلامت مصرف کنندگان مواد شده است که درکوتاه مدت 
موجب بروز مسمومیت ودر دراز مدت سرطان زا می باشد 
که یک گام بلند به سوی مرگ درمصرف کنندگان است و 
تنها راه تشخیص سرب درمواد مخدر از طریق آزمایشهای 

تخصصی است . 
فرمانده انتظامی شهرستان زابل درپایان آمادگی پلیس 
را جهت دریافت اخبار واطلاعات در این خصوص وبرخورد 
قاطعانه با مخلان نظم وامنیت وقانون شکنان اعلام داشت و 
خاطر نشان کرد:شهروندان هرگونه اخبار و مورد مشکوک را 
می توانند با شماره تلفن 110 به نیروی انتظامی اعلام کنند. 

 جانشین فرمانده انتظامی استان ، از توقیف یك دستگاه کانتینر حامل بار اسباب بازی خارجی قاچاق به ارزش پنج میلیارد ریال در خرم 
آباد ، خبر داد . 

 به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس ، سرهنگ علی  احمدی تبار  گفت : ماموران اداره مبارزه با قاچاق  کالا و ار زپلیس آگاهی استان 
در راستای اجرای طرح ها و مبارزه با ورود و خروج کالای قاچاق با استقرار در آزاد راه خرم آباد - اندیمشك حین کنترل خودروهای عبوری 
، یك دستگاه کانتینر  را توقیف کردند .  وی در ادامه افزود : ماموران در بازرسی خودرو توقیفی 40 هزار و 775 عدد اسباب بازی خارجی 

قاچاق فاقد مجوز قانونی ، بارگیری شده در استان های جنوبی به مقصد تهران را ،  کشف کردند .
جانشین انتظامی لرستان با اشاره به دستگیری راننده متخلف ، گفت : کارشناسان مربوطه ارزش ریالی محموله قاچاق کشف شده را ،  
پنج میلیارد ریال اعلام کردند . احمدی تبار با اشاره به این که قاچاق کالا از جهات گوناگون ، حیات سالم اقتصادی و فرهنگی یك جامعه را 

تهدید می کند ، گفت : پلیس با تمام توان و جدیت با قاچاقچیان و مخلان نظم و امنیت اقتصادی مقابله می کند .
وی از شهروندان خواست ؛ در صورت مشاهده هرگونه مورد مشکوک ، مراتب را از طریق سامانه تلفنی فوریت های پلیسی 110 به پلیس 

اطلاع دهند تا در اسرع وقت ، نسبت به برخورد با مجرمان و متخلفان ، اقدام لازم صورت گیرد .

فرمانده انتظامي شهرستان زابل  خبرداد:

کشف 365 کیلو مواد مخدرو دستگیري 3۱6 نفر متهم

جانشین فرمانده انتظامی استان  لرستان خبرداد:

کشف اسباب بازی میلیاردی در خرم آباد 

سارق کیف قاپ،  مالباخته را به کما فرستاد

عبدالحسین اخلاقی*

 گرفتن دست یکدیگر می تواند نشانگر دوستی و عشق باشد، مانند 
پدر و فرزند، مادر و فرزند، مادربزرگ و نوه و ... . این رفتار بسیار کوچک 
و عادی می تواند واکنش های شیمیایی در ذهن ما ایجاد کند که باعث 
شود احساس عشق، شادی، امنیت و احترام کنیم.  این روزها ارتباطات 
غیرکلامی برای فهم رفتارهای انسانی مهم هستند. گرفتن دست 
یکدیگر، یکی از راه های مهم و اصلی است که تاثیر مثبت بر زندگی 
ما دارد. وقتی دست یکدیگر را می گیریم، اعصاب پوست با سیستم 
عصبی مرکزی ارتباط برقرار می کنند و هورمونی تولید می شود که به 
ما احساس گرم و مطبوعی می دهد. البته فواید این حرکت فراتر از این 
هاست و مطالعات برای کشف تاثیرات روانی مثبت این رابطه انسانی 
همچنان ادامه دارد.  در اینجا هفت فایده گرفتن دست همدیگر را برای 

تان می گوییم که شاید نمی دانستید.
 تسکین عالی برای استرس است

گرفتن دست کسی که برای تان مهم است و دوستش دارید، از 
هورمون استرس که کورتیزول نام دارد می کاهد. حتی لمس دست یک 
دوست می تواند به ما احساس رضایت بدهد تا در مورد خودمان حس 
بهتری داشته باشیم.  گرفتن دست همدیگر به غیر از کاهش استرس، 

فشار خون را هم پایین می آورد که یکی از عوامل اصلی بیماری قلبی 
محسوب می شود. وقتی کورتیزول وارد جریان خون می شود، پوست 
ما حساس تر شده و بنابراین گرفتن دستی که قصد کمک به ما را دارد 
اثری فوق العاده می گذارد. بزرگ ترین تجمع پایانه های عصبی در واقع 
در دست ها و نوک انگشتان قرار دارد. پس این بار اگر یک روز سخت 
و پراسترس را پشت سر گذاشتید، با گرفتن دست یک دوست، همسر، 

فرزند، ... استرس تان را تسکین دهید.
عشق و پیوند را بیشتر می کند

اکسی توسین، هورمون مسئول این فایده است! اوکسی توسین، 
احساس همدردی و ارتباط بین همسران در یک رابطه را تقویت می 
کند که ثابت شده عاملی است برای داشتن رابطه ای پایدار و شاد. گرفتن 
دست همسرتان رابطه تان را تقویت کرده و پیوندی ایجاد می کند که 
بر کیفیت این رابطه تاثیر چشمگیری دارد.  زوج هایی که رابطه ای شاد 
دارند، به طور ناخودآگاه دست همدیگر را می گیرند و گاهی حتی متوجه 
این موضوع هم نیستند، زیرا این عادتی است که توسط سیستم عصبی 
شان ایجاد شده. گرفتن دست یکدیگر موجب ترشح اکسی توسین می 

شود که به ما احساس شادی و محبت بیشتری می دهد.

برای قلب عالی است
گرفتن دست همدیگر به غیر از کاهش استرس، فشار خون را هم 
پایین می آورد که یکی از عوامل اصلی بیماری قلبی محسوب می شود. 
وقتی انگشتان مان در انگشتان فردی که دوستش داریم قلاب می شود، 
نه فقط از استرس دور می شویم و رابطه مان تقویت می شود، بلکه حس 
خوبی که داریم به قلب مان کمک می کند. قدرت گرفتن دست همدیگر 
حتی از تقویت سلامت قلب هم فراتر می رود و این ادعایی است که 

تحقیقات هم آن را ثابت کرده است.
درد را تسکین می دهد

واکنش طبیعی انسان هنگام تحمل درد این است که عضلاتش سفت 
و منقبض می شود. تحمل و تسکین درد اگر همراه با گرفتن دست 

کسی که دوست مان دارد باشد، بسیار بهتر و بیشتر خواهد بود.
با ترس می جنگد

حتما برای تان پیش آمده که از چیزی ترسیده اید و ناخوداگاه دست 
کسی را که کنارتان بوده گرفته اید و این حرکت به شما احساس امنیت 
داده است. مغز انسان به محرک های ناگهانی با استفاده از آدرنالین 
واکنش نشان می دهد؛ این محرک باعث می شود خون مان پمپاژ 

شده و میزان زیادی از کورتیزول در بدن مان رها گردد. در این لحظات، 
واکنش طبیعی ما این است که دست فرد دیگری را بگیریم، کسی که به 
او اعتماد داریم. این، یک شیوه غریزی برای برآمدن از پس اعصاب است.

حس امنیت می دهد
همین حرکت ساده ی گرفتن دست یکدیگر، منبع احساس امنیت و 
راحتی برای کودکان است. وقتی دستی دست شما را می گیرد، احساس 
ناامنی کم رنگ می شود و راحت تر می توانید با موانع بجنگید. امنیتی 
که والدین با گرفتن دست کودک شان به او می دهند، رفتار و طرز فکر 
کودک را شکل می دهد. ضمنا این احساس امنیت دو طرفه است؛ پدر 
و مادر هم با گرفتن دست کودک شان، امنیت او را بیشتر احساس 

می کنند.
احساس راحتی می دهد

همه عاشق راحتی و آرامش هستند. دست هم را گرفتن اغلب حس 
راحتی و آرامش می دهد، مخصوصا وقتی که با فرد مورد علاقه تان راه 
می روید و حرف می زنید. حتی زمانی که دستکش به دست دارید هم 
دوست دارید دست همدیگر را بگیرید تا اوقات راحت و با کیفیتی را با 

کسی که برای تان مهم است بگذرانید.

فواید شگفت انگیز دست یکدیگر را گرفتن
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چاره اندیشی عقلای اصولگرا برای حل بحران »بی لیدر« بودن

حرکت اصولگرایان 
به سمت »رهبریت شورایی«

فاطمه استیری

اصولگرایان هم دغدغه دارند هم نگرانند، دغدغه انتخاباتی که یک سال دیگر برگزار خواهد 
شد و نگران آنکه مبادا این دور ناکامی شروع شده از سال 92 و ادامه یافته در سال 94 
به انتخابات 96 هم برسد. از قحط الرجال نداشتن می گویند، از لیست 30 نفره نامعلومی 
روایت می کنند که می توانند رقبای احتمالی روحانی در سال 96 باشند، از درس گرفتن از 
ناکامی های گذشته و جدی تر شدن ائتلاف در سال 96. سوی دیگر اما هستند اصولگرایانی 
که بدشان نمی آید حسن روحانی همان »برگِ برنده ای« باشد که سال 96 پشت او قرار 
گیرند تا اینبار اجازه ندهند رقیب اصلاح طلب با یارگیری از بین اصولگرایان پرچم پیروزی 

را به دست گیرد.
بحران بی لیدر بودن در جریان اصولگرا

در این میان اما اصولگرایان با یک مشکل و چالش اساسی روبرو هستند، مشکلی که 
از گرچه از سالها پیش در دل این جریان اکثریتی بروز و ظهور یافت اما با فوت حبیب الله 
عسگراولادی و آیت الله مهدوی کنی رنگ و بویی متفاوت تر و آشکارتر به خود گرفت تا بی 
»رهبر« بودن و بی »لیدر« بودن اصولگرایان بیش از گذشته نمودار شود. اصولگرایان در طی 
سه سال گذشته مسیرهای زیادی را برای پرکردن جای خالی مرد میانجی گر و شیخ اعتدالی 
شان طی کردند اما نه محمدرضا باهنر آن نفوذ و محبوبیت حبیب الله اصولگرایان را داشت نه 
آیت الله موحدی کرمانی توانست آن عمود خیمه روحانیتی باشد که بتواند دو طیف اعتدالی 
و تندروی اصولگرا را دور خود جمع کند.بحران بی رهبری راست گرایان آنقدر بالا گرفت که 
حتی در آستانه انتخابات مجلس دهم تندروها و نواصولگرایان، بزرگان و قدیمی ترهای اصولگرا 
را مجبور به پذیرش راس رهبری شان در تصمیمات کلان جریان اصولگرا کردند تا بعد از سالها 
که جامعتین دو سر تهران نشین و قم نشین داشت آیت الله مصباح هم سر دیگر آن شود. 
اینگونه بود که »سه ضلعی« روحانیت اصولگرا شکل گرفت اما این سه ضلعی هم نتوانست آن 
سیکل ناکامی در جریان اصولگرایان را متوقف کند و نتایج انتخابات مجلس خصوصا در تهران 

آن چیزی نبود که راست گرایان پیش بینی می کردند.
چاره درد بی رهبر بودن اصولگرایان کنگره ملی است یا پارلمان اصولگرایانه؟

یک سال مانده به انتخابات ریاست جمهوری دوازدهم، اصولگرایان در تکاپوی آن هستند 
که اینبار بازی را به رقیب اصلاح طلب شان که از قضا حال و روز خوبی هم دارد واگذار نکند. 
تکاپوهایی که گرچه بیشتر در قالب جستجوی نامزد و معرفی آن در برابر روحانی نمود یافته 
است اما هستند عقلای اصولگرا که فراتر از این ویترین سیاسی نگریسته و بی رهبر بودن و بی 
لیدر بودن را باز هم به اصولگرایان یادآوری کنند. چندی پیش بود که امیرمحبیان از تئوری 
پردازان جریان اصولگرا از بازتعریف مفهوم اصولگرایی و مصادیق آن سخن گفت. او براین اعتقاد 
است اصولگرایی که در آن برخی هم طیفان اصولگرای خود را نامسلمان می دانند بدون شک 
دچار اشکال است و باید بازتعریف شود. او در ادامه همین آسیب شناسی پیشنهاد داده بود 
که یک »کنگره ملی« یا »مجلس اعلای اصولگرایی« تشکیل شود تا از این طریق ظرفیت 
های نهفته در جریان اصولگرا که در سراسر کشور پراکنده شده و مغفول مانده اند کشف و 
نمایش داده شوند. به گفته محبیان از طریق این کنگره ملی می شود تمامی امور اصولگرایان را 
ساماندهی کرد. سوی دیگر این ماجرا مرتضی نبوی نشسته است که از پیشنهادی مشابه روایت 
می کند. او اینبار از »پارلمان اصولگرایی« سخن گفته است: »به اعتقاد بنده تمامی تشکل های 
سیاسی، اقتصادی، فرهنگی اصول گرایان باید دور هم جمع شوند تا به صورت دموکراتیک 
مجلس یا همان پارلمان اصول گرایی تشکیل شود و تصمیمات از درون پارلمان بیرون بیاید، 
البته باید این مجموعه فراگیر باشد و قاطبه تشکل های اصول گرایی را پوشش دهد.« مرتضی 
نبوی که باید او را در دایره راست گرایان سنتی تعریف کرد از شرایط سخت رقابت در فضای 
فعلی می گوید و معتقد است که ائتلاف اصولگرایان باید حداکثری - حداکثری باشد »نباید 
عده زیادی بیرون جا بمانند در حالی که جزو طیف اصول گرایی تعریف می شوند، بنابراین 
باید مشارکت فعال داشته باشند.« بنا به گفته این عضو مجمع تشخیص مصلحت و شورای 
عالی حل اختلاف بین قوا در صورت تشکیل دموکراتیک پارلمان اصولگرایی تصمیمات با رای 
نمایندگان تشکل ها و به صورت حداکثری گرفته شده و مورد حمایت قرار خواهد گرفت. بیان 
چنین پیشنهادات و مرور اتفاقات چند سال اخیر جریان اصولگرا نشان می دهد جریان راست 
سیاست ایران در چالش و تناقض بین رهبریت فردی یا حرکت کردن به سمت رهبریت 
شورایی گیر کرده است. بروز اختلافات جدی بین راست گرایان سنتی و نواصولگرایان طی 
سالهای اخیر نشان می دهد شاید »لیدرمحوری« دیگر آن راهکاری نباشد که بتواند در مقطع 
فعلی دو سر طیف اعتدالی تا تندرو اصولگرا را دور یک میز جمع کند و راهکارهایی چون 
»رهبری شورایی« علاجی بر این مشکل اصولگرایانه باشد. مدلی که براساس آن تصمیمات 
کلان در جریان اصولگرایی نه براساس تصمیمات یک نهاد یا رهبر فردی دنبال شود بلکه 
نمایندگانی از تمامی جریانات ذیل تصمیمات قرار گیرند. در این میان اما نباید فراموش کرد 
برخی اصولگرایان با تکیه بر همین تز رهبری شورایی تلاش کردند تا دورهمی های اصولگرایانه 
را در انتخابات مجلس دهم برگزار کنند و از درون آن به یک تصمیم نهایی برسند، اشکال اما 
آنجا بود که از یک سو احزاب و تشکل های نشسته دور میز تصمیم گیری، جامعیت نداشت 
و از سوی دیگر خط و نشان کشیدن برخی تندروهای اصولگرا مانع از آن شد که همه طیف 
های اصولگرایی محور تصمیم گیری قرار گیرند. امری که در صورت تدبیر نشدن می تواند 
حتی مدل رهبریت شورایی و تصمیم گیری براساس خردجمعی در این جریان را هم به بن 

بست بکشاند.

موضع اصولگرایان در قبال کاندیداتوری روحانی
لیلا چرمچیان

این تحلیل می تواند بدین معنا باشد که در انتخابات پیش روی ریاست جمهوری دیگر قرار 
نیست آبروی جریان اصولگرایی به عنوان جریانی اصیل، به عملکرد چهره هایی نظیر محمود 
احمدی نژاد گره بخورد. چندی قبل غلامرضا مصباحی مقدم این احتمال را مطرح کرد که 
اصولگرایان در انتخابات ریاست جمهوری دوازدهم از چهره هایی مانند حسن روحانی حمایت 
می کنند؛ روحانی ای معتدل که سابقه فعالیت های سیاسی او ریشه در تشکل  اصولگرایی مانند 
جامعه روحانیت مبارز دارد. سخنگوی جامعه روحانیت مبارز همزمان با روزهای آغازین کلید 
خوردن پروژه تخریبی جناح راست در قالب فاش کردن فیش های حقوقی مدیران دولتی که 
از قضا با بی سلیقگی برخی از فعالان سیاسی جناح اصلاح طلب در مطرح کردن پروژه عبور 
از روحانی » همزمان شد، اعلام کرد«: اینطور نیست که شرایط آقای روحانی شرایطی باشد 
که مورد اقبال اصولگرایان قرار نگیرد و محتمل است مجموعه اصولگرایان در انتخابات ریاست 
جمهوری از ایشان حمایت کند و اگر گزینه بهتری نداشته باشیم، حتما وارد گفت وگو با 
ایشان خواهیم شد. تحلیل مصباحی مقدم که به نظر می رسد برگرفته از واقعیات درون جریان 
اصولگرایی برای رهایی از وضعیت حادث شده به این جریان در سال های اخیر از ناحیه عملکرد 
افراطیون باشد، به مذاق خیلی ها خوش نیامد. آیت الله محمدعلی تسخیری، عضو ارشد جامعه 
روحانیت مبارز در واکنش به این اظهارات سخنگوی جامعه روحانیت مبارز تاکید کرد: »ما 
فعلا در جامعه روحانیت هیچ بحثی درباره انتخابات 96 نداشته ایم«.  حسین ابراهیمی عضو 
دیگر جامعه روحانیت مبارز نیز ضمن تایید نظر آیت لله تسخیری عنوان کرد: این سخن جزء 
اظهارات شخصی مصباحی مقدم بوده و در جلسه جامعه روحانیت  مبارز مطرح نشده است. اما 
این تمام ماجرا نبود و واکنش ها به احتمالی که مصباحی مقدم از آن سخن به میان آورد، تنها به 
تشکل اصولگرایی به نام »جامعه روحانیت مبارز« ختم نشد. محسن کوهکن نایب رییس جبهه 
پیروان خط امام و رهبری که چتر نفوذ تشکل متبوعش شاید همه جریان های اصولگرایی را 
شامل می شود نیز اعلام کرد که »بعید است اصولگرایان در انتخابات ریاست جمهوری دوازدهم 
از روحانی حمایت کنند«.  این روزها در غالب گعده های سیاسی این تحلیل مطرح است که 
شرایط اردوگاه اصولگرایان از نظر تشتت حاصل از فعالیت تندروهای این جریان به نحوی 
است که محتمل است لیستی از نامزدهای منتسب به اصولگرایی در انتخابات سال آینده ارایه 
شود و همین امر بار دیگر به شکست اصولگرایان بیانجامد. بر این اساس پیشنهاد مصباحی 
مقدم برای حمایت از روحانی در انتخابات آینده می تواند راه فراری باشد از پدیده ای که در 
دوره های اخیر انتخاباتی جریان اصولگرایی را به چالش کشیده و هر بار آنها را بیشتر از قبل 
از عرصه قدرت دور می کند، هر چند در این میان چهره هایی مانند بیژن نوباوه از نزدیکان به 
تفکر جبهه پایداری معتقد باشد که »در کشور قحط الرجال نیامده است.« به نظر می رسد اما 
این روزها تشتت در بین اصولگرایان که خیمه عمود خود را بعد از درگذشت آیت الله مهدوی 
کنی و حبیب الله عسگر اولادی، همزمان با گسترش  نفوذ افراطیون از دست داده اند ادامه دارد؛ 
چرا که در روزهایی که حتی محمدرضا باهنر رییس جبهه پیروان خط امام و رهبری از نبود 
چهره ای سیاسی در این جریان با شانس رای آوری در انتخابات ریاست جمهوری آینده خبر 
می دهد، محمدنبی حبیبی دبیرکل حزب موتلفه با بیان اینکه فقدان مهره کلیدی در جریان 
اصولگرایی برای رقابت با روحانی را قبول ندارد، می گوید »اصولگرایان از داخل جبهه خود 
نامزد معرفی می کنند و با نبود نامزد مواجه نخواهیم بود.« سخنی که  از زبان کمال الدین 
سجادی سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری نیز در قالب این جمله آشنا که »در جریان 
اصولگرایی قحط الرجال نداریم« ادا شد. با توجه به سابقه فعالیت روحانی در جامعه روحانیت 
مبارز و نزدیکی او با اصولگرایان، حداقل تا پیش از روی کار آمدن اولین دولت اصلاح طلب در 
ایران و تلاشی که جریان اصولگرایان بعد از 24 خرداد 92 بکار بست تا موفقیت روحانی را از 
قبضه کامل جریان اصلاح طلب بیرون بکشد، بعید به نظر می رسد که اصولگرایان خسته از 
شکست های تحمیلی از ناحیه افراطیون، به این راحتی از پیشنهاد چهره ای معتدل و با سابقه 
در این جریان همچون مصباحی مقدم عبور کنند. آن هم در شرایطی که به واسطه تحلیل 
های نادرست و مشکوک از اردوگاه اصلاح طلبی، هم داستان با منویات افراطیون خسته از 
تدبیر دولت، پروژه »عبور از روحانی« مطرح شده است. انتخابات ریاست جمهوری دوازدهم در 
راه است قطعا عقلای جریان اصلاح طلب و اصولگرا با نگاه به تجارب گذشته راه را بر هرگونه 
فرصت سوزی افراطیون و ناآگاهان دو جریان در جهت نیل به پیروزی خواهند بست، در این 
میان شاید تحلیل رمضانزاده از دانش آموختگان دانشگاه امام صادق که از قضا به یکی از فعالان 
اصلاح طلب تبدیل شد از موضع اصولگرایان نسبت به انتخابات ریاست جمهوری دوازدهم  
خیلی دور از واقعیت نباشد؛ »افراد زیادی از طیف اصول گرا در انتخابات سال آینده پشت سر 
روحانی قرار خواهند گرفت. بخش تندرو هم که جایگاهشان در انتخابات ریاست جمهوری 
گذشته و انتخابات اسفند 94 مشخص شده است، بنابراین گزینه ای جدی از سوی این طیف 

روحانی را تهدید نمی کند«.

دیــدگاه

این روزها، فیش حقوقی تعداد معدودی از مدیران دولتی، به 
سنگری امن برای مخالفان دولت تبدیل شده است.

به گزارش خبرآنلاین، سنگری که پس از حاشیه سازی برای 
برجام و تحولات اقتصادی پس از آن، این بار فرصتی را برای مخالفان 
روحانی مهیا کرده تا با خیال راحت به جوسازی علیه دولت بپردازند.

ماجرا از آنجا آغاز شد که فیش حقوقی   یکی از اعضای هیات 
مدیره بیمه مرکزی در فضای مجازی منتشر شد و نگاه ها را به سمت 
خود جذب کرد، به فاصله ای کوتاه صورت حساب یکی از مدیران بانك 
رفاه هم به همان شیوه علنی شد تا دریچه ای جدید را پیش روی 
مخالفان دلواپس دولت قرار دهد تا با تکیه بر این موضوع آتشخانه 

تخریب و هجمه خود را شعله ورتر کنند.
گرچه این امر نشات گرفته از خلاءهای قانون مدیریت خدمات 
کشوری بود و مدیرانی که فیش حقوقی شان مورد چالش قرار گرفت 
براساس این خلاء چنین دریافتی هایی داشتند اما منتقدان دولت 
بدون توجه به این مهم، تیر انتقادات را به سمت دولت نشانه رفتند تا 
یک بار دیگر دردسرهای میراث شوم باقیمانده از دولت احمدی نژاد 

دامن گیر دولت یازدهم شود.

با  مبارزه  مقدم  خط  جهانگیری؛  و  نوبخت  روحانی،  
حقوق های نجومی

جنجال فیش های حقوقی، در همان ابتدای راه با علامت ایست 
رییس دولت یازدهم و آقای معاون اول روبرو شد تا دولت بی توجه به 
حاشیه سازی ها بر سر این فیش ها، مسیر درست و پیگرد قانونی را در 

دستور کار خود قرار دهد.
جهانگیری معاون اول رئیس جمهور اولین مرد دولت یازدهم بود 
که با نامه ای به وزرای کار و اقتصاد خواستار بررسی جدی این موضوع 

و اعلام گزارش شد.
روحانی در قامت رئیس دولت یازدهم نیز در رابطه با این موضوع 
مسیر سکوت را در پیش نگرفت و با انتشار نامه ای به جهانگیری 
خواستار آن شد که موضوع پرداخت های نامتعارف تحت عنوان 
»پاداش و وام« مورد بررسی قرار گیرد. روحانی البته به این هم تاکید 
کرد که مقررات به جا مانده از دوره های قبل چنین پرداخت هایی را 

توجیه پذیر کرده است نه دستورالعمل دولت یازدهم.
در گام سوم نوبت به نوبخت، سخنگوی دولت روحانی رسید که 
ضمن »عذرخواهی« از مردم برای وقوع چنین اتفاقی، بر ناعادلانه 

بودن نظام پرداخت قانون مدیریت خدمات کشوری تأکید کند.
براساس گفته نوبخت »قانون مدیریت خدمات کشوری، حقوق و 
مزایای کارکنان دولت را مشخص می کند. حقوق ومزایا از سه جزء 
تشکیل می شود، حقوق ثابت، فوق العاده مستمر و غیر مستمر. جمع 
این سه بخش و با اضافه کار دریافتی فرد را تشکیل می دهد. اکنون 
طبق قانون حداقل و حداکثر حقوق مشخص شده ولی ممکن است 
برخی از دستگاه ها به خود اجازه دهند از فوق العاده های غیر مستمر 
یا پاداش ها دریافت بیشتری داشته باشند«، نکاتی که نشان می دهد 

فیش های حقوقی نجومی دست پرورده خلاءهای قانونی است.

تشکر »آقای مبارزه با فساد اقتصادی« از جهانگیری
احمد توکلی که در قامت نماینده مجلس در دوره های مختلف، 
فعالیت های اقتصادی را با نگاه تیزبینش رصد کرده و می کند، از اولین 
سیاسیونی بود که نسبت به پیگیری داستان فیش های حقوقی از 

سوی دولت روحانی، واکنش نشان داد.
او در یادداشتی ضمن قدردانی از جهانگیری به او تأکید کرد که 
»کشف اسامی مدیران آزمند و زیردستان هم سنخ شان و مبالغی که 
ظالمانه از کیسه مردم به حرام می خورند، وقت زیادی نمی خواهد، 
همت شما را می طلبد و کنار گذاشتن رودربایستی شرط توفیق 
است. دعا و حمایت مردم نیز پشتیبانی خداوند را برایتان جلب میکند. 
سازمان مردم نهاد )سمن( دیده بان شفافیت و عدالت نیز در خدمت 

شماست.«

ورود نمایندگان مجلس به میدان مبارزه با حقوق های 
نجومی

مجلس نیز از حواشی حقوق های نجومی، عقب نماند و دستور 

ویژه علی لاریجانی به دیوان محاسبات برای بررسی این موضوع، باز 
هم اشاره  و تاکیدی به کم و کاستی های قانون نظام پرداخت بود.

نکته ای که امین حسین رحیمی رئیس دیوان محاسبات نیز بر 
آن مهر تایید زد و گفت »دستگاه هایی که مشمول قانون خدمات 
کشوری نیستند، هرکدام با استفاده از قوانین و مقررات مختلف، 
مجوزی برای نظام پرداخت خود گرفته و افزایش هایی اعمال کرده اند؛ 
لذا یکی از دلایل حقوق های متفاوت، ایراد در نظام پرداخت حقوقهای 

کشور است.«
نمایندگان مجلس دهم نیز در ابتدای راه خود طرح یك فوریتی 
با سه محور »تعیین سقف پرداختی 10 میلیون برای حقوق ها«، 
»لزوم استرداد حقوق های نجومی به خزانه« و »افزایش حقوق کمتر 
از یك ونیم میلیون تومان« تدوین کردند تا ضمن حل زمینه های 
قانونی وقوع چنین تخلفاتی، امکان بازگشت حقوق های غیرقانونی 

را نیز فراهم کنند.

گزارش دیوان محاسبات در مورد حقوق های میلیونی
دادستان دیوان محاسبات هم از دیگر افرادی بود که بخشی از کار 
مبارزه با حقوق های میلیونی بر عهده اش نهاده شده است. او با تأکید 
بر این موضوع که رسیدگی به تخلفات در پرداخت هایی پرسنلی 
همواره در دستورکار دیوان محاسبات بوده است، آن را روال جدیدی 

در دیوان ندانست.
فیاض شجاعی ضمن انتقاد از ابلاغ نشدن دستورالعمل اجرایی 
راجع به بانک ها و بیمه ها علی رغم تصویب قانون مدیریت خدمات 
چنین  بروز  برای  زمینه ای  را  غفلت  این  سال 87،  در  کشوری 
الان  بگوییم  »نمی توانیم  که  گفت  و  دانست  قانون گریزی هایی 
مقصر این دولت است یا دولت گذشته است. از زمانی که این قانون 
وضع شده تاکنون، این دستورالعمل ها ابلاغ نشده است«، دادستان 
دیوان با بیان این جملات تلاش کرد تا وقوع پیوستن این قبیل 

قانون گریزی های را ناشی از اجرای نادرست قانون معرفی کند.
نکات طرح شده از سوی دادستان دیوان محاسبات در کنار  تلاش 
دولت و قول نوبخت برای ارائه گزارش حقوق های نجومی به مردم و 
همچنین حضور نمایندگان مجلس برای رفع این مشکل، نشان از این 
دارد که همه این مسئولان متفق القول بر یك واقعیت یعنی اجرای 

نادرست و ناقص قانون به عنوان راه امن قانون گریزان تأکید دارند.
اما در سوی دیگر با وجود این اظهار نظرها، برخی همچنان با 
بازی در زمین تسویه حساب های سیاسی، بر طبل مخالفت کوبیده 
و هر اقدامی برای رفع مشکل رخ داده را فاقد اهمیت می دانند. البته 
واقعیت نهفته در موضع گیری مخالفان دولت، از نگاه سیاستمداران 
پنهان نمانده و واکنش هایی متعددی را در پی داشت. از جمله افشای 
تخلفات مشابه و بعضا بزرگتر در دولت قبل و فقدان نظارت نهادهای 

نظارتی بر آنها.
و  اصولگرا  اظهارات چهره های سیاسی  اهم  زیر می توانید  در 
اصلاح طلب در واکنش به انتشار فیش های حقوقی میلیونی را بخوانید:

محمدرضا باهنر/ نایب رئیس سابق مجلس:
اشکالاتی در نظام پرداختی کشور وجود دارد اما در مورد اخیر 
مدیران بیمه مرکزی برخی اضافه کاری ها را با محاسبه ای در نظر 
گرفته بودند و آن ها را یکجا جمع کرده بودند که همین هم تخلف 
بود اما در رسانه ها جوری مطرح شد که حقوق مستمر 60 یا 70 
میلیونی به آن ها پرداخت می شود در حالیکه این پرداخت دفعی بابت 
محاسبه 8 یا 10 ماه عقب افتادگی بود که آن هم تخلف بوده و قرار 
شده برگردد اما به آن شکلی که در رسانه ها گفته شد حقوق معمولی 

و مستمر و همیشگی است نبوده است.

صادق زیبا کلام/ استاد دانشگاه و فعال سیاسی: 
هدف از انتشار فیش های حقوقی مدیران بانك ها و مدیران دولتی، 
زمین زدن دولت روحانی است. فرض بگیریم که در زمان آقای 
احمدی نژاد پرداخت چنین فیش های حقوقی حتی یك فقره هم اتفاق 
نیفتاده و همه این فیش های حقوقی در زمان دولت آقای روحانی 
صادر شده است. من این فرض را از آن باب مطرح می کنم تا چینش 
شرایط، طبق خواسته اصولگرایان صورت گیرد. فرض کنیم دقیقا این 
اتفاق افتاده است. حالا سوال اساسی اینجاست؛ مجلس اصولگرای نهم 
در این سه سال کجا بود و چرا نظارتی بر روند پرداخت ها نداشت؟ چرا 

یك بار نپرسید این پرداخت ها به چه دلیل بالاست؟

کمال الدین پیرموذن/ نماینده سابق مجلس:
احمدی نژاد درآمد افسانه ای نفت را با حیف و میل اطرافیانش 
و با کوتاهی خود پایمال کرد اما دلواپسان، نمایندگان، نشریات و 

سایت های همفکر آنان حساس نشدند.

غلامرضا تاجگردون/ رئیس کمیسیون برنامه و بودجه
شرکت های دولتی با سوء برداشت از مصوبات دولت، اقدام به 
برخی پرداخت ها کرده بودند. دولت باید ضوابط تنظیمی اش را 
چارچوب دار کند. ما نه به عنوان یک موضوع سیاسی، بلکه در راستای 
رفع شکاف های درآمدی، نظارت خودمان را بر این مبحث افزایش 

خواهیم داد.

فیاض زاهد/ فعال سیاسی
چهره های سیاسی افراطی حیات خود را با رانت های مختلف 
تعریف می کنند،  به همین دلیل آنها جنگ روانی به راه انداخته اند 

تا فعالیت های دولت را تحت الشعاع قرار دهند. در دولت احمدی نژاد 
مفسده انگیزترین فعالیت های اقتصادی و بی سابقه ترین اختلاس ها 
انجام شد، اما این تیم تخریب، حقوق های بالای برخی مدیران را 
پوششی برای برنامه های اقتصادی دولت احمدی نژاد قرار دادند. 
فیش های حقوقی حاصل عملکرد دولت قبل است. با این وجود 
دولت هم باید با مراقبت های خود اجازه سوء استفاده برخی مدیران 
را نمی داد و متخلفان را عزل می کرد. با این وجود این حقوق های 

میلیونی با تاراج اموال عمومی در دولت قبل متفاوت است.

محمدرضا تابش/ نماینده اردکان در مجلس: 
ممکن است کار غیر قانونی انجام نشده باشد، ولی بدسلیقگی 
هایی انجام شده و رئیس جمهوری هم دستور پیگیری این موضوع 
را داده است. باید از سیاسی کردن این موضوع جلوگیری شود. دولت 
آنقدر درگیر مسائل مختلف است که توان تحمل این جبهه های 
جدید سیاسی مقابل خود را ندارد، در نهایت از این موضوع همه 
متضرر خواهند شد. هر کس یک گوشه ای را می گیرد تا دولت 
را فلج و زمین گیر کند البته در مواردی دولت باید چابک تر عمل 
کند. این موضوع در دولت گذشته هم سابقه دارد، اگر دستگاه های 
نظارتی وظایف خود را در دولت قبل انجام می دادند به این روز و 

روزگار نمی رسید.

غلامحسین کرباسچی/ دبیرکل کارگزاران: 
 فکر نمی کنم در این دولت و در این سه سال برخی حقوق ها 
میراث  اینها  عمده  باشد.  یافته  چشمگیری  افزایش  این چنین 
قبلی هاست. در دولت قبل هم مطالبی راجع به حقوق های غیرطبیعی 
برخی افراد مطالبی منتشر می شد اما کسانی که آن روزها از آن دولت  
حمایت می کردند دلواپس این مسائل نبودند. مطبوعات و محافلی 
که این روزها به مسائل مربوط به حقوق های نامتعارف و ارتباط دادن 
آن به دولت یازدهم دامن می زنند، در گذشته اصلا به دنبال مطرح 

کردن این مسائل نبودند.

منصور حقیقت پور/ نماینده سابق مجلس: 
مطمئنا دولت یازدهم از این موضوع اطلاع نداشته است. ما در 
قانون حداقل و حداکثر حقوق را داریم، زمانی که حداقل حقوق 800 
هزار تومان است حداکثر حقوق حدود 8 نیم میلیون تومان است. باید 
با مسببان و عاملان اصلی برخورد شود اما نباید آبروی نظام برده شود، 

این کار اصلا در شان نظام نیست و بسیار عمل بدی است.

قاضی ناصر سراج/ رئیس سازمان بازرسی کل کشور
متاسفانه برخی مسایل در رسانه ها عنوان شد که سیاه نمایی بود. 

قطعا موارد وجود داشت ولی نه اینقدر که در رسانه ها مطرح شد. 

حجت الاسلام سید محمود علوی/ وزیر اطلاعات:
افشا  را  این حقوق های کلان  از کسانی که  ما تشکر کردیم 
کردند و باعث شدند که دست دولت در این مسئله باز شود و به آن 
بپردازد، چرا که اگر دولت به این مسائل می پرداخت، می گفتند دولت 
به حساب های شخصی و امور شخصی افراد سرک کشیده است. 
همانطور که در این دولت با اختلاس های سه هزار میلیارد تومانی 
و هشت هزار میلیارد تومانی امثال بابک زنجانی برخورد شد، با این 
حقوق های چند ده میلیونی هم برخورد می شود و این را بدانید که 

منِ وزیر یک بیستم این را هم حقوق نمی گیرم.

حجت الاسلام جعفر منتظری/ دادستان کل کشور:
مسئله فیش های حقوقی را نباید سیاسی و جناحی کرد و یک 

جناح فیش های حقوقی جناح دیگر را انتشار دهد.

ولی الله سیف/ رئیس بانک مرکزی:
به نظر می رسد مقداری درباره فیش های حقوقی مبالغه می 
شود و تحت تاثیر فضای سیاسی است، زیرا ارقامی که اعلام می شود 
تنها مربوط به حقوق نیست بلکه تلفیقی از پرداختی ها است که در 

چندین ماه انجام شده است.

مواجهه قانونی و بی تعارف دولت روحانی با پرداخت های نجومی

زمین تسویه حساب های سیاسی تغییر کرد

 
وزیر خارجه ایران در هفته ای که گذشت در احکام جداگانه ای سخنگو و معاون عربی و 
آفریقای این وزارت خانه را تغییر داد که این موضوع در رسانه های و افراد داخلی و خارجی مورد 

نقد و بررسی قرار گرفت.
به گزارش ایسنا، قبل از رفتن سال قدیم و آمدن سال جدید اخباری مبنی بر ایجاد تغییر 
و تحولات در وزارت خارجه در رسانه ها و فضای مجازی منتشر شد چنان چه بازار تحلیل ها و 

اظهارنظرها در این ارتباط به تدریج داغ و داغ تر شد.
هر روز خبر و گمانه زنی های جدیدی در این ارتباط مطرح می شد چنان که در برخی از 
خبرها صحبت از این بود که محمدجواد ظریف قصد دارد سه معاون ارشد خود یعنی مجید 
تخت روانچی، سیدعباس عراقچی و حسین امیرعبداللهیان را تغییر دهد و این سه نفر به عنوان 
سفیر به کشورهایی چون فرانسه، انگلیس، ژاپن و عمان برای ادامه مسوولیت اعزام خواهند شد.

این در حالی است که هر ساله با پایان یافتن مدت ماموریت برخی سفیران تغییر و تحولاتی 
نیز در ترکیب تیم نمایندگی های ایران در خارج از کشور ایجاد می شود. بعد از تحلیل های  
متفاوتی که در این ارتباط ارائه شد تاکنون گمانه زنی های تغییر عراقچی و روان چی درست از 
آب درنیامده و این دو دیپلمات ارشد کشورمان احتمالا هم چنان در مسوولیت فعلی خود انجام 
وظیفه خواهند کرد. گرچه برخی خبرها در این زمینه گویای این است که حسن روحانی، 
رییس جمهوری با تغییر این دو به خصوص تغییر سیدعباس عراقچی که مسوولیت پیگیری 

اجرای برجام را نیز برعهده دارد موافقت نکرده است.
اما در مورد تغییر حسین امیرعبداللهیان بحث و گمانه زنی ها، متفاوت از دو همکار قبلی اش 
بود. خبر تغییر این دیپلمات ارشد وزارت خارجه کشورمان بر خلاف دو تغییر قبلی با تکذیب 
مواجه نشد و حتی این موضوع تایید شد که وی قرار است به عنوان سفیر جدید ایران در عمان 
مشغول به کار شود. موضوعی که روند اداری آن طی شده بود و حتی در این چارچوب سفیر 
پیشین ایران در عمان »علی اکبر سیبویه« با اتمام زمان ماموریتش به تهران بازگشته و مقامات 

عمانی منتظر اعزام حسین امیرعبداللهیان به عنوان سفیر جدید ایران به این کشور بودند.
از زمان جدی شدن این تحول، برخی از رسانه ها این موضوع را مطرح کردند که محمدجواد 
ظریف تحت فشار برخی عناصر و جریان ها مجبور به تغییر این معاون خود شده موضوعی  
که وزیر خارجه در اواخر اسفند سال 94 در مصاحبه با ایسنا آن را رد کرد و گفت: کسانی که 
من را می شناسند می دانند که اگر قرار بود با فشار کسی سیاست هایم را عوض کنم برجام به 
نتیجه نرسیده بود و تاکنون برنامه ام در وزارت خارجه را نیمه کاره گذاشته و از این مسوولیت 

کنار می رفتم.
ظریف تاکید کرد: نه از سوی دولت تاکنون در مورد تغییر یا جابه جایی شخصی به من فشار 
آورده شده است و نه آقای رییس جمهور چنین اقدامی را انجام داده است. آقای رییس جمهور 
همواره با بزرگواری مسائل مربوط به وزارت خارجه را دنبال کردند ولی متاسفانه برخی به دنبال 

فضاسازی هستند.
 به گزارش ایسنا انتظار رسانه ها برای رسمی و علنی شدن این تغییرات در سال 95 حدود 
سه ماهی طول کشید تا این که در روز یک شنبه هفته جاری ظریف برخی از تغییرات جدید 
در وزارت خارجه را طی احکامی ا علام کرد؛ البته تغییراتی که بعضی  از آن ها غیرمنتظره بود. 
در این تغییرات حسین جابری انصاری که از آبان ماه جایگزین مرضیه افخم، سخنگوی وزارت 
خارجه شده بود، به دفتر قبلی حسین امیرعبداللهیان اسباب کشی کرد و بهرام قاسمی یکی 
از دیپلمات های باسابقه کشورمان که در چند سال اخیر در مرکز استراتژیک مجمع تشخیص 
مصلحت نظام مشغول به خدمت بود از نیاوران به خیابان سی تیر نقل مکان کرد و قرار است از 

شنبه مسوولیت سخنگویی دستگاه دیپلماسی کشور را بر عهده بگیرد.
برخلاف تصور عموم که همه فکر می کردند حسین امیر عبداللهیان با کوله باری از تجربه و 
فعالیت های ارزنده قرار است به زودی از تهران به مسقط برود، خبر آمد که وی به عنوان مشاور 
وزیر خارجه منصوب شده است و قرار نیست که او به عنوان سفیر جدید در عمان مشغول 

به کار شود.
روز یک شنبه یک منبع آگاه در وزارت خارجه در این ارتباط به خبرنگار ایسنا گفت: همه 
روند برای اعزام آقای امیرعبداللهیان به عمان طی شده بود ولی ایشان در لحظه آخر به خاطر 

مسائل خانوادگی و شخصی ترجیح دادند که در تهران ادامه مسوولیت دهند.
 پس از این تغییرات در دستگاه دیپلماسی مباحث مختلفی در ارتباط با این تغییر مطرح 
شده چنان که برخی تاکید دارند که ایجاد تغییر و تحولات در وزارت خارجه حق وزیر است 
و با تغییر یک نفر سیاست های  کلان نظام تغییر نمی کند و عده ای دیگر نظری متفاوت دارند 
و می گویند این تغییر در زمان مناسبی صورت نگرفته و ممکن است این پیام را به برخی از 
کشورهای منطقه بدهد که ایران می خواهد سیاست های خود را در ارتباط با جریان مقاومت 
و مسائل منطقه از جمله بحران سوریه، عراق و یمن تغییر دهد. غافل از این که سیاست های  
کلان کشور در ارتباط با این مسائل با خرد جمعی و در سطوح عالی کشور اتخاذ می شود و با 
تغییر یک نفر تحولی در سیاست های کلان وزارت خارجه ایجاد نخواهد شد و از دیگر سو این 
تغییر به این معنا نیست که از تجربیات مفید و ارزشمند  افرادی چون حسین امیرعبداللهیان، 

دیپلمات ارشد کشورمان در ارتباط با حوزه کاری  و تخصصی اش استفاده نخواهد شد.
با ادامه انتقاد برخی رسانه ها از تغییر حسین امیرعبداللهیان، محمد جواد ظریف در پاسخ به 
سوال خبرنگار ایسنا درباره گمانه زنی های منتشر شده در برخی رسانه ها درباره دلایل تغییرات 
اخیر در وزارت امور خارجه اعلام کرد:  تصمیم در مورد تغییر برخی مدیران ارشد وزارت خارجه 
بر اساس برنامه ها و اولویت های کاری روابط خارجی کشور و مدت ها قبل از عید امسال گرفته 
شد ولی برای حفظ شئونات همکاران با تاخیر انجام و همان زمان رسانه ها خبر تغییر را منتشر 

و من هم در اظهاراتی تغییر و گردش مدیران وزارت امور خارجه را کاملا طبیعی خواندم.
ظریف افزود: توهینی بالاتر از این نسبت به جمهوری اسلامی متصور نیست که ادعا شود 
تغییر مقاماتش به درخواست این و آن انجام می شود. تاکنون هیچ کس در منطقه و یا خارج از 
آن جرات چنین درخواستی از ایران اسلامی نداشته و هیچ گاه نخواهد داشت. امیدواریم برخی 
به خاطر ملاحظات داخلی، قبح عبور از این خطوط قرمز نظام مقتدر و سربلند جمهوری 

اسلامی را نشکنند.
وزیر امور خارجه هم چنین گفت: محور مقاومت قوی تر از آن است که به افراد خاص گره 
زده شود و آن ها که چنین تحلیل هایی ارائه می کنند خواسته یا ناخواسته بیش از آن که مقاومت 
را تقویت کنند آن را تضعیف می کنند. چگونه است که گروه ها و افرادی که تندترین شعارهای 
انقلابی را مطرح می کنند بدون  خودباوری، تصورات دروغینی درباره روش انتصاب در جمهوری 

اسلامی و نظام بر آمده از انقلاب اسلامی را در مخیله خود گنجانده و آن را منتشر می کنند؟
در ارتباط با این تغییر و تحولات خبرنگار ایسنا با دو تن از نمایندگان مجلس که عضو 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس هستند و هم چنین دو سخنگوی پیشین 

وزارت خارجه گفت وگو کرده و نظر آن ها درمورد این تغییر و تحولات جویا شده است.
حمیدرضا آصفی با بیان این که آقای حسین امیر عبداللهیان یکی از دیپلمات های بسیار 
برجسته، توانمند و انقلابی در حوزه عربی است تصریح کرد: البته باید این موضوع را نیز درنظر 
گرفت که ایجاد تغییرات در وزارت خارجه حق وزیر است و با تغییر یک نفر سیاست های کلان 

کشور در ارتباط با مسائل بین المللی و منطقه ای تغییر نمی کند.
سخنگوی پیشین وزارت خارجه با تاکید بر این که در توانمندی های حسین امیرعبداللهیان 
شکی نیست و کم تر کارشناسی به مانند او در وزارت خارجه داریم، افزود:  از دیگر سو این که 

وزیر، معاون یا مدیرکل خود راعوض کند و تغییراتی را ایجاد کند حق او است.
وی در  مورد این تحلیل که برخی معتقدند این تغییر و جابه جایی در زمان مناسب صورت 
نگرفته است، تصریح کرد: در این ارتباط باید مسوولان وزارت خارجه ارزیابی داشته باشند که 
تغییرات در چه مقطعی باید صورت بگیرد، البته معمولا تغییرات در وزارت خارجه در همین 

ایام انجام می شود.
این دیپلمات ایرانی هم چنین با اشاره به این که سیاست های کلان کشور در ارتباط با مسائل 

منطقه از جمله سوریه و عراق فقط در اختیار وزارت خارجه نیست و این سیاست ها با تدبیر 
جمعی و در  سطوح عالی کشور اتخاذ می شود، افزود: بنابراین این گونه نیست که با تغییر یک 

فرد سیاست های کلان نظام تغییر کند.
آصفی با اشاره به برخی از تحلیل ها از جمله تحلیل هایی که از سوی رسانه های سعودی در 
ارتباط با این تغییر ارائه می شود، گفت: این که گفته می شود ایجاد چنین تغییری در راستای  
ایجاد تغییر در مواضع ایران در ارتباط با مسائل منطقه است موضوعی بی پایه و اساس است 
و امری است که از سوی رسانه های سعودی دامن زده می شود. آن ها در مورد مسائل منطقه 
شکست خورده اند و برای منحرف کردن افکار عمومی، در مورد مسائل منطقه از جمله بحرین 
چنین مسائلی را مطرح می کنند و این شیطنتی است که رسانه های مرتجع عربی در حال 

انجام آن هستند.
 محمود محمدی یکی دیگر از سخنگویان پیشین وزارت خارجه  نیز در گفت وگو با خبرنگار 
ایسنا با تاکید بر این که هر تغییری در دستگاه دیپلماسی هم مثبت است و هم می تواند تعابیر 
متفاوتی را به همراه داشته باشد، افزود: در فرآیند آن چه که صورت گرفته نیروهای توانمند 
و حرفه یی مسوولیت امور را بر عهده گرفته اند. آقای بهرام قاسمی که جایگزین آقای جابری 
انصاری در سمت سخنگویی وزارت خارجه شده اند دارای توانمندی ها و پیشینه  لازم در عرصه 
دیپلماتیک هستند. از دیگر سو آقای جابری انصاری نیز که جایگزین آقای امیر عبداللهیان 
شده اند، دارای سابقه و تجربه خوب و چشم گیری در حوزه عربی و آفریقایی هستند و هر دو 
در چارچوب مسوولیت هایی که برای آن ها در نظر گرفته شده است دارای تسلط کافی هستند.

این دیپلمات پیشین کشورمان با تاکید بر این که حسین امیرعبداللهیان نیز دارای 
فعالیت های چشم گیر و مفیدی در حوزه عربی و آفریقایی است، گفت:  قطعا از توانمندی و 
تجارب ایشان در سطوح دیگر استفاده می شود و این تغییر به معنای کنار زدن نیروهای توانمند 

نیست بلکه قطعا از این افراد و تجربیات آن ها در حوزه کاری شان استفاده خواهد شد.
محمدی با تاکید مجدد بر این که این حق وزیر است که برای به عرصه رساندن خلاقیت 
و توانمندی های نیروهای خود تغییراتی را ایجاد کند و فرصت های جدیدی را برای دیگر 
نیروهایش فراهم کند، افزود: ولی همان طور که اشاره کردم این به آن معنا نیست که از توانمندی 

و تجربیات مسوولان قبلی استفاده نمی شود.
سخنگوی پیشین وزارت خارجه با بیان این که من فکر می کنم این تغییرات اثرات مثبتی 
را بر سیاست خارجی کشور داشته باشد تاکید کرد: سابقه و تجارب این هر سه نفر در طول 

فعالیت کاری شان مفید و ارزشمند است.
 در این ارتباط حشمت الله فلاحت پیشه، نایب رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس نیز با بیان این که در خصوص جابه جایی صورت گرفته در حوزه معاونت عربی و 
آفریقای وزارت خارجه باید توضیحات وزیر را شنید گفت: به هر حال این جابه جایی از اختیارات 

وزیر امور خارجه بوده است به همین دلیل معتقدم نباید قضاوت یک جانبه صورت گیرد.
او با تایید عملکرد حسین امیرعبداللهیان گفت: آقای امیرعبداللهیان دیپلمات خبره و آشنا 
به عمق استراتژیک منطقه یکی از نیروهای قوی و مجرب بود که در دوران مسوولیتش نقش 
به سزایی و راهبردهای خوبی داشت و آن هم در شرایطی که حوزه کاری شان حوزه بسیار 

حساس و مهمی به شمار می آید.
علی نجفی خوشرودی، دیگر نماینده مجلس  که دارای سابقه فعالیت در عرصه دیپلماتیک 
است و اکنون با ورود به مجلس دهم به  عضویت کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی  
درآمده است، تغییرات در وزارت خارجه را امری طبیعی دانست و گفت: طبیعتا آقای دکتر 
ظریف بر اساس مجموعه شرایط تصمیم جابه جایی گرفتند البته آقای امیرعبداللهیان از 
دیپلمات ها و مدیران با سابقه و مجرب، کارشناس و متخصص در حوزه معاونت عربی و آفریقای 

وزارت خارجه بودند.
وی هم چنین گفت:  پیشینه و فعالیت آقای جابری انصاری نیز حکایت از توانمندی های 
ایشان در این حوزه دارد از این رو این تغییرات طبیعی است و می تواند گام جدیدی برای تقویت 
بیش از پیش وزارت خارجه و پیگیری مسائل مهم باشد. تغییراتی که می توان آن را در نهایت 

مثبت ارزیابی کرد.
نجفی با تاکید بر این که سیاست های حاکم بر وزارت خارجه مشخص و در چارچوبی 
معین انجام می شود گفت:  طبیعتا افراد در مسوولیت های مختلف باید سیاست های کلی را 
اجرایی کنند و دستگاه های ذی ربط با تبادل نظر و هم فکری کمک های  لازم را به دستگاه 

دیپلماسی می کنند.
به هر حال و با وجود این که برخی رسانه ها و افراد تندرو داخلی و خارجی سعی کردند با 
تقبیح و تشویق خود تغییر حسین امیرعبداللهیان را به نفع خود تمام کنند اما باید به این نکته 
توجه کرد که دیپلمات های همه کشورها منعکس  کننده سیاست های کشورشان هستند و 
نمی توانند مواضعی خارج از چارچوب منافع ملی خود داشته باشند و در همین راستا مواضع 
حسین امیرعبداللهیان در وزارت خارجه مواضع شخص ایشان نبود که با تغییرش مواضع ایران 

در قبال مسائل منطقه و به خصوص سوریه، یمن، عراق و بحرین تغییر کند.

چرا سخنگو و معاون عربی و آفریقایی وزارت خارجه تغییر کرد؟

تغییر دیپلمات یا تغییر موضع؟
با وجود این که برخی رسانه ها و افراد تندرو 

داخلی و خارجی سعی کردند با تقبیح و تشویق 
خود تغییر حسین امیرعبداللهیان را به نفع 

خود تمام کنند اما باید به این نکته توجه کرد 
که دیپلمات های همه کشورها منعکس  کننده 
سیاست های کشورشان هستند و نمی توانند 
مواضعی خارج از چارچوب منافع ملی خود 

داشته باشند و در همین راستا مواضع حسین 
امیرعبداللهیان در وزارت خارجه مواضع شخص 
ایشان نبود که با تغییرش مواضع ایران در قبال 

مسائل منطقه و به خصوص سوریه، یمن
عراق و بحرین تغییر کند

دیــدگاه
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است كه تدبیر مایه آفت و گزند مى شود

شنبه - پنجم تیرماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4034

نامحــرمانه
مدیرعامل بانک رفاه برکنار شد 

در پی فرمایش روز چهارشنبه رهبر معظم انقلاب و پیگیری وزیر کار، علی صدقی - مدیر عامل بانک 
رفاه - استعفا کرد و مبلغ 240 میلیون تومان به خزانه بازگشت. داستان پرداخت های نامتعارف از سابقه 
طولانی برخوردار است. این موضوع اگرچه تااندازه  زیادی به مناقشات سیاسی میان گروه های مختلف 
تبدیل شده اما به نظر می رسد پس از فاش شدن دریافتی چند تن از مدیران، حالا به یکی از موضوعات 
حساس در سطح نظام سیاسی تبدیل شده است. موضوع دریافت حقوق های نجومی به حدی رسیده که 
حتی مقام معظم رهبری نیز به آن ورود کردند و در دیدار با هیات دولت بر پیگیری آن تاکید داشته اند. 
در همین راستا یک مقام مطلع و مسئول در وزارت کار، رفاه و تأمین اجتماعی به ایسنا گفت که علی 
صدقی - مدیر عامل بانک رفاه - توسط وزیر عزل شده است. علی ربیعی در اولین قدم، با پیگیری این 
موضوع در وزارت کار، باعث شد مدیر عامل بانک رفاه استعفا دهد و مبلغ 240 میلیون تومان نیز به این 
بانک مسترد شود. حالا باید دید آیا پیشتازی دولت در برخورد با حقوق های نجومی و دفاع از بازگرداندن 

منابع به بیت المال به دیگر ارکان قدرت نیز سرایت خواهد کرد؟

تماس تلفنی آیت الله سیستانی با شیخ عیسی قاسم 
آیت الله سیستانی در تماس تلفنی خود با آیت الله عیسی قاسم برجایگاه ویژه ایشان در قلب ها تاکید 
کرد. به گزارش ایسنا، به نقل از سایت شبکه خبری المنار، آیت الله سید علی سیستانی، مرجع عالی قدر 
شیعیان در تماس تلفنی خود با آیت الله عیسی قاسم، مرجع شیعیان بحرین که اخیرا نظام این کشور 
تابعیت وی را سلب کرده است عنوان داشت: جایگاه شما در قلب ما است. وی در ادامه افزود: جای شما در 
قلب هاست و آنچه که اخیرا روی داده به شما لطمه ای وارد نمی کند. آیت الله سیستانی در این تماس 
تلفنی نسبت به تلاشهای آیت الله عیسی قاسم در دفاع از حقوق مردم بحرین با استفاده از روشهای 
مسالمت آمیز قدردانی کرد. وی هم چنین در پایان مکالمات تلفنی خود از خداوند متعال خواست تا آیت 
الله عیسی قاسم و مؤمنان بحرین را حفظ کند و تاکید کرد که هر آنچه از دستش بر می آید برای این 

مساله و دفاع از آن انجام می دهد.  

آیا ساخت »خندوانه« متوقف شده است؟ 
دکتر حسین کرمی مشاور امور نمایشی سیما در خصوص جریان سازی برنامه های شبکه نسیم و 
شایعه قطع برنامه »خندوانه« گفت: برنامه هایی که تا به امروز شبکه تولید کرده و به برند خوبی تبدیل 
شده، به هیچ عنوان قطع نخواهد شد و همچنان به تولید خود ادامه خواهند داد و تمام متن هایی که در 
راستای قطع برنامه »خندوانه« در فضای مجازی در حال دست به دست شدن هست تنها شایعاتی است 
که رقبا می سازند. برنامه هایی چون خندوانه، دورهمی و شب کوک که تا به امروز ارتباط مخاطب با شبکه 
را ایجاد کردند، همچنان ادامه دار خواهند بود. کرمی خاطرنشان کرد: رامبد جوان مجری توانمند تلویزیون 
در این مدت برای ساخت برنامه ای به این گستردگی فشار و استرس بالایی را تحمل کرده که با توجه 
به جلو بودن ضبط برنامه پیشنهادی در جهت استراحتی چند روزه به آن ها دادم که با انرژی مضاعف 

مجدد، برنامه را تولید کنند.

صدور حکم جلب مدیرعامل شرکت هواپیمایی آسمان 
 یک عضو هیات مدیره شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران از صدور حکم جلب مدیرعامل شرکت 
هواپیمایی آسمان به دلیل نپرداختن بدهی های این شرکت هواپیمایی خبر داد. غلامحسین باقریان ضمن 
اعلام این خبر گفت: به  منظور وصول مطالبات و استیفای حقوق شرکت  فرودگاه ها از سال گذشته جلسات 
متعددی با شرکت های هواپیمایی بدهکار برگزار و هشدارهای لازم به مدیران عامل این شرکت ها در خصوص 
عدم پرداخت بدهی هایشان داده شد. باقریان گفت: شرایط به وجود آمده شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی 
ایران را بر آن داشت تا علی رغم میل باطنی راهکار قضایی را برای برخورد با شرکت های هواپیمایی بدهکار 

انتخاب کند و در این زمینه اقدام به گرفتن حکم جلب مدیرعامل شرکت هواپیمایی آسمان کرد.

»نازنین زاغری« به تهران منتقل شد
دادستان عمومی و انقلاب تهران از انتقال نازنین زاغری متهم امنیتی از کرمان به زندان تهران خبرداد 
و گفت: این فرد در کرمان دستگیر شده بود و اکنون به تهران منتقل شده است. پرونده  وی به دلیل عدم 
صلاحیت رسیدگی به تهران ارسال شده و متهم دو تابعیتی است. جعفری دولت آبادی به جهت محرمانه 
بودن مرحله تحقیقات در دادسرا، از بیان جزئیات بیشتر در این زمینه خودداری کرد. همچنین در ادامه 
برخورد قاطع با عناصر و شبکه های وابسته به بیگانه، هما هودفر عضو هیات مدیره و از بنیانگذاران موسسه 
برانداز »ولوم« که در دفتر مرکزی لندن فعالیت می کند نیز به اتهام فعالیت های ضدامنیتی توسط ضابطین 
قضایی بازداشت شد. دادستان عمومی و انقلاب تهران هم چنین در رابطه با آخرین وضعیت پرونده هما 
هودفر اظهار داشت: این فرد نیز تابعیت ایرانی کانادایی دارد؛ که در حوزه های فمینیسم و جرائم امنیتی 

ورود داشته و پرونده اش در دادسرای تهران تحت رسیدگی است.

اعتراف تلخ رئیس سازمان هواشناسی
رئیس سازمان هواشناسی گفت: یکی از بخش های کاربر در راهداری بحث هواشناسی جاده ای 
است اما درحال حاضر پوشش کاملی بر جاده های کشور نداریم. داوود پرهیزکار با تاکید بر نیاز کشور به 
توسعه شبکه ایستگاه های هواشناسی جاده ای افزود: هم اکنون تعداد ایستگاه های هواشناسی جاده ای 
26 دستگاه است و طبق برنامه ششم توسعه قصد داریم آنها را به دو هزار ایستگاه افزایش دهیم البته به 
صورت پایلوت جاده های بین تهران و استان های همجوار به ویژه استان های شمالی که از ترافیک بالایی 
برخوردارند در اولویت هستند. معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: طرح افزایش ایستگاه های هواشناسی 
جاده ای مدون شده است و با تامین بودجه و اعتبارات تا پایان برنامه پنج ساله ششم به این هدف گذاری 

خواهیم رسید زیرا توسعه شبکه ایستگاه های هواشناسی جاده ای یک نیاز ملی است

هشدار ایران در مورد قدرت گرفتن »داعش خراسان«
معاون نماینده ایران در سازمان ملل در مورد قدرت  گرفتن گروه های تروریستی مانند داعش خراسان 
به شورای امنیت هشدار داد. ایران نگران گسترش فعالیت گروه های تروریستی در مرزهای شرقی این 
کشور با افغانستان است. به گزارش تابناک به نقل ازدویچه وله، غلامحسین دهقانی، معاون نماینده دائم 
ایران در سازمان ملل سه شنبه در نشست شورای امنیت در مورد قدرت گرفتن گروه های تروریستی در 
کشورهای همسایه ایران هشدار داد. غلامحسین دهقانی خواستار مقابله با گروه هایی مانند داعش خراسان 

،  نهضت اسلامی ازبکستان و نهضت اسلامی ترکستان شرقی شد.

کارمندمایکروسافت داماد حدادعادل شد!  
بنت الهدی حدادعادل دختر کوچك حداد عادل در برنامه رو به راه درباره ازدواجش با یکی از کارمندان 
شرکت مایکروسافت گفت: در زمانی که در خارج از کشور بودم با وی آشنا و به خاطر علاقه ای که ایشان 
به ایران و فرهنگ آن و امت اسلامی داشته حاضر شد تا رنج مهاجرت و غربت را به جان بخرد و به ایران 

بیاید و در اینجا زندگی کند.

واکنش محمدعلی کشاورز به خبر درگذشتش
محمد علی کشاورز در خصوص شایعه درگذشت خودش در اینستاگرام واکنش نشان داد و نوشت: 
حالا روان ما شاد و یادمان گرامی، چی نصیب شما میشه؟ حداقل تو طول 3 سال شایعه سازی محبت 
کنین غیر از این 4 تا عکس هم استفاده کنین من فقط 4 سال پیش بیمارستان بودم آخه این همه عکس 

چرا فقط همین؟

علت ترک نشست شانگهای از سوی ظریف
انتشار ادعای ترک اعتراضی ظریف در نشست سران سازمان همکاری شانگهای انتشار یافته در یکی 
از رسانه ها دیروز در سایت ها بازتاب یافت. معاون آسیا و اقیانوسیه وزارت امور خارجه در این باره گفت: 
ظریف نشست شانگهای را به نشانه اعتراض ترک نکرده، بلکه ادای نماز بوده است. رحیم پور با حضور در 
محل استقرار خبرنگاران در هتل بزرگ تاشکند به خبرنگاران گفت که اعتراضی نبوده و دلیلی هم وجود 

نداشته است. 

مهلت ارائه الکترونیکی اظهارنامه 
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روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم

اطلاعیه مهم  مالیاتی

رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به اینکه باید زمینه 
مناسب برای خدمت رسانی به زائران فراهم 
شود، گفت: متاسفانه در برخی شهرهای 
زیارتی، نه تنها الگو و مدل منظم، قابل انتقال 
به شهرها را در اختیار زائران و مسافران قرار 
نمی دهیم بلکه با برخی برخوردها و کمبودها 

باعث دلزدگی آنها نیز می شویم.
حجت الاسلام احمد مبلغی روز پنجشنبه 
در نشستی با حضور یونس عالی پور معاون 
هماهنگی امور زائران استانداری قم افزود: باید 
یک نوع نظم، زیبایی، انسجام و امکانات را در 
شهرهای زیارتی ایجاد کنیم تا آنها به الگو و 
اسوه برای سایر شهرها تبدیل شوند. وی با 
اشاره به عنوان قرآنی سیر در زمین گفت: 
سیر در زمین با فلسفه های وجودی متعددی 
در اسلام مطرح شده که یکی از آنها عبرت 
گرفتن ازطریق شکستن فضاهای محدود و 
کلیشه ای می باشد که انسان در پیرامون 

خود ایجاد کرده است. مبلغی با اشاره به اینکه 
به صورت طبیعی در یک جا ماندن، نوعی 
افسردگی و یکنواختی در انسان ایجاد می 
کند، گفت: اسلام به دنبال این است که انسان 
همیشه در شادابی و نشاط مستمر باشد، سیر 
در زمین و مسافرت، تنوع را در زندگی انسان 
معنا می بخشد. وی ادامه داد: اگر زیارت ابعاد 
سیاحتی و تفرجی هم پیدا کند خواست 
اسلام بهتر محقق خواهد شد و انسان با 
خروج از فضای گرفته و خسته کننده روحی 
تاثیرات معنوی زیارت را در کلان بهتر دریافت 
خواهد کرد. وی بااشاره به اینکه ما برای زیارت 
همراه با سیاحت برنامه های مشخصی نداریم، 
گفت: سیاحت و زیارت می توانند مکمل هم 
باشند وهر کدام در دیگری تاثیر بگذارند و در 
واقع زیارت و سیاحت به معنای جمع بین 
معنویت و مادیت است. مبلغی اظهار داشت: 
از دیگر فلسفه های سیر در زمین، معرفت 
افزایی نسبت به خداوند متعال و دیدن اماکن 

و وضعیت هایی است که فکر و ذهن را به 
سمت آفریده های خالق بی همتا منتقل می 
کند و ما باید برای سفرهای زیارتی برنامه 
ریزی مناسبی از این حیث هم داشته باشیم. 
عضو مجلس خبرگان رهبری تاکید کرد: از 
آنجا که اماکن زیارتی و شهرهای مقدس ما به 
عنوان الگو مطرح هستند زیارت ها باید تامین 
کننده حس الگوخواهی و الگوپذیری انسان 
باشد ولی ما برای این مساله نیز فکر چندانی 

نکرده ایم. 
مبلغی گفت: متاسفانه گاهی ناهنجاری 
های رفتاری در برخی از این شهرهای زیارتی، 
مشاهده می شود که متناسب با این جایگاه 
ها نیست. استادحوزه علمیه قم گفت: مسافر 
و زائر اگر در امکان مادی و رفاهی درستی 
قرار بگیرد جاذبه های سفر همیشه برای او 
باقی خواهد ماند و ما با وجود تلاش های انجام 
شده، ولی هنوز در شهر مقدس قم امکانات 
درستی برای پذیرش زائران نداریم. مبلغی 

خاطرنشان کرد: متاسفانه با گذشت این همه 
زمان، نتوانستیم برای قم یک فکر اساسی 
کنیم و این نیازمند به یک اعمال مدیریت 
و پیگیری جدی دارد تا امکانات استان که 
خوبی  به  است  زیارت  به  مربوط  بخشی 
مدیریت و هزینه شود. وی ادامه داد: باید برای 
زیارت به عنوان یک مساله مهم اجتماعی و 
مستمر فرانسلی برنامه ریزی و توجه بیشتری 
صورت گیرد. تلاش برای تشکیل فراکسیون 
زیارت از طریق ارتباط با نمایندگان، استفاده از 
مجامع نمایندگان استان قم، خراسان رضوی 
و فارس، ارائه پیشنهادی برای برنامه ششم 
توسعه در خصوص ترویج و توسعه زیارت 
به نمایندگان محترم مجلس، تلاش برای 
طراحی الگوی مطلوب زیارت، تلاش برای 
توسعه و ترویج وقف زیارت، آسیب شناسی 
برنامه های توسعه قبلی در باب زیارت و 
تشکیل جلسات کمیته به صورت منظم از 

مصوبات این نشست بود.

رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس:

کمبودها در شهرهای زیارتی باعث دلزدگی زائران می شود

اخبــار
مدیر املاک حقوقی اداره کل راه و شهرسازی استان قم:

رعایت شرایط خاص در خرید و فروش 
مسکن مهر الزامی است

مدیر املاک حقوقی اداره کل راه و شهرسازی استان قم گفت: تنظیم 
قرارداد اجاره عرصه در دفاتر رسمی ثبت، پراخت اقسط وام بانکی و استعلامیه 
راه و شهرسازی از شرایط خاص خرید و فروش واحدهای مسکن مهر است 

که باید رعایت شود.
ابوالفضل علیخانی روز پنجشنبه در گفت و گویی اظهار داشت: بدلیل 
آگاهی نداشتن تعدادی از شهروندان از شرایط خرید و فروش واحدهای 
مسکن مهر که به تبع آن دچار مشکلات مالی و اجتماعی عدیده ای شده اند، 
اعلام می شود هر نوع خرید و فروش واحدهای مسکن مهر، منوط به رعایت 
شرایط خاص اعلامی توسط این اداره کل است. وی افزود: از آنجا که عرصه 
)زمین( واحدهای مسکن مهر متعلق به دولت و زیر نظارت و مدیریت اداره 
های کل راه و شهرسازی می باشد، هر گونه دخل و تصرف مستلزم استفاده از 
تسهیلات یارانه ای و خرید و فروش آن ها تنها با رعایت شرایط خاص میسر 
است. وی هرگونه معامله )خرید و فروش( بدون لحاظ کردن شرایط خاص 
مطابق با ضوابط جاری را غیر قانونی دانست و افزود: طرفین معامله و تنظیم 
کنندگان مبایعه نامه ها و قول نامه ها متخلف و ملزم به تحمل عواقب ناشی 
از این نوع معاملات غیرقانونی می باشند. مدیر املاک و حقوقی اداره کل راه و 
شهرسازی قم به شرایط خاص اعلامی که شهروندان در صورت رعایت آن می 
توانند نسبت به خرید و فروش واحدهای مسکن مهر اقدام نمایند اشاره کرد 
و گفت: دارا بودن قرارداد اجاره عرصه واحد مربوطه که در دفاتر رسمی ثبت 
تنظیم شده و از مدت و اعتبار لازم برخوردار باشد از جمله شرایط خاص خرید 
و فروش واحدهای مسکن مهر است. علیخانی پراخت تمامی اقساط سررسید 
شده واحد مورد معامله )به تایید بانک( و پاسخ استعلام نقل و انتقال راه و 
شهرسازی استان را از دیگر شرایط خاص برشمرد وگفت: بی تردید در صورت 
پایبندی به مقررات وضع شده و رعایت شرایط خاص اعلامی خرید و فروش 

واحدهای مسکن مهر وفق قانون بلامانع است.

اصفهانیان مقدم خبرداد:

اجرای الگوهای مهندسی فضاهای سبز 
درشهرداری منطقه یک قم

شهردار منطقه یك قم گفت: 80 هزار متر مربع از مساحت پروژه تقاطع 
کمربندی امام علی )ع( و بلوار عماریاسر خارج از محدوده خدمات شهری 
بوده و تاکنون نزدیك به 300 میلیارد ریال برای رفع معارضین و تملکات این 

تقاطع هزینه شده است.
مهدی اصفهانیان مقدم، با اشاره به اینکه نزدیك به 42 میلیارد تومان برای 
رفع تملکات و معارضین پروژه های عمرانی منطقه یك شهرداری قم درنظر 
گرفته شده است، اظهار کرد: سال گذشته تملك 21 باب مغازه در محدوده 
پروژه سه سطحه شهدای 15 خرداد – عماریاسر انجام شده است و امسال 
برای تکمیل تملکات این پروژه نزدیك به 16 میلیارد تومان به صورت نقدی و 
غیرنقدی اعتبار درنظر گرفته شده است. وی از همکاری شهروندان در تقاطع 
کمربندی امام علی )ع( و بلوار عماریاسر تشکر کرد و با بیان اینکه این پروژه 
شهری با محوریت شهرداری منطقه یك قم دنبال می شود، اضافه کرد: 80 هزار 
متر مربع از مساحت این پروژه خارج از محدوده خدمات شهری بوده و نزدیك 
به 30 میلیارد تومان برای رفع معارضین و تملکات این تقاطع هزینه شده است. 
شهردار منطقه یك قم با تاکید بر اینکه پروژه های شهری برای خدمات رسانی 
مطلوب تر به شهروندان و تسهیل امور آنهاست، تصریح کرد: شهرداری با 
رویکرد رعایت حقوق مردم در این پروژه ها فعالیت های خود را دنبال می کند. 
اصفهانیان مقدم با بیان اینکه در سال جدید بسترهای خدمات رسانی به 
شهروندان به شیوه مطلوب تر فراهم سازی می شود، خاطرنشان کرد: در راستای 
توسعه و گسترش سیما و منظر شهری، اجرای الگوهای مهندسی فضاهای 
سبز، آبیاری مکانیزه و کاشت درختان متناسب با اقلیم برنامه های مناسبی در 

دستور کار شهرداری منطقه یك قم قرار گرفته است.

شهردار منطقه 5 قم:

بوستان های منطقه 5 ایمن سازی می شوند
شهردار منطقه 5 قم از ایمن سازی 24 بوستان این منطقه در طول سال 

جاری خبرداد.
ایمن سازی  کار  گذشته  ماه  سه  طی  داشت:  اظهار  ترکمن،  احمد 
بوستان های منطقه 5 به اتمام رسیده است. شهردار منطقه 5 افزود: بوستان 
و... وضعیت مناسبی نداشت  از نظر جدول کشی، کف پوش  محلاتی که 
ایمن سازی و جدول کشی شده و در حال حاضر عملیات کف پوش این بوستان 
در حال انجام است. وی ادامه داد: کار ایمن سازی بوستان های نیاز، حضرت 
رقیه و ولیعصر )عج( نیز به اتمام رسیده است. شهردار منطقه 5، از ایجاد 50 
سکوی جدید در بوستان جنب مسجد مقدس جمکران خبر داد و افزود: پیش 
از این سکوهایی برای این بوستان احداث شده بود که شهرداری منطقه 5 
در راستای خدمات رسانی مطلوب به شهروندان اقدام به ایمن سازی و ایجاد 
امکانات بیشتر در این بوستان کرد. وی از احداث دو بوستان رضوی در منطقه 
درودگران و بوستان 4 هکتاری در انتهای خیابان شهید پیرویسی شهر قائم تا 
پایان امسال خبرداد. ترکمن اظهار داشت: اعتبارات احداث بوستان رضوی از 
محل اعتبارات سفر مقام معظم رهبری و شهرداری تأمین می شود. شهردار 
منطقه 5 با بیان اینکه احداث بوستان رضوی به مساحت 3200 مترمربع از 
ابتدای سال آغاز شده است افزود: با اعطای اعتبارات سفر مقام معظم رهبری از 
ابتدای تیرماه این پروژه با جدیت دنبال خواهد شد تا در پایان سال در اختیار 
شهروندان قرار گیرد. وی با بیان اینکه در حال حاضر 24 بوستان در سطح 
منطقه 5 وجود دارد خاطرنشان کرد: در تلاشیم سرانه فضای سبز منطقه را از 

4.9 متر مربع تا پایان سال به بیش از 5 متر افزایش دهیم.

شهردار منطقه هفت قم خبرداد:

اجرای طرح بهسازی سنگفرش
 میدان آستانه

شهردار منطقه هفت قم با اشاره به اجرای طرح بهسازی سنگفرش میدان 
آستانه گفت: سنگفرش این میدان با گذشت سالها نیازمند بهسازی و زیبا 

سازی بود که در دستور کار طرح های عمرانی این منطقه قرار گرفته است.
علیرضا اقبالیان گفت: اجرای فاز نخست طرح عمرانی بهسازی سنگفرش 
میدان آستانه با 300 متر مربع مساحت پایان یافت. وی افزود: این طرح با 
توجه به نیاز بهسازی سنگفرش میدان آستانه پس از گذشت قریب به 20 
سال و لزوم ترمیم و زیباسازی محوطه های عمومی اطراف حرم مطهر حضرت 
فاطمه معصومه )س( در دستور کار اداره فنی و عمرانی شهرداری منطقه 
هفت قرار گفت. شهردار منطقه هفت اظهار داشت: فاز نخست این طرح با 
حداقل تخریب و با سرعت بالا اجرا گردیده است و محوطه میدان آستانه 
برای برگزاری مراسم لیالی قدر آماده گردیده است. اقبالیان با اشاره به تعویض 
سنگ های فرسوده و معیوب گفت: در این طرح با شناسایی محلهایی که 
بیشترین آسیب را دیده اند کلیه سنگهای شکسته، تعویض گردیده و ضمن 

بهسازی کفپوش، نسبت به زیبا سازی میدان آستانه نیز اقدام شده است.

رئیس مرکز بهداشت استان قم اعلام کرد:

کشف و معدوم سازی چهار تن 
مواد غذایی غیرقابل مصرف

رئیس مرکز بهداشت استان قم گفت: با تشدید نظارت های بهداشتی، از 
اول ماه رمضان امسال تا کنون بیش از چهار تن مواد غذایی غیرقابل مصرف 

در قم کشف و معدوم سازی شد.
مرتضی آقاحسنی با اشاره به اینکه نظارت های بهداشتی بر مراکز تهیه 
و توزیع مواد غذایی همچنان به شدت ادامه دارد افزود: درهمین راستا تعداد 
208 مورد نمونه برداری انجام شد که 158 مورد آن اختصاص به مواد غذایی 
مصرفی در ماه مبارک رمضان دارد. وی اضافه کرد: میزان زولبیا و بامیه خارج 
شده از سطح عرضه و مصرف به 797 کیلوگرم، آش و حلیم 124 کیلوگرم و 
سایر مواد غذایی سه هزار و 372 کیلوگرم می باشد که در مجموع چهار هزار 
و 293 کیلوگرم مواد غذایی غیرقابل مصرف توقیف و معدوم شده است. وی 
افزود: شش اکیپ نظارت های ویژه ماه رمضان به صورت روزانه فعالیت می 
کنند که در این مدت تعداد دو هزار و 425 مورد بازرسی بهداشتی از مراکز 
تهیه و توزیع مواد غذایی، اماکن عمومی، اماکن بین راهی و 474 مورد نظارت 
بر مراکز تهیه و توزیع آش، حلیم و قنادی ها صورت پذیرفته است. آقاحسنی 
با اشاره به شناسایی مراکز متخلف گفت: با حساسیت و نظارت های دقیق 
کارشناسان تعداد 22 مرکز متخلف شناسایی و به مراجع قضایی معرفی و 

172 مورد اخطار بهداشتی صادر شده است. 

از  قم  زیربنایی شهرداری  امور  و  معاون شهرسازی 
تصمیم برای احیای خط B متروی قم خبر داد.

 B دکتر علیرضا قاری قرآن، با اشاره به اینکه خط
متروی قم که از پردیسان تا فرهنگیان امتداد دارد به 
دلیل در دستور کار قرار گرفتن منوریل فراموش شده بود 
اظهار داشت: شرایط جدید موجب شده تغییراتی در این 
تصمیم گیری ایجاد شود و اکنون تصمیم استان بر این شد 
که خط B که مصوبه آن از قبل در استان وجود دارد٬ از 
پردیسان آغاز شود. وی با اشاره به اینکه شهرداری به دنبال 
تأمین مالی و اقدامات اولیه برای احیای این خط است 
افزود: این خط به این دلیل که از خیابان های صفائیه و ارم 
می گذرد و به حرم می رود بسیار مغتنم است و ما حتماً 
باید به دنبال پوشش حرم با سیستم های ریلی باشیم تا 
بتوانیم بار بزرگی از ترافیك هسته مرکزی شهر قم برداریم. 
معاون شهردار قم با اشاره به اینکه عبور منوریل از ایستگاه 
میدان مطهری نمی تواند پوشش مناسبی برای مسافران 
حرم مطهر محسوب شود اظهار داشت: یکی از ایراداتی که 
به منوریل گرفته می شود این است که این خط محورش 
در مقایسه با مصوبه ای که برای مترو وجود داشت٬ جا به 
جا شده است. وی افزود: با جا به جایی خط B متروی قم 
با منوریل در واقع مطلوبیتی که برای پوشش 19 دی و 
امتداد حرم وجود داشت٬ از دست رفته است و دسترسی 
ایستگاه های منوریل در میانه رودخانه با دسترسی که 

ایستگاه مترو درون بافت پرتراکم می تواند داشته باشد٬ 
قابل مقایسه نیست. قاری قرآن با اشاره به اهمیت پوشش 
مترو در مناطق شمالی شهر قم که کانون های جمعیت 
را تشکیل می دهند گفت: بنا بر این است که خط B را 
بر محور خودش از پردیسان تا فرهنگیان ادامه دهیم و از 
 C حدود مصلا یك خط سومی که نامش را می گذاریم خط
از مصلا تا میدان امام خمینی )ره( پیش ببریم. وی با اشاره 
به تلاش شهرداری برای تأمین مالی خط B متروی قم 
تصریح کرد: امیدواریم در مجموعه مدیریت شهری بتوانیم 

این خط را در سال 95 عملیاتی کنیم

اجرای پروژه های شاخص عمرانی
 با 400 میلیارد تومان اعتبار

دکتر قاری قرآن دربخش دیگری از سخنان خود با 
بیان اینکه در سال 95 نزدیك به 400 میلیارد تومان مربوط 
به پروژه های شاخص عمرانی شهر هستند، اظهار کرد: 
بودجه 95 شهرداری قم بیش از هزار و 300 میلیارد تومان 
است که نزدیك به هزار میلیارد تومان آن به بخش عمرانی 
اختصاص دارد. وی با بیان اینکه هفت تقاطع غیرهمسطح 
و بلوار و یك مجموعه پارك آبی جزو پروژه های شاخص 
و مهم قم هستند، خاطرنشان کرد: پروژه های تقاطع سه 
سطحه 15 خرداد، تقاطع سه سطحه شهیدان محمودنژاد، 
تقاطع امام علی، پل روگذر میثم، بلوار مرجعیت، پل 

زیرگذر پیامبر اعظم و رمپ و لوپ B  پل 9 دی جزو 
این پروژه ها هستند. معاون شهردار قم با اشاره به وضعیت 
پروژه بلوار مرجعیت خاطرنشان کرد: فاز نخست این پروژه 
اردیبهشت ماه افتتاح شد و فاز دوم آن اوایل نیمه دوم 
سال و فاز سوم نیز تا منطقه پردیسان تا پایان سال به بهره 

برداری می رسد. 
وی با بیان اینکه پروژه تقاطع سه سطحه شهیدان 
محمودنژاد یکی از پروژه های ویژه و کلیدی برای شهر قم 
است، افزود: این پروژه اوایل سال آغاز شده و طبق برنامه 
سعی داریم تا پایان سال آن را به بهره برداری برسانیم. 
قاری قرآن با تاکید بر اینکه راه اندازی تقاطع سه سطحه 
شهیدان محمودنژاد ظرفیت ویژه ای را برای شهر ایجاد 
خواهد کرد، گفت: این پروژه تأثیر بسزایی در تسهیل عبور 
و مرور در محور پرتردد بلوار جمهوری و بلوار شهیدان 

محمودنژاد خواهد داشت. 
وی تأخیر در تکمیل پروژه های تقاطع 15 خرداد و 
عماریاسر و روگذر میثم را یادآور شد و گفت: مشکل این 
پروژه ها رفع شده و تا اوایل نیمه دوم سال هر دو پروژه در 
اختیار مردم قرار خواهد گرفت. معاون شهرسازی و امور 
زیربنایی شهرداری قم وضعیت پروژه تقاطع عماریاسر و 
امام علی را مورد توجه قرار داد و گفت: این پروژه نیز با توان 
ویژه ای آغاز شده و بیش از 55 درصد پیشرفت فیزیکی 

دارد که طبق زمانبندی پیشرفت دارد.

معاون شهردار قم:

خط دوم متروی قم احیا می شود

دادستان گنجی از آزادی تمامی زندانیانی 
که شاکی خصوصی نداشته و محکومیت آن ها 

کمتر از 6 ماه باشد خبر داد.
ازظهر  پیش  گنجی  برزگر  مصطفی 
جمع  در  خبری  نشستی  در  پنج شنبه 
خبرنگاران و اصحاب رسانه استان قم گفت: 
داشته  محکومیت  ماه  زیر 6  که  زندانیانی 
باشند، در صورتی که شاکی خصوصی نداشته 
باشند و جرائم آن ها جزو جرائم خاص نباشد 
به مناسبت عید فطر همگی آن ها آزاد خواهند 
قم  استان  انقلاب  و  عمومی  دادستان  شد. 
گفت: فضای مجازی قم به روز رصد می شود و 
تیم های خاصی، گروه های اجتماعی را به طور 
مرتب چک می کنند. وی بیان داشت: انتشار 
تصاویر مستهجن و مبتذل در فضای مجازی 

جرم است و زندانی دارد که در صورت مشاهده برخورد 
می شود. گنجی افزود: با تبلیغات سالن های آرایش که وضع 

نامطلوب در فضای دارند نیز برخورد می شود.
از کشورهای  وی اظهار داشت: در شهر قم ساکنانی 
مختلف زندگی می کنند که ماهانه به طور متوسط بین 15 
تا 20 درصد جرائم اتفاق افتاده در استان؛ مربوط به اتباع 
کشورهای دیگر است. دادستان قم در خصوص وضعیت 
جرائم خشن در این استان نیز اظهار داشت: قم از نظر جرائم 
خشن رتبه سوم کمترین جرائم را در کشور داشته است و ما 

در این زمینه وضع مطلوبی داریم.
قم  در  اسلحه  با  قتل  مورد  یک  اخیراً  داد:  ادامه  وی 
داشته ایم که متأسفانه چند نفر از افراد شرور و سابقه دار به 

دلیل مشکلات شخصی این حادثه را رقم زدند.
گنجی افزود: افرادی که سه فقره محکومیت در یک جرم 
را در استان قم داشته باشند، مورد شناسایی قرار گرفته که 
پس از آزادی از زندان نیز  باید به صورت ماهانه مراجعه کنند 
و به برخی از سئوالات همکاران ما پاسخ دهند که این امر 

می تواند مانع از بروز تخلف های دیگر از سوی آنها شود.
وی در ادامه اظهار داشت: باندی که در کشور و قم صدها 
فقره سرقت را در کارنامه خود داشته دستگیر شدند که 
به ده ها مورد سرقت در شهر قم نیز اعتراف کردند و حکم 

محکومیت آن ها نیز صادر شده است.
وی دربخش دیگری از سخنان خود به موضوع پیش 

آمده دریکی از تالارهای قم اشاره کرد و گفت: یک ماه پیش 
درمراسم عروسی دریکی از تالارهای قم، زنانی از تهران برنامه 
اجرا نمودند که با قرار بازداشت موقت روانه زندان شدند و 
پرونده آن ها برای ارسال به محاکم عمومی برای صدور رای 

آماده شده است.
مبارزه با کوه خواری و زمین خواری در قم

استان در  به جدیت  اشاره  با  ادامه  قم در  دادستان 
مبارزه با کوه خواری و زمین خواری در قم افزود: در جلسه 
حفظ حقوق بیت المال یکی از مصوبات آن این بوده است 
که نهادهایی که در بخش منابع طبیعی مسئول هستند 
تحت نظارت دادسرا کارگروهی تشکیل دهند و به صورت 
مستمر استان را در این زمینه رصد کنند و هر جا نشانی 
از تصرف اراضی عمومی مشاهده شد با آن برخورد کنند 
و در این راستا نیز اداره کل منابع طبیعی استان مأمور 
شد بلافاصله نسبت به از بین بردن ساخت و سازهای 

غیرقانونی اقدام کند.
وی در خصوص ساماندهی وانت بارها در قم نیز اظهار 
داشت: با هماهنگی که بین شهرداری، نیروی انتظامی و 
دادسرا به وجود آمد مقرر شد تا با وانت باری ها در هسته 
مرکزی شهر برخورد شود و شهرداری نیز برای وانت  بارها 
جایی را در نظر بگیرد که در یک ماه گذشته شاهد وضعیت 

بهتری نسبت به گذشته بودیم.
گنجی در ادامه با اشاره به آسیب های جدی استفاده از 
مواد مخدر صنعتی اظهار داشت: میزان مصرف مواد مخدر 

صنعتی توسط مصرف کنندگان بسیار اندک، 
اما آسیب های آن بسیار زیاد است.

وی افزود: یک گرم مواد مخدر صنعتی 
می تواند توسط 33 نفر به مصرف برسد و ما 
نباید نسبت به مواد مخدر صنعتی بی تفاوت 
باشیم. دادستان قم از شهروندان خواست تا 
در صورت فعالیت خرده فروشان در محلات، 
گزارش های خود را به سامانه پیام گیر دادسرا 
به شماره 37709999 اعلام کنند که با این 

افراد برخورد شود.
وی در بخش دیگری از سخنان خود اظهار 
داشت: برگزاری سفره های افطاری در زندان ها 
از برنامه های امسال ماه مبارک رمضان بوده 
است که با مشارکت خیرین صورت گرفته و 

اثرات مطلوبی را به همراه داشته است.
گنجی در خصوص مدیران با حقوق نجومی نیز گفت: 
مورد خاصی از دریافت حقوق نجومی در بین مدیران 
می شود  مطرح  که  مواردی  و  نشده  گزارش  قم  استان 
بیشتر در حد شایعه است هر چند که سازمان بازرسی در 
این خصوص می بایست تحقیقات و بررسی های بیشتری 

به عمل آورد. 

95 درصد کشفیات مواد مخدر در قم
 ترانزیتی است

دادستان قم در خصوص کشفیات مواد مخدر در استان 
قم در سال گذشته نیز گفت: 95 درصد از مواد مخدر کشف 
شده در قم ترانزیت بوده و ارتباط چندانی با قم نداشته است.

وی اظهار داشت: استان قم در زمینه ترک اعتیاد توانسته 
جایگاه برتری در کشور به دست آورد و اگر کسی هزینه 
درمان ترک اعتیاد خود را نداشته باشد در کمپ دولتی واقع 

در قمرود ساماندهی می شود.
گنجی با اشاره به آماری در خصوص کمک های انجمن 
حمایت از زندانیان در سال گذشته، اظهار داشت: در سال 
94 در حدود 500 میلیون تومان به صورت نقدی توسط 
انجمن حمایت از زندانیان استان قم به خانواده های زندانی 
پرداخت شد و در ماه مبارک رمضان امسال نیز در میان 
خانواده های زندانی بین 200 تا 500 هزار تومان بن خرید 

کالا توزیع شد.

مدیرکل پزشکی قانونی قم از کاهش 17 درصدی آمار خودکشی طی سال گذشته در 
این استان خبر داد.

حمید صدیقی آخا در جمع خبرنگاران اظهار داشت: در سال 93، 66 مورد خودکشی در 
استان قم و در سال 94، 55 مورد بر اساس جمعیت اتفاق افتاده است. وی افزود: 18 درصد 
خودکشی ها مربوط به بانوان و بقیه مربوطه به آقایان است که در افراد با سن بین 20 تا 40 
سال رخ داده و نوع خودکشی، از نوع حلق آویزی و استفاده از داروها و مواد شیمیایی بوده است. 
صدیقی آخا همچنین گفت: در سال گذشته 158 مورد برای سقط جنین به پزشکی قانونی 
استان قم مراجعه کردند که از این تعداد برای 29 مورد مجوز صادر نشد. وی افزود: 117 مورد 
مجوز به علت نقص جنین از جمله ناهنجاری های مغزی و عقب ماندگی و سه مورد به علت 
خطر مرگ والدین و بیماری پیشرفته از جمله قلب و عروق و سرطان بوده است، تعدادی از مادران 
مراجعه کننده روند قانونی را ادامه دادند ولی در مرحله صدور مجوز برای سقط جنین منصرف 
شدند. وی ادامه داد: از نظر شرع مقدس اسلام سقط جنین حرام است ولی بر اساس نظر فقها 
اگر جنین برای مادر خطر مرگ و یا نقصی در جنین باشد که از ادامه حیات باز بماند و والدین را 
به سختی بیاندازد تا سن چهار ماهگی مجوز صادر می شود. وی هم چنین با بیان اینکه پزشکی 
قانونی پرونده ها را در پاسخ به استعلام های قضایی بررسی می کند گفت: یک سوم پرونده های 
قضایی به سازمان پزشکی قانونی ارجاع داده می شود که در سه حوزه معاینات بالینی، بخش 
آزمایشگاهی و معاینه اجساد کارشناسی صورت می گیرد. صدیقی آخا افزود: 80 درصد پرونده ها 
در خصوص معاینات بالینی است که در سال گذشته 35 هزار و 295 پرونده به پزشکی قانونی 
ارجاع داده شد که نسبت به آمار سال 93 با رشد پنج درصدی همراه بود. به گفته وی مهمترین 
معاینات ناشی از تصادفات و منازعات بوده که هفت هزار و 79 مورد پرونده در سال گذشته مربوط 
به تصادفات و هشت هزار و 251 مورد پرونده مربوط به منازعات بوده است. صدیقی آخا از تشریح 
908 مورد مرگ مشکوک در سال گذشته خبر داد و گفت: این آمار نسبت به سال 93، کاهش 
هشت درصدی داشته است. وی افزود: 19 مورد از مرگ و میر شامل مرگ مشکوک از جمله 
قتل، خودکشی، جنایت، تصادف، اقدام های درمانی و بیمارستانی، حوادث کار، اتباع خارجی و 
سایر مواردی که علت مرگ مشخص نیست و دارای بار حقوقی است، بود.وی گفت: در تصادف 
های سال گذشته استان قم 313 تن جان خود را از دست دادند که رتبه استان قم در کشور در 
این زمینه 21 بوده است. وی ادامه داد: تصادف های درون شهری در سال 94 نسبت به سال 93، 
یک درصد کاهش و تصادف های برون شهری با 200 مورد مرگ سه درصد کاهش داشته است 

ضمن اینکه 72 درصد متوفی ها در تصادف ها آقایان بوده اند. 

مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان قم گفت: میزان ازدواج ثبت شده در سال 94 نسبت 
به سال گذشته آن در استان قم چهار درصد کاهش داشته است و طلاق نیز در همین مدت 

از کاهش سه درصدی برخوردار بوده است.
سیروس سلامتی در جمع خبرنگاران اظهارداشت: خدمات ثبتی الکترونیکی از جمله 
کارهای شایسته ای است که باعث کاهش تردد ارباب رجوع شده است و در این راستا شاهد 
تشکیل بانک جامع املاک، پاسخ استعلامات از اداره ثبت به صورت الکترونیکی، صدور اسناد 
مالکیت تک برگی و نام نویسی متقاضیان تعیین تکلیف اراضی و ساختمان ها هستیم. وی 
افزود: 88 درصد از خدماتی که این اداره کل به مردم ارائه می دهد به صورت الکترونیکی 
انجام می شود.  وی ابراز داشت: ثبت اسناد و املاک سازمانی شبه قضایی و حاکمیتی 
وابسته به قوه قضائیه است و یکی از بازوان پرتوان این قوه جهت تثبیت مالکیت، امنیت 
اقتصادی و بهداشت حقوقی و ثبتی است که در کاهش پرونده در مراجع قضایی نقش بسزایی 
دارد. وی ابراز داشت: تثبیت مالکیت مشروع اشخاص حقیقی و حقوقی، اعتبار بخشیدن به 
معاملات از طریق تنظیم سند رسمی، تنظیم روابط حقوقی و اجتماعی از طریق دفاتر ازدواج 
و طلاق، تسهیل رسیدگی به دعاوی در مراجع قضایی، جلوگیری از اختلافات در جامعه، ثبت 
اختراعات، علائم و مالکیت معنوی و ثبت شرکت های تجاری و غیر تجاری از مهم ترین 
وظیفه های اداره کل ثبت اسناد و املاک می باشند. وی با اشاره به آمار عملکرد این اداره 
کل در سال 94 بیان کرد: در سال گذشته 48 هزار و 238 برگ سند تک برگی صادر کرده 
ایم و با صدور سندهای کاداستر زمین خواری و زد و بند ها را محدود کرده ایم و این سند ها 
تعداد پرونده های مراجع قضایی را بسیار کاهش می یابد. وی افزود: با پیگیری های اداره کل 
ثبت اسناد و املاک قم 670 میلیارد ریال از معوقات بانکی به بانک های استان قم در پایان 
سال 94 بازگشت که می تواند چرخه اقتصاد قم را متحول کند. سلامتی ادامه داد: در سال 
گذشته 54 هزار و 66 فقره اسناد معاملات قطعی منقول و غیر منقول را صادر کرده ایم. وی 
هم چنین از کاهش آمار معاملات در سال 94 در قم نسبت به 93 خبر داد و از کاهش هشت 
درصدی معاملات در سال 94 نسبت به سال ماقبل آن خبر داد. سلامتی بیان کرد: در کل 
استان قم 48 هزار واحد مسکن مهر داریم و از این تعداد تاکنون 12 هزار و 462 جلد سند 
مالکیت برای مسکن مهر از ابتدای سال 89 تا اردیبهشت ماه سال 94 صادر شده است. وی 
گفت: میزان ازدواج ثبت شده در سال 94 نسبت به سال گذشته آن در استان قم چهار درصد 
کاهش داشته است و طلاق نیز در همین مدت از کاهش سه درصدی برخوردار بوده است. 

وی هم چنین از ثبت 10 هزار و 551 ازدواج و دو هزار و 927 طلاق در سال 94 خبر داد.

دادستان گنجی:

زندانیان با محکومیت کمتر از ۶ ماه آزاد می شوند

مدیرکل پزشکی قانونی استان قم خبرداد:

کاهش 17 درصدی خودکشی در قم
مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان قم خبرداد:

کاهش 3 درصدی طلاق در استان قم

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای علی عباسی موخر فرزند علی اکبر دارای شناسنامه شماره 7387  به شرح دادخواست به کلاسه 
950898 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین توضیح داده است که 
شادروان علی اکبر عباسی موخر به شناسنامه شماره 8532 در تاریخ 1394/10/13 در اقامتگاه دائمی 
خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 1 - علی عباسی موخر فرزند علی 
اکبر ش.ش 8387 نسبت با متوفی فرزند. 2- امیر عباسی موخر فرزند علی اکبر ش.ش 0370829141 
نسبت با متوفی فرزند. 3 - محمد رضا عباسی موخر فرزند علی اکبر ش.ش 0371831441 نسبت با 
متوفی فرزند. 4 - اعظم پروانه فرزند غلامحسین ش.ش 9275 نسبت با متوفی زوجه. اینک با انجام 
تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه 
ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی 

صادر خواهد شد. 
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم


